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Mahkeme Başkanı Hasan Hüseyin Özese ile Üye Hakimler Fatih Mehmet Uslu ve Nihat Topal’dan oluşan mahkeme heyeti tarafından 21 Mayıs 2012 günü saat 09:56’da Silivri Cezaevi bitişiğindeki büyük duruşma salonunda oturum açıldı.
Tutuklu sanıklardan Sanıklar Hikmet Çiçek, Mehmet Zekeriya Öztürk, Levent Ersöz, Mehmet Haberal, Hasan Iğsız, Hurşit Tolon, İlker Başbuğ, Osman Yıldırım, Erkan Ayyıldız, Oğuz Bulut, Sedat Peker, Hayrettin Ertekin, Hasan Ataman Yıldırım, Selçuk Özkan, Fatih Hilmioğlu, Mustafa Levent Göktaş, Ziya İlker Göktaş, Mehmet Otuzbiroğlu, Hulusi Gülbahar ve Mustafa Dönmez dışındaki tutuklu sanıklar ile başka suçtan tutuklu sanık Yalçın Küçük’ün cezaevinden getirildikleri görüldü. 
Bağsız olarak huzurdaki yerlerine alındı.

Tutuksuz sanıklardan gelen yok. Müdahil vekili Danıştay Başkanlığı vekili Av. Perihan Özcan ile bir kısım sanıklar müdafilerinden Sanıklar Ahmet Tuncay Özkan, Mustafa Levent Göktaş ve bir kısım sanıklar müdafii Av. Hüseyin Ersöz, Sanıklar Ahmet Tuncay Özkan, Mustafa Levent Göktaş ve bir kısım sanıklar müdafii Av. Serkan Günel, Sanıklar Mehmet İlker Başbuğ ve Ahmet Hurşit Tolon müdafii Av. İlkay Sezer, Sanıklar Ahmet Hurşit Tolon, Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı, Sanık Mehmet Eröz müdafii Av. Doğan Subaşı, Sanıklar Fatih Koca, Cem Şimşek, Recai Alkan müdafii Av. Kemal Yener Saraçoğlu, Sanık Serdar Öztürk müdafii Av. Demet Reçber geldikleri görüldü.
Huzurdaki yerlerine alındı.
Açık yargılamaya devam olundu.

Tanık yoklaması yapıldı.
Sadece Tanık Recai Birgün hazır olduğu görüldü.

Daha önce verilen ara kararları uyarınca yazılan yazılara cevap verildiği anlaşıldı. Bunların okunmasına geçildi.

Mahkeme Başkanı: "26.10.2011 tarihli 2011/708 değişik iş sayılı kararının 1 nolu ara kararı gereği resen İstanbul Adli Tıp Kurumuna yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği, Sanık Ahmet Hurşit Tolon’un sağlık durumuyla ilgili olarak 16 Mart 2012 tarihli raporun gönderildiği. 26.10.2011 tarihli 2011/708 değişik iş sayılı kararının 1 nolu ara kararı gereği resen İstanbul Adli Tıp Kurumuna yazılan yazıya cevap verildiği, Sanık Mehmet Şener Eruygur’un sağlık durumuyla ilgili 2 Nisan 2012 tarihli rapor tanzim edilerek gönderildiği. Mahkememizin 2009/191 esas sayılı 13.04.2012 tarihli oturumun 9 nolu ara kararı gereği Sanık Mehmet Haberal müdafileri Avukat Yasemin Antakyalıoğlu, Avukat Selen Karaçalı’nın talebi üzerine 23.03.2012 tarihli dilekçelerin ilk defa 25941 sicil nolu Hakim tarafından 23.03.2012 tarihlide havale edildiği, 28.03.2012 tarihinde de 28298 sicil Başkan tarafından havale edildiği anlaşıldığı buna dair tutanakların tanzim edildiği. Aynı konuda aynı tarihli 10 nolu ara kararı gereği aynı mahiyette tutanak tanzim edildiği. 15.06.2011 tarihli 2011/393 değişik iş sayılı kararının 17 nolu ara kararı gereği Sanıklardan Dursun Çiçek, Ufuk Akkaya, Mehmet Deniz Yıldırım, Özel Yılmaz ile ilgili sim kart ve telefon rehberlerinin olup olmadığının İstanbul Emniyet Müdürlüğünden sorulmasına gelecek cevapta bildirilecek telefon listeleriyle dosya içerisinde bulunan telefon numaraları ve telefon numarası kullanan kişilerin ayrı ayrı Excel ortamında hazırlanarak mahkememizde daha önce hazırlanan rapor kapsamında rapora işlenmesi şeklinde verilen ara kararı uyarınca tanzim edilen bilirkişi raporunun tanzim edildiği Naip Hakim incelemesinin bu şekilde sonuçlandığı. 02.08.2011 tarihli oturumun 3-E nolu ara kararı gereği Sanık Serdar Öztürk’ün talebi üzerine İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya muameleten cevap verildiği. Ahmet Yılmaz Ahmet1970mynet.com isimli mail adresine 20 Mayıs 2009, 27 Mayıs 2009 tarihli arasında erişim sağlayan IP numaralarının tarih ve saat bilgileriyle tespiti istendiği buna ilişkin cevabi yazının gönderildiği. 02.08.2011 tarihli oturumun 3-G nolu ara kararı gereği Sanık Serdar Öztürk’ün talebi üzerine İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 26.10.2011 tarihli 2011/708 değişik iş sayılı kararının 2-A nolu ara kararı gereği Sanık Hasan Ataman Yıldırım’ın talebi üzerine İstanbul 22. Sulh Ceza Mahkemesine yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Aynı değişik iş sayılı kararının 2-A nolu ara kararı gereği Sanık Hasan Ataman Yıldırım’ın talebi üzerine aynı yere yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 30.11.2012 tarihli 2011/765 değişik iş sayılı kararının 15 nolu ara kararı gereği resen Kocaeli 1 Nolu, Silivri 6 Nolu Cezaevi Müdürlüklerine yazılan yazıya kısmen ikmalen cevap verildiği. 16.12.2011 tarihli oturumun 28-A nolu ara kararı gereği resen İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Sanık Boğaç Kaan Murathan’ın Antalya veya Antalya’dan İstanbul’a sefer yapan uçuş kayıtlarının araştırıp buna ilişkin cevabi yazının gönderildiği. 16.12.2011 tarihli oturumun 8-B nolu ara kararı gereği Sanık Veli Küçük’ün talebi üzerine Üsküdar 5. Asliye Ceza Mahkemesine yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 30.11.2011 tarihli 2011/765 değişik iş sayılı kararının 15 nolu ara kararı gereği resen Silivri Cumhuriyet Başsavcılığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Sinan Çeçin ve Yener Keskin’le ilgili olan cevabi yazının gönderildiği. 30.12.2011 tarihli oturumun 14 nolu ara kararı gereği resen TİB Başkanlığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 14 Ocak 2012 tarihli oturumun 26 nolu ara kararı gereği resen Dışişleri Bakanlığı Hukuk Müşavirliğine yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Dışişleri Bakanlığında gizli nitelikteki belgelerin belirlenmesinde hangi kriterlerin esas alındığına ilişkin sorulan hususa cevap verildiği. 14.01.2012 tarihli oturumun 34-A nolu ara kararı gereği resen İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazdığın yazıya ikmalen cevap verildiği. Var olduğu iddia edilen Ergenekon Silahlı Terör Örgütüne yönelik dava dosyası kapsamında sanık veya sanık ve sanık yakınlarına ait olduğu iddia edilen davaya ilişkin internet ortamında veya medyada yer alan ses kayıtlarının teminine ilişkin yazılan yazıya cevap ikmalen cevap verildiği. 14 Ocak 2012 tarihli oturumun 4 nolu arar kararı gereği Sanık Levent Ersöz’ün talebi üzerine Silivri Cumhuriyet Başsavcılığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Adı geçen sanığın tedavisine ilişkin cevabi yazının gönderildiği. 14 Ocak 2012 tarihli oturumun 31 nolu ara kararı gereği İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Türk Metal İş Sendikası eski başkan yardımcısı olan Mahmut Taşdemir’in dosya sanıkları ve dosyada yargılama ça… eylemlerle ilgili olarak tespit edilen beyanlarına ilişkin cevabi yazının gönderildiği. 14 Ocak 2012 tarihli oturumun 23 nolu ara kararı gereği resen Genelkurmay Başkanlığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği Sanık Ümit Sayın’ın Genelkurmay Başkanlığına istihbarı veya diğer hususlarda herhangi bir rapor verip vermediğine ilişkin cevabı yazının ikmalen gönderildiği. 17.02.2012 tarihli 2012/116 değişik iş sayılı kararın 27 nolu arar kararı gereği resen İstanbul 1. Ağır Ceza Mahkemesine yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği adı geçen mahkemenin 2012/64 esas 2009/50 karar sayılı kararın bir suretinin gönderildiği. 17.02.2012 tarihli 2012/116 değişik iş sayılı kararın 1-B-FF nolu ara kararı gereği Sanık Muzaffer Tekin’in talebi üzerine CMK 250. Maddesiyle Yetkili İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Tanık Talip Doğan Karlıbel’in ifadesinde ve mahkemede duruşmada geçen beyanlarında belirttiği hususlarla ilgili İstanbul TEM Şube Müdürlüğünce Başsavcılığa gönderilen belgelerin yazı ekinde gönderildiğinin bildirildiği. 17.02.2012 tarihli oturumun 1-A-G nolu ara kararı gereği Sanık Dursun Çiçek’in talebi üzerine Deniz Kuvvetleri Komutanlığı Gölcük Askeri Savcılığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 17.02.2012 tarihli oturumun 4-C nolu ara kararı gereği Sanık Ziya İlker Göktaş’ın talebi üzerine Milli Savunma Bakanlığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 17.02.2012 tarihli 2012/116 değişik iş sayılı kararın 25 nolu ara kararı gereği resen CMK 250. Maddesiyle Yetkili İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığına yazılan yazıya muameleten cevap verildiği. National Zeitung gazetesi hakkında istenen yazıya bilgilendirme amaçlı cevabi yazı gönderildiği. Aynı değişik iş sayılı kararın 25 nolu ara kararı gereği resen Başbakanlık Basın Yayın ve Enformasyon Genel Müdürlüğüne yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 13.03.2012 tarihli oturumun 1 nolu ara kararı gereği resen Bursa Cumhuriyet Başsavcılığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Sanık Yüksel Dilsiz’le ilgili evrak ve 1 adet CD’nin yazı ekinde gönderildiği. 16.03.2012 tarihli oturumun 23-B nolu ara kararı gereği Sanık Hasan Atilla Uğur’un talebi üzerine İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya muameleten cevap verildiği, ara kararın Kardan Adam 111 gmail com adresine kime ait olduğu ile ilgili olduğunun anlaşıldığı. 16.03.2012 tarihli oturumun 30 nolu ara kararı gereği resen CMK 250. Maddesiyle Yetkili İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığına yazılan yazıya kısmen ikmalen cevap verildiği. Cevabi yazının Sanık Turhan Çömez’le ilgili olduğu, 16.03.2012 tarihinde oturumun 26 nolu ara kararı gereği resen Kara Kuvvetleri Komutanlığı 7. Kolordu Komutanlığı Askeri Mahkemesi yani Diyarbakır Askeri Mahkemesine yazılan yazıya muameleten cevap verildiği. 16.03.2012 tarihli oturumun 23 nolu ara kararı gereği resen İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Sanık Durmuş Ali Özoğlu’nun Eminönü Emniyet Amirliği Beyazıt Polis Karakoluna şikayetiyle ilgili idari soruşturma dosyasının yazı ekinin gönderildiği. 16.03.2012 tarihli oturumun 26 nolu ara kararı gereği resen Diyarbakır 4. Ağır Ceza Mahkemesine yazılan yazıya muameleten cevap verildiği. 16.03.2012 tarihli oturumun 13 nolu ara kararı gereği Sanık Taylan Özgür Kırmızı’nın talebi üzerine CMK 250. Maddesiyle Yetkili İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 16.03.2012 tarihli oturumun 20-B nolu ara kararı gereği sanık Hasan Atilla Uğur’un talebi üzerine Google İng isimli şirkete yazılan yazıya muameleten cevap verildiği. Cevabi yazının kardanadam111@gmail.com adresinin kime ait olduğuyla ilgili olduğu. 16.03.2012 tarihli oturumun 24 nolu ara kararı gereği resen İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği, Sanık Yalçın Küçük’ün MED TV ve ROJ TV’deki yaptığı ve katıldığı programların görüntüleri ve bu görüntülerinin çözümlerinin gönderilmesine ilişkin olarak cevabi yazının gönderildiği. 05.04.2012 tarihli 2012/249 değişik iş sayılı kararın 14 nolu ara kararı gereği resen TİB Başkanlığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. 13 Nisan 2012 tarihli oturumun 11 nolu ara kararı gereği Jandarma Genel Komutanlığına resen yazılan yazıya kısmen ikmalen cevap verildiği. Aynı tarihli oturumun 18-a nolu ara kararı gereği resen TİB Başkanlığına yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Aynı tarihli oturumun 18-a nolu ara kararı gereği resen TİB Başkanlığına yazılan yazıya muameleten cevap verildiği. Aynı tarihli oturumun 18-b nolu ara kararı gereği resen Vodafone isimli şirkete yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Aynı tarihli oturumun 18-a-j nolu ara kararı gereği resen Vodafone isimli şirkete yazılan yazıya ikmalen cevap verildiği. Aynı tarihli oturumun 18-b nolu ara kararı gereği resen TİB Başkanlığına yazılan yazıya kısmen ikmalen cevap verildiği. Aynı tarihli oturumun 12 nolu ara kararı gereği resen İstanbul Emniyet Müdürlüğüne yazılan yazıya muameleten cevap verildiği, cevabi yazının Sanık Yüksel Dilsiz tarafından Sanık Levent Ersöz’ün özel olarak açtırıp kullandığını beyan ettiği mavitürk@yahoo.com, mavitürk@yahoogrups.com isimli internet adresleriyle ilgili olduğu. 13.04.2012 tarihli oturumun 18-a nolu ara kararı gereği resen Avea isimi iletişim şirketine yazılan yazıya kısmen ikmalen cevap verildiği anlaşıldı. Ak Parti Genel Sekreteri Avukat Haluk İpek’in 05.04.2012 tarihli 2012/249 değişik iş sayılı kararın 23 nolu ara kararı gereği yazılan yazıya cevap verdiği, cevabi yazının Avukat Süleyman Küçüksucu hakkında olduğu. Ramazan Yelken isimli şahsın müdahillik talebini içerir dilekçesini Ankara 12. Ağır Ceza Mahkemesi vasıtasıyla gönderdiği. Sanıklardan Mehmet İlker Başbuğ’un bulunduğu cezaevinden Mahkememize hitaben birleştirme kararıyla ilgili olarak yargılamanın bu aşamada duruşmada hazır bulunmasını gerektirecek kanuni bir zorunluluk bulunmadığını bildiren dilekçe gönderdiği anlaşıldı. Ayrıca CMK. 250. Maddesiyle Yetkili İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığı tarafından adı geçen Savcılıkça 2012/544 soruşturma, 2012/269 Savcılık esası, 2012/205 iddianame numarasıyla Mahkememizin 2012/10 iddianame değerlendirme numarasına kayden kamu davası açılan, var olduğu iddia edilen Ergenekon Silahlı Terör Örgütüne yönelik yürütülen soruşturma kapsamında ve daha önceden elde edilen bilgi, belge, dokümanlar ve imajları alınan dijital malzemeler üzerinde yapılan arşiv sorgulamalarında İşçi Partisi, Ulusal Kanal, Aydınlık Dergisi, Aydınlık Gazetesi birlikteliğini ortaya koyan hususlarla ilgili belgelerin klasör halinde gönderildiği. Sanık Ergün Poyraz müdafii Av. Mustafa Hüseyin Buzoğlu’nun Mahkememizin 2008/209 esas sayılı dosyasında verilen 30.11.2011 tarihli yasaklama kararının bozulmasına ilişkin yazılı emrine dair evrakların Mahkememize gönderildiği, evrakların CMK. 250. Maddesiyle Yetkili İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığı tarafından Mahkememize gönderildiği. 15.05.2012 tarihli oturum, duruşma kayıtlarının incelenmesi sırasında Sanık Mehmet Demirtaş’ın Sanık Veli Küçük müdafii Av. Zeynep Küçük’e belirlenemeyen bir cisim verdiği, buna ilişkin görüntülerden tespit edildiği ve kalem tarafından buna ilişkin tutanak tanzim edildiği anlaşıldı.”

Tanık Recai Birgün huzura alındı.

Mahkeme Başkanı: "Önce bir kimlik tespiti yapalım.”

TANIK RECAİ BİRGÜN: “Neşet oğlu, Nuriye’den doğma, 01.02.1966 doğumlu, Bahçelievler Mahallesi 164. Cadde 28/2 Gölbaşı Ankara adresinde ikamet eder. Emekli Milletvekili olduğunu, Telefon numarasının 0505 4134872 olduğunu beyan eder.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Sanıklar Mehmet Haberal, Tuncay Özkan, Levent Ersöz, Hasan Atilla Uğur, Alparslan Arslan, Osman Yıldırım, Erhan Timuroğlu, İsmail Sağır, Tekin İrşi, Veli Küçük, Muzaffer Tekin ve diğer sanıklar bu dosyada yargılanıyorlar bu sanıklarla bir akrabalığınız, düşmanlığınız var mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Yoktur efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Dava konusu suçlara iştirakten veya bu suçlar nedeniyle suçları kayırmaktan veya delilleri yok etmekten dolayı hakkınızda açılan bir soruşturma veya dava var mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Size sorulacak sorulardan sizi ve yakınlarınızı ceza soruşturmasına veya kovuşturmasına uğratacak sorulara cevap vermekten çekinebilirsiniz. Sizi burada doğruyu söylemeniz için çağırdık, maddi gerçeği bulabilmeniz için sizin doğruları söylemeniz gerekiyor, gerçeği söylememeniz halinde yalan tanıklıktan dolayı veya iftira suçundan dolayı hakkınızda soruşturma veya dava açılabilir. Birazdan yemin edeceksiniz. Söylediğim yemin metnini aynen tekrar edin.”

Salonda söz almadan konuşanlar oldu anlaşılmadı.

Mahkeme Başkanı: “Bir dakika efendim. Bildiğimi dosdoğru söyleyeceğime.”

Tanık Recai Birgün: “Bildiğim doğruları söyleyeceğime.”

Mahkeme Başkanı: “Namusum ve vicdanım üzerine.”

Tanık Recai Birgün: “Namusum ve vicdanım üzerine.”

Mahkeme Başkanı: “Yemin ederim.”

Tanık Recai Birgün: “Yemin ederim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Buyurun Avukat Hanım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı söz istedi verildi: “Sayın Başkanım, siz biraz önce tanığın ifadesini alınmasına geçmeden önce CMK 58/1 uyarınca sanık ve mağdur ile arasında akrabalık, düşmanlık ya da tanıklık yapmasına engel bir halin olup olmadığını sordunuz, tanıkta olmadığını beyan etti. Ancak bu tanık Savcılık huzurunda Tanık sıfatıyla vermiş olduğu 29 Nisan 2009 tarihli ifadesinde de belirttiği üzere, 2002 yılından bu yana müvekkilimiz Mehmet Haberal ve Sayın Bülent Ecevit’in tedavisini yürüten 13 doktorla arasında bir bölümü hala devam eden ceza ve tazminat davaları bulunmaktadır. Ve bu davaların hala devam ettiğini de tanık Savcılık huzurundaki beyanında açıkça söylemiştir. Bu nedenle bu soru bu beyanı çerçevesinde aralarında ciddi husumet bulunan bu tanığın dinlenmesinden vazgeçilmesini talep ediyorum çünkü aralarında ciddi husumet bulunduğu Tanığın Savcılık huzurunda verdiği ifadesinde açıkça belirtilmiştir. Bizde bu davaların ve bir bölümünden mahkum olmuştur, bu kararları Sayın Mahkemenize sunmuştuk. Bu çerçevede tekrar bu sorunun tanıktan sorulmasını talep ediyorum. Daha doğrusu Tanık olarak dinlenmesinin karar verdiğiniz bu kişiden ancak tanık olarak dinlenmesinden vazgeçilmesini talep ediyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün’den soruldu.

Mahkeme Başkanı: "Ne diyorsunuz Mehmet Haberal’la aranızda bir husumet var mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Bu davalarla devam eden davalarla veya geçmişte biten davalarınız var mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Avukatımın bana verdiği bilgiye göre şu an herhangi bir devam eden davam yoktur konuyla ilgili. 2002 yılında Star Gazetesine verdiği bir mülhakattan dolayı doğrudur, hakkımda tazminat ve ceza davası açılmıştır ancak daha sonra bu dava devam ederken Savcılığa verdiğim ifadem dolayı da yine söz konusu kişi benim hakkımda dava açmıştır ama bütün davalar avukatların bana verdiği bilgiye göre benim lehime sonuçlanmıştır. 2002’de açılan davanın devam eden kısmı benimle ilgili değildir, gazeteci arkadaşlarla ilgilidir bildiğim kadarıyla efendim.”

İtiraz incelendi, 

GEREĞİ GÖRÜŞÜLÜP DÜŞÜNÜLDÜ:

Huzurda bulunan Tanık Recai Birgün’ün geçmişte veya halen geçmişte davaların olunması veya halen davaların devam etmesi tanıklığa engel hali teşkil etmediğinden, tanık olarak dinlenmesine oybirliği ile karar verildi.

Açık yargılamaya devam olundu.

Mahkeme Başkanı: “Buyurun oturun. Sanık Mehmet Haberal hakkında veya dosyamız sanıkları hakkında bildiklerinizi aktarır mısınız, dosyadaki iddialarla ilgili olarak, ne biliyorsanız onları anlatın? Buyurun.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Sayın Haberal’la bizim ilk tanışmamız, Sayın Ecevit’in benim izinli olduğum bir günde sırtında bir ağrı meydana gelmişti ben izinliydim o gün.”

Mahkeme Başkanı: “Tarihini hatırlıyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Tam olarak hatırlamıyorum efendim çünkü 11 yıl geçti aradan aşağı yukarı bu sırtta meydana gelen sancıdan dolayı Başkent Hastanesine götürülüyor Beyefendi bende daha sonra haber alır almaz, hastaneye gittim. İlk tanışmamız orada oldu hatırlayabildiğim kadarıyla. Orada ilk gittiğinde müdahaleleri yapıldı, bu sancının neden kaynaklandığı anlaşılmaya çalışıldı ve tedaviden sonra eve geldik, bir müddet sonra bir daha bir yine bu sefer kaburgada bir, daha doğrusu göğüste bir ağrı olduğu ortaya çıktı Beyefendi’nin şikayetiyle. Tekrar gittik Hastaneye bi 10 gün kadar kaldık hastanede. Daha sonra hastane çıkışı veya eve girerken nasıl olduğu henüz anlaşılamayan bir omurga çökmesi meydana geldi Beyefendi’de yine ağrı şikayeti oldu, bunun üzerine gittik yine Başkent Hastanesine orada bir omurgada çökme meydana geldiği söylendi. 8 ay hastanede kalmamız gerektiği söylendi çünkü omurgada çökme vardı ve baskı yaparsa sinire felç olma ölümle sonuçlanabilecek bir sonuç ortaya çıkabilir dendi. Daha sonra hastanede yapılan görüşmeler sonucu bu omurga çökmesine herhangi bir müdahale yapılamayacağı, sadece nekahetle dinlenmeyle istirahatla geçebileceğine karar verildi. Bize edilen tavsiye de hastanede bu 8 aylık gibi bir süre dinlenmemiz tavsiye edilmişti. Bunu hastanede geçirmemiz tavsiye edildi, ancak yapılan görüşmelerde zaten bir ilaç ve tedavi olmayacağından istirahata dayalı bir tedavi süreci yaşanacağından karar verildi ve biz eve geldik. Bu süre içerisinde doktorlar bize mutlak yatak istirahatı önerdiler. Başkent Hastanesi doktorlarımız, bu istirahatta yattığımız yerle lavabo arası 1 metre 1,5 metre bir mesafeydi oraya dahi gitmemize sakıncalı olabileceğini söylediler. Bunun üzerine tedavi süreci başlamış oldu 3 aylık, 8 aylık tedavi süreci evde başlamış oldu. Fakat Sayın Ecevit çok tez canlı hareketli birisiydi. Buna ilk günden başlamak üzere hiç uymadı. Yani akşam saat 5’e kadar ilk gün yatakta tam istirahat etti, fakat 5’ten sonra kalkacağını bir şey olmayacağını kendini iyi hissettiğini söyledi tedaviyi bitirene kadarki süreçte bu hep böyle devam etti. Sabah Sayın Ecevit kalkıyordu bütün ihtiyaçlarını tuvalet yemek ihtiyacını gazetesini okuyordu salonda 3 ay boyunca böyle devam etti. Tabi bu 3 ay süre içerisinde her sabah bir doktorlar heyeti eve geliyordu ve kendilerinin yaptığı bir rutin bir muayene şekli vardı bu muayeneyi yapıyorlardı. Yaptıkları muayene de iyi olduğunu aman kıpırdamayın istirahata devam edin telkinleri devam ediyordu ancak Sayın Ecevit ilk günden itibaren aslında bu istirahat yani mutlak yatak istirahatına riayet etmiyordu. Fakat nezaketinden olsa gerek bana verdiği talimatla ben doktorlar hastaneden çıktığı anda kendisine bilgi veriyordum efendim doktorlar hastaneden çıktılar geliyorlar diye. Yatağa girip hep doktorları yatakta karşıladı. 3 ay boyunca da bu böyle devam etti. Ve her doktorlar geldiğinde doktorlar Sayın Ecevit’i yatakta yatar vaziyette kıpırdamadan görüyorlardı ve yapılan tetkiklerde her sabah yapılan kontrollerde işte biraz daha düzelme var hislerde bir kayıp yok gibi şeyler söyleniyordu. O zamanki medyayı böyle bir hatırlayabilirse buradaki arkadaşlar Sayın Ecevit’in hastanede yatması medyada çok yer tutuyordu hatta bazı haberlerde işte öldüğü imzaları benim attığım yönünde bile haberler çıktı medyada. Eve sadece ben giriyordum bir de Rahşan Hanım vardı. Eve giren çıkan da pek yoktu bu yüzden de Sayın Ecevit’in sağlıyla ilgili çok fazla spekülasyon yapılıyordu medyada. Doğrusu Beyefendi de bunlardan çok rahatsızdı çıkmak istiyordu fakta doktorlar eğer bir omurgada bu çökme sinire baskı yaparsa felç olabilirsiniz, çok riskli yapmayın diye sürekli ikna ediyorlardı bizi ve bizde evde kalmaya devam ediyorduk ama dediğim gibi ilk günden başlamak üzere de yatakta o mutlak istirahatı yapmıyorduk biz. Fakat 3 tane asıl bir toplantı vardı çok önemli bunlardan birisi MGK toplantısıydı önemli konular görüşülecekti. Bir diğeri bakanlar kurulu toplantısıydı. Bir de Sayın Cumhurbaşkanının başkanlığında Kıbrıs zirvesi liderler zirvesi adı altında 3 toplantı Sayın Ecevit bu toplantılara kesinlikle katılmak istiyordu. Hatta MGK’ya katılmak için doktorlar sabah son bir kontrolü yapalım telkininde bulununca herhalde Türkiye Cumhuriyet Tarihinde MGK toplantısı ilk defa saat on buçuğa alındı, sabah dokuzda yapılan toplantı. Bu toplantılardan bir gün önce biz soruyorduk yani, yarın katılabilir miyiz biz bu toplantılara diye? Doktor arkadaşlar her şeyin gayet iyi olduğunu dikkat etmek şartıyla katılabileceğimizi söylüyorlardı bir gün önce bize. Ama son bir sabah kontrolünü mutlaka yapalım ondan sonra kesin kararı verelim ama şimdilik her şey normal görünüyor katılabilirsiniz deniyordu bize.”

Mahkeme Başkanı: “Şimdi doktorlardan bahsederken isimlerini söylerseniz daha ifadeniz açıklığa kavuşmuş olacak.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim inanın şu anda hiçbirinin ismi aklımda yok. Yalnız Sayın Zileli.”

Mahkeme Başkanı: “Peki, peki hatırlayabildiğiniz kadarıyla söyleyin buyurun.”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Turgut Zileli gelen heyetin başında olurdu zaten.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “O bütün görüşmeleri yapardı. Fakat iyi giden kontrol bir gün önce iyi giden kontrol ertesi sabah bizde tabi medyaya haber veriyorduk yarın biz işte MGK’ya veya işte Cumhurbaşkanlığındaki liderler zirvesine Kıbrıs’la ilgili veya bakanlar kuruluna tabi bu 3 toplantı 1’er hafta işte 10’ar gün aralarla olan olaylar üçünü ben bir arada anlatmak istedim. Tabi gazeteler yazıyor işte yarın Başbakan çıkacak katılacak bu toplantıya diye. Sabah geliyordu doktor arkadaşlar yaptıkları kontrolde aman efendim herhalde kıpırdamışsınız işte sağ ayakta veya sol ayakta his kaybı var, eğer bu toplantıya katılırsanız felç olabilirsiniz hatta ölüm riski de var. Ne olur yapmayın bizim için çok önemlisiniz diye bizi ikna ediyorlardı ve gerçekten de Beyefendi gidemiyordu artık o kadar çok ikna edici sözler söyleniyordu ki.”

Mahkeme Başkanı: “Yani o saat 10:30’a ertelen Milli Güvenlik Kurulu toplantısına katılabildi mi katılmadı mı?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim katılamadı.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Çünkü doktor arkadaşlar çok ikna edici şeyler söylüyorlardı haklı olarak belki kendi pencerelerinden bakınca doktorluk açısından. Tabi biz katılamayınca bu tip toplantılara ertesi gün medyada çok nahoş haberler çıkmaya başlıyordu. Bu 3 kere üst üste oldu. (bir kelime anlaşılamadı).”

Mahkeme Başkanı: “O Kıbrıs zirvesi toplantısından bahsettiniz o toplantı ne oldu?”

Tanık Recai Birgün: “Ona da katılamadı efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Ona da katılamadı ve bakanlar kurulu toplantısına da katılamadı. Bu 3 toplantıdan sonra biz biraz rahatsız olmaya başladık zaten her sabah böyle doktor heyetinin eve gelmesi girerken kameralar çekiyor çıkarken çekiyor bu sürekli haber oluyor. Bu da evde biraz huzursuzluk yaratıyordu. Bu 3 toplantıda böyle bir soru işaretleri uyanınca kafamızda biz Sayın Rahşan Ecevit’le yani ne oluyor dedik böyle baş başa verdik evde bunun bir kritiğini yaptık. Doğrusu biraz da rahatsızlandık yani bir gün önce iyiyiz biz basına söylüyoruz katılacağız toplantıya diye. Sabah geliyorlar aman efendim kıpırdamışsınız his kaybı var. Aslında biz sadece bir gün öncesi değil biz bütün dediğim gibi 3 ay boyunca kıpırdıyoruz. Bahçeye çıkıyoruz yemeğimizi mutfakta yiyoruz. Gazetemizi salonda okuyoruz. Yani bütün ihtiyaçlarımızı zaten gideriyoruz ama o hep toplantıya katılabilirsiniz dediklerinin sabahı o his kaybolunca biz biraz doğrusu şüphelendik Hanımefendiyle ve bunu Beyefendi’ye açtık. Bunun biraz normal bir şey olmadığı konusunu, ne yapalım diye düşünürken ben.”

Mahkeme Başkanı: “Önce Hanımefendiyle ne konuştunuz, onu anlatır mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Hanımefendiyle.”

Mahkeme Başkanı: “Yani Hanımefendi dediğiniz Rahşan Ecevit değil mi?”

Tanık Recai Birgün: “Evet Rahşan Ecevit.”

Mahkeme Başkanı: “Merhum Bülent Ecevit’in Hanımı.”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Rahşan Ecevit, evet ne konuştunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Bütün bu yaşadıklarımızı, yani bizim hastaneye gitmemizi, hastaneye gittikten sonra Beyefendi’nin gittikçe daha kötüleşmesini, tedavinin bir türlü bitmemesini, daha bir de 5 ay daha, çünkü 8 ay öngörülmüştü. Biz de görüyoruz Beyefendi’yi evde öyle 8 ay evde istirahat etmesini gerektirecek bir durum olmadığına kanaat getiriyoruz ama biz doktor değildik en nihayetinde, doktorların söylediklerine itibar etmek zorundaydık. Bu kritikleri yapınca Sayın Rahşan Ecevit’le, bunu Beyefendi’ye açtık bu şüphelerimizi. Yani bu işin farklı boyutlara gittiğini, bir gün önce iyi bir gün sonra niye kötü dediklerini, bunları konuştuk ve sonra ne yapalım diye fikir münazarasına girdik ve ben efendim benim bir doktor arkadaşım var, ortopedist, uygun görürseniz onu getireyim bir de o baksın dedim.” 

Mahkeme Başkanı: “Kime söylediniz bunu?”

Tanık Recai Birgün: “Hem Sayın Rahşan Ecevit’e, hem Sayın Bülent Ecevit’e üçümüz beraberiz evde zaten. Bu doktor arkadaşım benim 1997’den tanıdığım Sayın Mücahit Pehlivan’dı, Doktor Mücahit Pehlivan ortopedist kendisi, bu öneriyi getirdim çünkü hani dışarıdan birisini getirmek pek istemiyorduk, yanlış anlaşılır diye. Mücahit Bey’de benim yakın arkadaşımdı, dostumdu, onu tavsiye ettim ve kabul ettiler Sayın Ecevit’ler. Peki dediler o zaman öyle bir şey yapalım, fakat kapıda 24 saat gazeteciler vardı, 24 saat nöbet tutuyorlardı. Eve giren çıkan herkesi kameraya alıyorlardı, görüntülüyorlardı. Bu yüzden biz bir gece yarısı bu doktor arkadaşımızı bir şekilde eve soktuk, doktor arkadaşımız evde elle muayene yaptı, daha önce bize gelen doktorlarımızın yaptığı muayenenin aynısını, ortopedi anlamında muayenesini yaptı ve evet Recai Bey bir çökme varmış ama geçmiş dedi yani bir sıkıntı yok, artık çıkabilir Beyefendi, yürüyebilir, hiçbir risk yok dedi. Bende kendisine söz konusu olan bir Başbakan eğer yarın başka bir sıkıntı olursa ikimiz de çok zora kalırız, onun için böyle el muayenesi falan değil, ben dedim belge istiyorum senden, yani bunu bize belgelemen lazım, artık yürüyebilir, omurgadaki çökmenin ona bir sıkıntı yaşatmaz diye belgelemen gerekir dedim. O da o bir gün sonra bir arkadaşını aradı, özel bir polikliniği olan bir arkadaşını. Ve orada seyyar röntgen cihazları temin ettik. Yine bir gece yarısı bu seyyar röntgen cihazlarını eve getirdik ve omurgasının resimlerini, röntgenlerini çekti getirdiği bir teknisyen arkadaşı vasıtasıyla, onları gitti banyo yaptılar ve o filmlerde de omurganın evet çökme olduğu ancak artık düzeldiği, önceki gibi bir risk taşımadığını o da söyledi. Biz de bu durumları Sayın Rahşan Ecevit ve Bülent Ecevit’e beraber izah ettik. Ondan sonra da biz de çok kaba bir korsemiz vardı, yani her şekilde belli olan bir korsemiz vardı, o korseye de gerek yok dedi. Ancak siz yine tedbiri elden bırakmamak için daha kibar, daha gizlenebilir belli olmayan bir korse kullanmak suretiyle normal günlük yaşantımıza devam ettik, hiçbir sıkıntı yaşamadık. Bu arada tabi biz Sayın Mücahit Pehlivan’ın verdiği bu bilgilerden sonra artık Başkent Hastanesi doktorlarını kabul etmedik eve, bir bahane bulduk, işte müsait değil, yarın, öbür gün gibi sürekli öteledik ve itibarı tamamen kestik. Ancak hastaneden bize gelmemiz gerektiği, çünkü son bir kati rapor düzenlenmesi gerektiği yolunda telefonlar geliyordu, bilgiler geliyordu. Daha sonra DSP’nin üst yöneticileri, o zamanki Demokratik Sol Partinin üst yöneticileri Sayın Melis Şekercioğlu, Sayın Zeki Sezer, Sayın Emrehan Halıcı ve Sayın Tayfun İşli eve geldiler ve hastaneye kesinlikle gitmememiz gerektiğini söylediler bize. Biz zaten gitmeyecektik ama neden gitmememiz gerektiği konusu konuşulunca kendilerine bir bilgi geldiği, eğer hastaneye gidersek çalışamaz raporu verilecek yönünde duyumlar aldıklarını, bu nedenle gitmememiz gerektiğini söylediler, biz zaten gitmeyecektik, yani dediğim gibi tamamen irtibatı kesmiştik hastaneyle.”

Mahkeme Başkanı: “O konuyu kimlerden duydunuz, hatırlıyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim bu konu orada konuşuldu.”

Mahkeme Başkanı: “Yani çalışamaz raporu verileceği konusunda duyumlar kimlerden geldi?”

Tanık Recai Birgün: “Onu bilemiyorum yani kimden geldiği orada da konuşulmadı zaten ben oradaydım konuşulurken çünkü dediğim gibi evde sürekli bulunuyordum ben, kim gelirse gelsin her konuşulanı duyabili… çünkü beraber oturuyorduk zaten yani ben ayrı bir bölümde veya ayrı bir odada değildim. Ama duyumun nereden geldiği orada da konuşulmadı zaten, sadece böyle bir duyum var, böyle endişelerimiz var, böyle şeyler gelip söylüyor bize partililerimiz onun için efendim gitmeyin, böyle bir şeye de gerek yok zaten, sağlığınız da yerinde dediler ve biz zaten gitmeyecektik de. Daha sonra da bütün Türkiye’nin şahit olduğu gibi Sayın Ecevit 2006 yılına kadar gayet sağlıklı yaşadı, daha sonra bir beyin kanaması sonucu hayatını kaybetti. Söyleyeceklerim bu efendim, arada unuttuğum, atladığım bir şey varsa sorarsanız cevaplayabilirim.”

Mahkeme Başkanı: “Bu Mahkememizin 2009/191 esas sayılı ana dava dosyasının 182. klasörünün dizi 225, 231. sayfaları arasında 29 Nisan 2009 tarihinde İstanbul CMK 250. Maddesi İle Yetkili Cumhuriyet Başsavcılığına vermiş olduğunuz ifadeniz var, bu ifadenizin okunmasına geçiyorum.”

Tanığa Mahkememizin 2009/191 Esas Sayılı ana dava dosyasının 182. klasörünün dizi 225–231. sayfaları arasında yer alan 29 Nisan 2009 tarihinde İstanbul CMK 250. Maddesi İle Yetkili Cumhuriyet Başsavcılığına verdiği ifadesinin dizi 231’deki ifadesi ile dizi 230’daki ifadesinin 1. paragrafı okundu, soruldu.
Tanık Recai Birgün: “Yani orada biraz herhalde karışmış efendim özür dilerim yani normalde yaptıkları muayenede bir sorun yoktu fakat bir gün sonra katılabilirsiniz dediği toplantının sabahı geldiklerinde aman efendim, kıpırda mısınız baskı yapıyor, omurga sinire felç olabilirsiniz telkinleri yapılıyordu efendim.”

Tanığa Mahkememizin 2009/191 Esas Sayılı ana dava dosyasının 182. klasörünün dizi 225–231. sayfaları arasında yer alan 29 Nisan 2009 tarihinde İstanbul CMK 250. Maddesi İle Yetkili Cumhuriyet Başsavcılığına verdiği ifadesinin dizi 230’daki ifadesinin 2, 3 ve 4. paragrafları ile dizi 229’daki ifadesi ve dizi 228’deki ifadesinin 1. paragrafı okundu, soruldu.

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben ifademde belirttiğim gibi geçtiğiniz kısımda. O dönemde Amerika’nın Kuzey Irak’ı işgalinde direnen hükümetin yıkılması için yapılan bir dizi operasyonlar olduğuna kanaatindeydim. İşte partinin ikiye bölünmesi, Sayın Ecevit’in rahatsızlığının sürekli abartılarak medyada yer alması ve kamuoyunun Sayın Ecevit’in artık Başbakanlık yapamayacağını kanaatinin oluşturulması yani ben bunun bugün günümüzde işte 28 Şubat 27 Nisan gibi bir operasyon olduğu kanaatindeydim. Nitekim o günkü medyayı o günkü basınları yaşananları bugün şablon olarak oturduğumuzda, hemen hemen bire bir örtüştüğünü görüyoruz. Medyanın askeri üst yargının medyanın TÜSİAD’ın yaptığı açıklamalardan ben Ecevit’in de bu dönemde hastalığının kullanılarak bu sürecin daha çabuk ve hızlandırıldığı kanaatindeyim. Sayın Murat Yetkin’in yazıları Sayın Cengiz Çandar’ın Kasım 2001’de yani hiç bu olaylar daha ortada yokken bu yazıyı yazmış olması da benim bu şüphelerimi güçlendiriyor.”

Mahkeme Başkanı: “O tür yazılar Murat Yetkin’in yazıları veya Cengiz Çandar’ın yazıları Merhum Ecevit’in rahatsızlığından önce mi yoksa o dönemde mi yazıldı?”

Tanık Recai Birgün: “Önce efendim bunlar. Yani askerin çekil baskısı daha önceden Sayın Çandar’ın yazısı daha önceden yani daha bu olaylar hiç ortada yokken Sayın Çandar eğer Amerika bir gün Kuzey Irak’ı işgal edecek olursa, Bülent Ecevit Türkiye’de Başbakan olarak bırakılmayacaktır diye yazısı var, Sayın Cengiz Çandar’ın.”

Tanığa Mahkememizin 2009/191 Esas Sayılı ana dava dosyasının 182. klasörünün dizi 225–231. sayfaları arasında yer alan 29 Nisan 2009 tarihinde İstanbul CMK 250. Maddesi İle Yetkili Cumhuriyet Başsavcılığına verdiği ifadesinin dizi 228’deki ifadesinin 2 ve 3. paragrafları ile 4. paragrafın bir kısmı okundu, soruldu.

Mahkeme Başkanı: “Bu DSP’den bahsediyorsunuz değil mi?”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim.”

Tanığa Mahkememizin 2009/191 Esas Sayılı ana dava dosyasının 182. klasörünün dizi 225–231. sayfaları arasında yer alan 29 Nisan 2009 tarihinde İstanbul CMK 250. Maddesi İle Yetkili Cumhuriyet Başsavcılığına verdiği ifadesinin dizi 228’deki ifadesinin 4. paragrafının kalan kısmı ve 5. paragrafı ile dizi 227. sayfasındaki ifadesi ile dizi 226’daki ifadesinin 1, 2, 3, 4 ve 5. paragrafları okundu, soruldu.

Tanık Recai Birgün: “Bu yazı efendim biz işte o evde 3 aylık nekahet dönemindeyken gelmişti, onun için çok iyi hatırlıyorum o yazıyı, ben Sayın Ecevit’i 2 kere çok sinirlenmiş vaziyette görmüştüm, bu o gördüklerimden birisiydi. Böyle bir şeyi bana nasıl getirirler böyle bir yazıyı diye çok terslemişti.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Bu kadar hatırlıyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Bu konuyu biraz daha açar mısınız, yani Merhum Ecevit’ten ne isteniyordu?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim istenen şey şuydu, Pamukbank’a el konması için BDDK’ya tavsiyede bulunmasını istiyordu, yani işte Pamukbank’a el konulursa, konulması gerekiyor diye bir tavsiye mektubuydu, bu gelen, Beyefendi de bunu imzalayacaktı. BDDK Başkanına hitaben bir yazıydı, BDDK Başkanı da Pamukbank’ın, Pamukbank’a el konulmasını tavsiye eden bir yazıydı gelen yazı, bir talimat değil, ama tavsiye niteliğinde bir yazıydı. Sayın Ecevit’te özerk bir kuruluşa böyle bir talimat verme yetkisi olmadığını, böyle bir şeyi nasıl benim önüme getirirler diye çok sinirlenmişti.”

Mahkeme Başkanı: “Yani, o rahmetli Bülent Ecevit’e o yazı getirildiğinde, imzalatılmak istendiğinde, BDDK daha Pamukbank’a el koymamış mıydı?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır koymamıştı efendim, daha.”

Tanığa Mahkememizin 2009/191 Esas Sayılı ana dava dosyasının 182. klasörünün dizi 225–231. sayfaları arasında yer alan 29 Nisan 2009 tarihinde İstanbul CMK 250. Maddesi İle Yetkili Cumhuriyet Başsavcılığına verdiği ifadesinin dizi 226’daki ifadesinin 6, 7, 8 ve 9. paragrafları ile dizi 225’teki ifadesinin 1 ve 2. paragrafları okundu, soruldu.

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Bu Bülent Ecevit’in BDDK’nın el koyma, Pamukbank’a el koyma işlemi için yazılan talimat ortadan kaybolmuş, bir kaybolma durumu var mıdır, hatırlıyor musunuz öyle bir şey?”

Tanık Recai Birgün: “Bir bilgim yok efendim, ilk defa orada duydum bende, yani imzaladığı bir yazı yoktu zaten o konuyla ilgili.”

Mahkeme Başkanı: “Evet, size başka bir soru sormuşlar.”

Tanığa Mahkememizin 2009/191 Esas Sayılı ana dava dosyasının 182. klasörünün dizi 225–231. sayfaları arasında yer alan 29 Nisan 2009 tarihinde İstanbul CMK 250. Maddesi İle Yetkili Cumhuriyet Başsavcılığına verdiği ifadesinin dizi 226’daki ifadesinin 6, 7, 8 ve 9. paragrafları ile dizi 225’teki ifadesinin 3, 4 ve 5. paragrafları okundu, soruldu.

Tanık Recai Birgün: “Şimdi efendim bu olayları biz yaşadığımızda etrafımızdaki herkes hem partililer, hem dışarıdaki herkes Sayın Rahşan Ecevit’te dahildir buna. Herkes bunları konuşuyordu, bir komplo olduğunu içerden dışarıdan birilerinin bir şeyler çevirdiğini herkes konuşuyordu. Fakat Sayın Ecevit bunları hiç gündeme getirmez ve konuşmazdı. Bizde açıkçası buna pek bir anlam veremezdik yani bunlar oldu ama Sayın Ecevit niye bunları dile getirmiyor aksine kamuoyunda hep söylediği şuydu; içten ve dıştan bazı mihrakların oyunu sonucu biz yıkıldık hükümet olarak, ancak bu konuda gerçekleri siyasi tarihçiler araştırıp ortaya koyacaklardır diyordu. Biz tabi o zaman bu yapılan operasyonları arka arkaya darbeleri o anda Türkiye’deki küçük bir grubun sadece iktidarı ele geçirmek isteyen veya yıkmak isteyen küçük bir grubun olduğunu düşünüyorduk. O yüzdende de konuşuyorduk, işte 2002’de ben bunu 2002’den beridir dillendiriyorum. Ancak, şimdi ben anlıyorum ki, Sayın Ecevit aslında o gün bu yapılan operasyonları ve bu darbeleri medyayı yönetenleri kim olduğunu ve ne olduğunu biliyordu, bu yüzden konuşmanın belki de o şartlar altında pek gereksiz olduğunu, çünkü bir sonuç elde edemeyeceğini biliyordu belki de. Bu yüzden de hep sustu evdeki özel sohbetlerde bu hep çok rahat konuşulmasına rağmen bir üçüncü kişinin yanında bu konu açıldığında, Sayın Rahşan Ecevit ısrarla başımızdan neler geçtiğini gelen kişilere anlatmaya çalışırken, Sayın Ecevit sürekli Rahşan konuyu kapat, tamam bu konuda daha fazla konuşma diye sürekli hem beni, hem Sayın Rahşan Ecevit’i açıkça susturmaya çalışırdı Sayın Ecevit. İşte eve gelen gazeteciler olurdu Hanımefendi hemen onlara bir boşalmak o yaşadıklarımızı anlatmak isterdi Beyefendi engellerdi. Fakat hatırladığım kadarıyla, bir Behiç Kılıç Bey vardı, Akşam Gazetesinde yazıyordu yanılmıyorsam Sayın Rahşan Ecevit ona baya bir şeyler anlatmıştı ve o da yine o dönemde gazetesinde bunları çok açık ve açık bir şekilde yazdı. Bazen kamera çekimleri olurdu, bu kamera çekimleri sırasında molalar verilirdi, işte çok uzun sürdüğü zaman. O molada yine Hanımefendi Bülent bunu niye anlatmıyorsun, niye bunu geçiştiriyorsun, bunu da anlatsana bak neler yaptılar bize dediği zaman Beyefendi yine Rahşan o konuları kapat, o konular ilerde siyasi tarihçilerin araştıracağı şeyler bu konuları bir daha da gündeme getirmeyelim diye beyanları vardı. Bugün sizin mahkemenizde görülen davalarda medyadan takip ettiğimiz kadarıyla bu yapının aslında 2001’den beri var olduğunu, ama bu yapı buradaki yapıdır, başka bir yapıdır bunu bilemiyorum. Bunu Mahkemeniz karar verecektir ama Türkiye’de böyle bir yapılanmanın olduğunu ve bu yapılanmanın da 2001’de 50. hükümeti yıkmak için eline geçen her fırsatı kullandığını, bu fırsattan biriside Sayın Ecevit’in yaşlı olması, rahatsızlığının suiistimal edilmesi gibi sebeplerle biraz daha çabuklaştırılmış oldu. O dönemde, bu aslında benim ifademde yer alan her şey 2001 yılından hükümetin yıkılmasına kadar geçen dönemde zaten medyada yer alan şeyler, sadece ben olayın birinci şahidi olduğum için bunları huzurunuzda tekrar dile getirdim, Savcılıktaki ifademde dile getirdim. Aslında anlattığım ifademdeki her şey o gün medyada yer alan şeyler yani fazla bir şey yok. Fazla bir perde arkası yok, sadece ben birinci şahidi olduğum için bunları tekrar huzurunuza tekrar etme gereği hissettim efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. O kamera çekimlerinin birini Gazeteci Yazar Can Dündar mı yaptı?”

Tanık Recai Birgün: “Yani birçok var, ama birisi Sayın Can Dündar Beyefendi’nin hayatının belgeselini çekmek istemişti. Çok yoğun ve yorucuda bir çalışmaydı uzunda sürdü yanlış hatırlamıyorsam. Orada böyle bir olay çok net bir şekilde meydana geldi, hatta birazda tatsız gerginlikte oldu. Ara verildi yanlış hatırlamıyorsam da bir müddet ara verdik çekime o arada zaten bu konuşmalar geçti. Sonrada çekimi galiba bir gün sonraya erteledik. Şimdi net hatırlamıyorum ama Sayın Can Dündar ve Rıdvan Akar’ın programında da bu görüntüler olması lazım bildiğim kadarıyla.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Yani ertesi güne ertelenmesinin sebebi bu tartışma mıydı?”

Tanık Recai Birgün: “Evet çünkü dediğim gibi Hanımefendi bunu hep gündeme getirmek istiyordu, Beyefendi sürekli gündeme getirmesini engelliyordu, bu da biraz aralarında tatsızlığa sebep oluyordu.”

Mahkeme Başkanı: “Peki Rahşan Hanım gelen misafirlere ne anlatıyordu, kısaca anlatır mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim işte hastanede yaşadıklarımızı anlatıyordu. İşte aslında Bülent çok iyiydi, ama birden bire elimizden kayıp gidiyor. Hastalandı bir sürü olmayan hastalıklar ortaya çıktı. İşte mesela Beyefendi trambofolit diye bir şey hiç yoktu öyle bir şey. O dönem o ortaya çıktı, özel çoraplar giymeye başladı. Sonra ifademde atlamışım şimdi hatırladım miyasteni denen bir rahatsızlık göz kapağı düşmesi dedi doktorlar öyle bir rahatsızlık ortaya çıktı. Konuşma bozukluğu ortaya çıktı yani tabi ben Sayın Ecevit’in 20 yaşındaki bir delikanlı gibi konuştuğunu iddia etmiyorum ama 24 saat yani uyku zamanı hariç yanında olan biri olarak söylüyorum Beyefendi normal yaşantısında bir insan ne kadar hata yaparsa konuşurken o kadar hata yapan birisiydi. Ancak o dönemde gerçekten konuşması da bozulmuştu yani konuşurken birden durup başka konuya geçiyordu, yani baya alt üst olmuştu. Bunları hep anlatıyordu gelenlere yani bize bir şey yapıldı ama ne yapıldığını bizde bilmiyoruz zor kurtulduk gibi hatta Hanımefendi biraz daha ileri gidip öldüreceklerdi Bülent’i diyordu ama ben asla o kanaatte değildim. Yani şahsi kanaatim tabi benim o. Bu yaşadığımız hastane sürecindeki olanları anlatmaya çalışıyordu ama dediğim gibi buna sadece Behiç Kılıç’tı yanlış hatırlamıyorsam muvaffak olabildi. Diğerlerinde Beyefendi hep susturmak zorunda kaldı.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Rahmetli Ecevit’in o dönemde Parkinson hastalığı var mıydı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Parkinson hastalığı daha sonra Hanımefendiyle konuştuğumuzda ben öğrendiğime göre, çünkü o dönem yanında yoktum ben. Hindistan’dan döndükten sonra ortaya çıkan bir rahatsızlık hatta ben Başkent Hastanesiyle ve Sayın Zileli ile nasıl tanıştınız hani niye orada oraya gittik tedavi orada devam etti bu kadar olaydan sonra konuştuğumuzda. Beyefendi’nin Hindistan dönüşü bu rahatsızlığını ilk defa hissettiğini Hanımefendinin bana bahsetmişti hatta o dönemde yine bir 10, 15 gün ben medyadan takip etmiştim. Yine Beyefendi evde çıkmamıştı dışarıya, 1 hafta 10 gün kadar yanlış hatırlamıyorsam. İşte o dönem o Parkinson başlangıcı ortaya çıkmış ve Sayın Turgut Zileli, Beyefendi’nin bu Parkinson tedavisini üstlenmiş irtibat oradan başlamıştı. Bir de bize yapılan bir eleştiri vardı, güven korumalar olarak. Yani niye siz Başkent Hastanesine gittiniz. GATA’ya veya bir devlet hastanesine niye gitmediniz diye? Ona burada huzurunuzda açıklık getirmek istiyorum. Korumada 2 kural vardır 1 korunan kişi en yakın hastaneye götürülür tam teşekküllü en yakın hastaneye, birde hastanın geçmişini bilen hastaneye gider yani doktorların hastanın sağlık geçmişini bilmesi gerekir. Sayın Ecevit’te bu Parkinson’dan dolayı Başkent Hastanesi tarafından tedavi görüyordu, onun için bizim için en ideal yer hem yakın olması, hem de Beyefendi’nin sağlık geçmişini bildikleri için en yakın hastanenin orası olduğu için oraya gitmiştik. Evet, Beyefendi’de Parkinson rahatsızlığı vardı. Bunu da her sabah düzenli verdiğimiz ilaçlarla bir sıkıntı görmedik yani, hiç ben fark etmedim bile öyle. Ama o hastalık sürecinde o ilaçları kullanamadığımızdan olsa gerek veya başka ilaçlar olduğu için belki verdiğimiz Parkinson ilaçları etkisiz kaldı onu bilemiyorum tıbben nasıl oldu, o zaman bazı aksilikler ortaya çıkmaya başlamıştı.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Rahmetli Ecevit o zaman da bir Hindistan gezisi olmuş.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Mahkeme Başkanı: “O gezide rahatsızlandı mı? Rahatsızlıktan sonra nereye başvurdu hangi hastaneye gittiğini anlatır mısınız, biliyor musunuz o konuyu?”

Tanık Recai Birgün: “Ben efendim o dönem Sayın Ecevit’in koruma müdürlüğü görevini yapmıyordum Ankara Emniyet Müdürlüğü Terörde Terörle Mücadele Şube Müdürlüğünde Müdür Yardımcısı görevindeydim, ancak Hanımefendiyle konuştuğumda Hanımefendinin aktardığına göre, Hindistan’dan döndükten sonraki bir iki gün sonraki Sabah kalktığında Beyefendi’nin pantolonunu iliklemekte zorluk çektiğini fark ettim dedi. O gün öyle geçti, birkaç gün daha baktım ellerini kullanmakta sıkıntı yaşıyor ve bu şikayet bu rahatsızlıklar ortaya çıkınca, işte Sayın Turgut Zileli’ye ulaşmışlar ve Sayın Turgut Zileli Beyefendi’nin tedavisini üstlenmiş diye biliyorum efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet siz o dönem koruma müdürü değildiniz.”

Tanık Recai Birgün: “Değildim efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Merhum Ecevit’in. Hangi tarihte başladınız, ay yıl olarak söyleyebilir misiniz?”

Tanık Recai Birgün: “2002, 2000 olarak söyleyebilirim efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Hangi ayı?”

Tanık Recai Birgün: “Ama tam, Haziran Temmuz olabilir, çok net hatırlamıyorum efendim onu şimdi.”

Mahkeme Başkanı: “Hindistan gezisi zannediyorum, 30 Mayıs 2000 tarihinde yapılmış. O tarihten mi sonra o tarihten sonra mı başladınız?”

Tanık Recai Birgün: “Hindistan gezisinden yani herhalde 2, 3 ay sonra ben başladım efendim. Yani olayları şimdi çünkü baş komiser bir arkadaş bakıyordu. O baş komiser arkadaşın bazı nahoş hareketlerinden dolayı değişim ihtiyacı hissedilmişti.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Hindistan’dan sonra başladım efendim hemen sonra yani.”

Mahkeme Başkanı: “İlave edeceğiniz başka beyanınız var mı söylediklerinize?”

Tanık Recai Birgün: “Yok efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Saatin 11:19 olduğu görüldü.

Duruşmaya 10 dakika ara verildi. 

Duruşmaya kaldığı yerden devam olundu.

Bu sırada bir kısım sanıklar müdafilerinden Av. Selen Karaçalı ve Av. Zeynep Küçük’ün geldikleri görüldü huzurdaki yerlerine alındı.

Bugünkü oturumda Sanıklardan Bedirhan Şinal Mahkeme Başkanı Hasan Hüseyin Özese hakkında Sanıklardan Ergün Poyraz, Sevgi Erenerol, Hasan Atilla Uğur, Kemal Aydın, Durmuş Ali Özoğlu, Hasan Ataman Yıldırım ve İbrahim Özcan mahkeme heyeti hakkında ayrıca Sanıklardan Hasan Ataman Yıldırım ve Hasan Atilla Uğur duruşmaya katılmayan Hakim Ercan hakkında verdikleri yazılı dilekçelerinde reddi hakim talebinde bulundukları anlaşıldı.

Bu konuda görüşü sorulan İddia Makamı.

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sayın Başkan, Sanıklar İbrahim Özcan, Durmuş Ali Özoğlu, Hasan Ataman Yıldırım, Kemal Aydın, Hasan Atilla Uğur, Sevgi Erenerol, Ergün Poyraz 21.05.2012 havale tarihli dilekçelerinde mahkeme heyeti hakkında Sanık Bedirhan Şinal 21.05.2012 havale tarihli dilekçesinde Mahkeme Başkanı Sayın Hasan Hüseyin Özese hakkında reddi hakim talebinde bulunmuş iseler de sanıkların isabetsiz yorumlarına dayanan Ceza Muhakemesi Kanununun 22, 23 ve 25/1. maddesindeki hakimin davaya bakamayacağı hal ile tarafsızlığını şüpheye düşürecek nedenlerden birisinin bulunmaması şeklindeki yasal dayanaktan yoksun ve aynı yasanın 31/1-C maddesindeki ret isteminin duruşmayı uzatmak amacıyla yapıldığı açıkça anlaşılıyorsa hakimin reddi istemi geri çevrilir hükümleri gözetilerek reddi hakim taleplerinin geri çevrilmesine karar verilmesi kamu adına mütalaa olunur.”

Aynı konuda görüşü sorulan Müdahil Vekili.

Danıştay Başkanlığı Vekili Av. Perihan Özcan: “Takdir mahkemenin diyoruz.”

Saatin 12:06 olduğu görüldü.

Duruşmaya 13:30’a kadar ara verildi.

Duruşmaya kaldığı yerden devam olundu.

Reddi Hakim talepleri incelendi.
GEREĞİ DÜŞÜNÜLDÜ: 

Her ne kadar Sanık Bedirhan Şinal mahkememize bugünkü oturumda verdiği 21 Mayıs 2012 havale tarihli dilekçesinde, Mahkeme Başkanı Hasan Hüseyin Özese hakkında Sanıklardan Ergün Poyraz, Sevgi Erenerol, Hasan Atilla Uğur, Kemal Aydın, Durmuş Ali Özoğlu, Hasan Ataman Yıldırım, İbrahim Özcan ise yine bugünkü oturumda verdikleri aynı tarihli yazılı dilekçelerinde mahkeme heyeti ve duruşmaya katılmayan Hakim Ercan Fırat haklarında reddi hakim talebinde bulunmuş iseler de, dilekçelerinde belirttikleri sebeplerin CMK 31. maddesinde sayılan sebeplerden olmadığı anlaşıldığından, sözü edilen madde uyarınca vaki reddi hakim taleplerinin geri çevrilmesine, 
Bu karara karşı CMK 250. maddesiyle yetkili İstanbul 14. Ağır Ceza Mahkemesine 7 gün içerisinde itiraz hakları bulunduğu konusunda bu sanıklara bildirimde bulunulmasına oybirliği ile karar verildi.

Açık yargılamaya devam olundu.

Mahkeme Başkanı: “İstanbul 12. Ağır Ceza Mahkemesinin CMK 250. Maddesi İle Yetkili İstanbul 12. Ağır Ceza Mahkemesinin 2011/53 esas, 2012/63 karar sayılı dosyasının 07.05.2012 tarihinde Mahkememizin 2008/209 esas sayılı dosyasıyla birleştirilerek gönderildiği, bu dosyada Okan İşgör, Ulaş Özel, Hüseyin Genç, Yusuf Ethem Akbulut’un sanık olarak yargılandıkları anlaşıldı.”

Tanık Recai Birgün eski yemini tahtında ve kimliği tahtında huzura alındı.

Mahkeme Başkanı: “Biraz önce rahmetli Bülent Ecevit’in Hindistan gezisinin 30 Mayıs 2000 tarihinde olduğunu söylemiştim, ancak 30 Mart 2000 tarihlerinde yani o günlerde Hindistan gezisi yapılmış. Siz o Hindistan gezisine katılmadınız değil mi?”

Tanık Recai Birgün: “Evet o koruma müdürü değildim efendim, o sırada ben.”

Mahkeme Başkanı: “Evet siz bu geziden sonra Merhum Ecevit’in koruma müdürü oldunuz öyle mi?”

Tanık Recai Birgün: “Evet, evet efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Beyanlarınıza ilave edeceğiniz herhangi bir şey var mı?”

Tanık Recai Birgün: “En son söylemiştim efendim benim bu söylediklerimi bütün savunmamda Sayın Savcılara verdiğimde bu huzurunuzda söylediğim her şeyi aslında o dönemde herkes söylüyordu. Ancak her ne olduysa bu davalar başladıktan sonra bunlar söylenmemeye başlandı, benim söylediğim şeyler daha önce de arz etmiştim medyada yer alan şeylerdir daha farklı şeyler yok. Sadece ben medyada yer alan olayların benim şahit olduğum kısımlarını arz etmeye çalıştım, huzurunuzda başka da ekleyecek bir şeyim yoktur.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Savcı Bey sorunuz varsa alalım buyurun.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sayın Başkan izninizle, Tanık Recai Birgün’e birkaç soru yöneltmek istiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Siz Merhum Başbakan Bülent Ecevit’in en yakın kişisiydiniz, korumasıydınız, çoğu zaman sizinle birlikteydi. Sağlığını, hastalığını yakinen takip eden birisisiniz. Bu Başbakan olmadan önce de sözü geçen hastalıklardan şikayeti var mıydı Başbakanın?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben Sayın Bülent Ecevit Başbakanken yanına başlamıştım. Dediğim Parkinson’dan başka hiçbir sıkıntımız yoktu bizim. Çünkü hem kendi Başbakanlık doktorumuz vardı, bende zaten gözlemliyordum. Yani düzenli olarak kullandığı sadece Parkinson’la ilgili ilacı vardı başka hiçbir ilaç kullanmıyordu, hiçbir diyeti yoktu yani, normal 20 yaşındaki bir genç delikanlı ne yiyip içiyorsa.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Her şeyi çok rahatlıkla yiyip içebiliyordu herhangi bir bilinen bir rahatsızlığı yoktu bizim tarafımızdan.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Kaburga kırığı söz konusu oldu diyorsunuz yani kaburga kırığı oluşabilmesi için bir darbe bir şey olması lazım, bir yere çarpılması lazım. Böyle bir şeyi size anlattılar mı, nereden kaynaklanmış kaburga kırığı hastaneye gitmeden önce kaburgasında bir kırık var mıydı, yani bahsettiğiniz üzere hastaneye götürdüğümüzde 20 yaşındaki bir gence dahi bu kadar tahlil yapılmaz diye içerden birisi bana söyledi diyorsunuz.” 

Tanık Recai Birgün: “Efendim özür dilerim, onu hem içerden birisi bana söylemişti, hem de o günkü gazeteler takip edilirse.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “İşte o kişi kimdi size söyleyen kişiyi hatırlıyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “O efendim sohbet sırasında olan bir konuşmaydı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hı, hı.”

Tanık Recai Birgün: “Ancak yine Demokratik Sol Partinin o dönemde milletvekili olan doktor ama ismini hatırlayamıyorum onun da beyanları vardı hatta bu beyanları o günkü gazetelere çıkmış beyanlardı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani o günkü tahliller sırasında böyle bir kırık tespit edilemedi evine döndükten sonra tekrar gittiğinizde mi tespit ettiler kaburga kırığını?”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim çünkü evde böyle bir düşme olmuştu Sayın Rahşan Ecevit.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Düşmüş mü nereden düşmüş?”

Tanık Recai Birgün: “Sendelemiş ve sandalyeye gelmiş sırtı galiba.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “O şekilde kırık oldu.”

Tanık Recai Birgün: “Yani Hanımefendinin beyanı evde sendeledi düştü, sandalyenin sivri tarafına geldi, herhalde orada olmuştur diye bir fikir yürütüldü, ama daha önce böyle bir kırık tespit edilememişti hastaneye gidip röntgen çekildiğinde böyle bir şey ortaya çıktı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Verilen ilaçların kemikler üzerinde bir etkisi olduğu yönünde siz bir bilgi edindiniz mi?”

Tanık Recai Birgün: “Benim böyle bir bilgim ede… bilgim yoktu, ancak Sayın Ecevit’in sırtındaki yanmadan dolayı tekrar hastaneye gittiğimizde omurga çökmesi tespit edilmişti. O ara Sayın Zileli beni kenara çekti, Sayın Ecevit’in Parkinson’dan dolayı kullandığımız kortez ilaçları kemiklerde biraz zayıflama yapıyor bunun için bundan sonra daha dikkatli olmanız gerekiyor diye ikaz etmişti ve ben ilk defa o zaman kullanılan kortizonun kemiklerde daha zafiyet yarattığını öğrendim Sayın Zileli’den.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Dava sanıklarından Mehmet Haberal Başkent Üniversitesi Rektörü, kendisi tedavi sürecinde birebir ilaç verme tahlile gönderme veya tedavi yönünde direkt bir dahli müdahalesi oldu mu Sayın Ecevit’e?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim biz hastaneye gittiğimizde, 10 günlük süre yattığımız bir süre vardı o sürede Sayın Haberal olmadan ben hiçbir doktoru içeri almıyordum. Yani.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Önce Haberal giriyordu, içeriye sonra diğer doktorlar mı giriyordu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet yani Sayın Haberal varsa ben doktorları içeri alıyordum Sayın Haberal yoksa almıyordum içeriye doktorları. Yani Sayın Haberal hastaneye gittiğimizden eve geçene kadarki sürede bizim tedavimizle bizzat ilgilendi, ama ilaçları o yazdı anlamına gelmiyor bu söylediğim ama yakinen takip etti, zaten hastaneden çıkıştaki medya görüntülerine ve televizyon görüntülerine bakılırsa Sayın Haberal’ın da beyaz önlükle Sayın Ecevit’in yanında olduğu görülecektir. Daha sonra da eve evdeki kontrollerde durum hakkında Sayın Zileli Sayın Haberal’ı arar, Sayın Ecevit’in evdeki yapılan kontrolleri sonucu şudur diye bilgi verirdi böyle bir ilişki vardı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani uzmanlık dalı olmasa dahi, her konuda müdahildi diyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet kendisine bilgi verilirdi evdeki kontrollerden sonra.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Biraz önce size okunan Savcılık ifadenizde de şöyle bir beyanınız var. Orada hastanedeki görevlilerden bazıları bana 20 yaşındaki genç birine dahi bir günde bu kadar tahlil yapılmaz dediler, hastanede gerçekten ciddi bir şekilde yorulmuştu, ayakta duracak hali de yoktu. Tam giderken Beyefendi’ye gazetecilerin dışarıda olduğunu söyledik. Kendisine yorgun olduğunu ve herhangi bir açıklama yapmaması gerektiğini ısrarla söylememize rağmen o arada Mehmet Haberal mutlaka birkaç kelime söylemesi gerektiğini söyledi. Yani burada bir hekim Mehmet Haberal, yapılan tahlillerden haberi var söylediğinize göre ve kendisine de bir Endoskopi yapılmış, yani yemek borusuna veya işte nefes borusuna bir müdahale yapılmış ki.”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bir insan hakikaten konuşamaz, o aşamada olan bir insan bunu bir hekim olarak Mehmet Haberal’ın da bilmiş olması lazım. Yani bu diyalog nasıl gelişti yani biraz açar mısınız? Yani siz tahliller yapıldı, yorgun açıklama yapmasın dediğiniz halde Haberal neye dayanarak illaki bir iki kelime söylesin dedi yani hastaneyi övmesi açısından mı, sağlığı açısından mı niye böyle bir zorlama içerisine girdi, Başbakanın orada rezil olacağını biliyor yani bir şekilde?” 

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Konuşamayacağını biliyor.”

Tanık Recai Birgün: “Açıkçası Sayın Haberal orada şunu da söylemişti yani efendim eğer birkaç kelime etmezseniz bu gazeteci milleti başka başka şeyler yazar onun için mutlaka bir iki kelime edin sonra gidersiniz ben çünkü ısrarla Beyefendi’yi arka kapıdan çıkarmak istedim, çünkü hastanenin bir de arka kapısı vardı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Rahatlıkla götürebilirdiniz.”

Tanık Recai Birgün: “Oradan çıkarmak.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani basını görmeden de ayrılabilirdi.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi efendim yani çok rahat.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hastane adına birileri açıklama yapabilirdi, illaki Başbakanın yapması gerekmiyordu öyle mi?”

Tanık Recai Birgün: “Yani bana göre gerekmiyordu ama orada öyle bir oldubitti oldu Beyefendi kıramadı evet dedi bir şeyler söyleyeyim sonra geçeriz. Fakat içeride konuşurken pek bir o kadar bozuktu, yani yorgunluk vardı ama yani konuşmada çok bir sıkıntı yoktu ama kameraların karşısına geçtiğinden ben Başkent Hastanesi Başhekimi Sayın Mehmet Haberal diyemedi, bütün kameralar da bunu gördü zaten ve o gün akşam haberlerinde belli kanallar bunu üst üste üst üste yayınlamaya başladılar. Yani hiçte iyi bir görüntü olmamıştı o akşam.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yine ifadenizde ikinci defa kaburga kırığından dolayı hastaneye gidildiğinde, doktorların çok büyük baskılarına rağmen bu kararından vazgeçmedi. Kendisine söylenen aman tepişirsen omurgaya baskı olur, felç olabilirsin denmesine rağmen bu ülkeye benim bir can borcum var canımı da veririm diyerek nasıl açıklama yapacağını doktorlardan öğrendi. En sonunda çok kalın kaba ve uzaktan fark edebilecek bir korse kendisine giydirilerek basının karşısına çıkıp bazı açıklamalar yaptı. Yani daha ince daha estetik görünmeyen bir dışarıdan fark edilemeyecek korse bulunamaz mıydı Başbakan için bunu hastane yönetimi mi önerdi?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim bu olay ilk başlarda meydana gelen bir olaydı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Beyefendi bir açıklama yapması gerekiyordu. Hatta o açıklama Başbakanlık resmi konutunda yapıldı ve bütün köşe yazarları ve medya davet edildi bu toplantıya. Biz tabi söyledik biraz daha kibar bir korse olsa belli olmasa çünkü görüntü olarak gerçekten çok çirkindi. Ancak ellerindeki korsenin bu olduğunu hatta iki korse geldi ikisi de yine kabaydı ama bu daha oturaklıydı o gün kullandığımız. Hatta doktorlar da orada bulunmak şartıyla bu açıklamaya izin verdiler. Beyefendi’nin açıklama yaptığı salonun hemen arka tarafında doktorlarda bir yine Başbakanlık konutunda resmi konutunda hazır beklediler, bu açıklama sırasında zaten canlı bir yayındı, canlı yayında da bütün kamuoyu gördü durumu. Yani daha uygun bir korse o an bulunamadı.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hürriyet Gazetesinde bir köşe yazarı Ecevit’in Başbakanlık yapamayacak durumda olduğu, evinde iyi beslenemediği, hatta yıkanmadığı derisindeki lekelerin ve kabarmaların bakımsızlıktan kaynaklandığı şeklinde bir yazı yazdığını söylüyorsunuz. Ve bu tür haberleri de Mehmet Haberal’ın hastanesindeki baştabip yardımcısı bir bayanın basına aktardığını öncelikle basının haber yapmaması durumunda köşe yazarlarına gönderdiği şeklinde bir iddianız var. Kimdir o bayan doktor dediğiniz kişi, ismini bilebiliyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ismini hatırlamıyorum ama o anda zaten bir tane bayan başhekim yardımcısı vardı, bildiğim kadarıyla. Bizim medyada muhabirlerle ilişkilerimiz çok iyiydi Sayın Ecevit’in de gazete kökenli olması kibarlığı, nezaketi muhabir arkadaşlar üzerinde çok etkiliydi ve aslında sadece o gün değil birçok haberi Sayın Ecevit’in aleyhine olabilecek haberi daha önceki dönemlerde de vermezlerdi, haber olarak geçmezlerdi yukarıya. Bu hastanede 11 gün kaldığımız süre içerisinde şu anda çok sayılı büyük kanalların Ankara haber müdürünü ve burada İstanbul’da üst yerde görev yapan bazı bayan muhabirlerle çok iyi diyalogumuz vardı. Onlar bir gün bana geldiler, dediler ki, Recai Bey dediler bizi böyle böyle birisi her sabah odasına çağırıyor simit, poğaça ısmarlıyor ve bize çok gayri ahlaki konulardan bahsediyor hemen hemen Hürriyet Gazetesinde çıkan haberlere benzer şeylerden bahsettiler bana. İşte Bülent Bey yıkanmıyormuş, açlıktan işte nefesi kokuyormuş, vücudunda yıkanmış orada 10 gün kaldığı süre içerisinde doktor tarafından temizlenmiş ve hep kirler çıkmış gibi bu laflar söylendi bana. Bende bunları zaten bizim orada arkadaşlarımız hem biz koruma görevi yaparız hem de istihbarat görevi yaparız yani hastanede neler konuşuluyor, kim kime ne konuşuluyor. Hastaneden dışarıya doğru yanlış bazı bilgi aktarımı yapıldığı bana da geliyordu. Fakat muhabir arkadaşlardan direkt böyle bir şey duyunca ben bu konuyu Sayın Haberal’a gittim ilettim. Dedim efendim böyle böyle bir konu var, sizin başhekim yardımcınız bu şekilde gazeteci bayan arkadaşları topluyor odasına böyle doğru yanlış bazı bilgileri aktarıyor, bunları da niye yazmıyorsunuz diye de hatta ertesi günde bayan muhabirleri şakayla karışık azarlıyormuş dedim. Yani bu konuda bir şeyler yaparsanız çok iyi olur dedim. Sayın Haberal’ın kendini üslup bir konuşma şekli vardır yani böyle biraz argo konuşur ve o başhekim bayan hakkında kızarak ben ona gereğini yaparım öyle şey mi olur, nasıl yaparlar burada böyle bir şey diye çok hiddetle gerçekten çok kızdı. Bizde bekledik bir gereği yapsın ama hiçbir şey olmadı sonuç olarak doğrusu takipte etmedik bir şey olup olmadığını çünkü ben söylemiştim artık zaten hastaneden de eve geçmiştik, eve geçtikten sonra Hürriyet Gazetesinde böyle bir haber çıktı Hürriyet Gazetesinde aynı bayan muhabir arkadaşların bana aktardığı şeyleri gazetede okuduk.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Köşe yazarının yazdığı yazı mı yoksa haber olarak mı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bir köşe yazarı mı yazdı bunları yoksa haber olarak mı okudunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim aslında kendisi köşe yazarı fakat manşetten verilen bir haberdi bu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Yani gazetenin tamamı ön sayfasını alan bir haberdi tabi ben gazeteleri alınca ilk başa o gazeteyi koydum Sayın Ecevit’e verdiğimde evdeydik o zaman o nekahet dönemi sonlarına doğru bir dönemdi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani Haberal’ı siz uyardığınız halde bu tür bak yardımcı doktor bu bilgileri veriyor, vermesin demenize rağmen Hürriyet Gazetesinde manşet oldu diyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sağlık durumu ve işte bu vücudundaki birtakım şeyler doğru veya yanlış.”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim bunlar manşet oldu bende bu gazeteyi bir en üstte koyarak çünkü gazete bize bütün gazeteler gelirdi her sabah ben onları Beyefendi’ye verirdim evdeki nekahet döneminden bahsediyorum. En üste o gazeteyi koydum haberi görsün diye Beyefendi haberi görünce çok üzüldü Beyefendi ve ben ve biz bu insanlara ne yaptık, bizimle niçin böyle uğraşıyorlar diye çok üzülmüştü. Ben de aynı gün Sayın Haberal’la irtibat kurdum ve dedim bakın böyle böyle bir haber çıktı bu gazetede yani ben size bu konuda daha önce bilgi vermiştim, muhtemelen aynı kanaldan bu bilgiler gitti dedim. Yine aynı günde yine aynı bana bilgileri getiren bayan gazeteci arkadaşlar dediler Recai Bey işte bize gelen bilgiler bunlardı biz bunları yukarı servis etmeyince merkezlerimize anlaşılan kendileri direkt yukarı verdiler bu haberleri diye böylece atlatma bir şey olmuş oldu. Yani aşağıdan gitmesi gereken bilgi gitmeyince herhalde dediler Sayın Çölaşan’da çok saygın bir yazar köşe yazarı olarak, ona bilgi verildi muhtemelen de, bende Sayın Haberal’a bu konuyu illettim bakın böyle böyle olmuşsa Sayın Haberal, Sayın Çölaşan’ın yazısı var Hürriyet’te gördünüz mü diye. Yine Sayın Haberal kendine has bir üslupla bunun olmayacağını, zaten Sayın Çölaşan’la görüşmediğini, sevmediğini gibi ileri geri böyle şeyler söyleyerek o da lanetledi yazıyı konu bundan ibaret efendim.”  

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Başkent Üniversitesi Hastanesinde 11 günlük bir yatma süreci var Sayın Başbakanın, çıkarken, taburcu olurken, iyileştiniz diye mi taburcu oldu, siz mi çıkarmak istediniz veya uzun süre yatırmak ona bir rapor vermek için bir girişim var mıydı bu konuda bilginiz nedir?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim açıkçası Sayın Ecevit’ler evden dışarıda kalmayı pek sevmeyen bir yapıları vardı. Yani bir il dışına da gittiğimizde işi bitirir, hemen tekrar Ankara’ya evimize dönerdik. Hastaneye gittiğimizde de biz aslında ilk gün çıkmak istedik, fakat kalmamız gerektiği, yapılması gereken tedavilerin olduğu söylenerek bir 10 gün kaldık, 11 gün sonrada artık evde olabilecek durumda olduğumuz için eve gittik ama bu birazda.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bu kararı kim verdi yani.”

Tanık Recai Birgün: “Açıkçası Sayın.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hastane yönetimi mi yoksa Sayın Ecevit mi?”

Tanık Recai Birgün: “Yo efendim Sayın Rahşan Ecevit’in baskılarıyla oldu efendim yani.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Çıkmak istiyoruz dedi yani öyle mi evimizde tedavi olalım dedi.”

Tanık Recai Birgün: “Evet yani kendisi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bastırdı ama doktorların görüşü neydi genelde?”

Tanık Recai Birgün: “Hastanede kalıp tedaviye devam etmemizdi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Fakat biz eve gittik. Ama eve gittikten kısa bir süre sonra bir gün veya iki gün sonra tekrar geldik çünkü bu seferde omurga çökmesi meydana gelmişti. Omurga çökmesini de hastanede kalmamız yönünde telkinler yapıldı ancak biz yine yani sorduk hani ne yapacağız, hastanede kalsak ne olacak 8 ay yatak istirahatı. İlaç ve hiçbir şey yok yani sadece sabit yatarak ancak tedavisi mümkün bir şey olduğu söylendi bize. Bunun üzerine Hanımefendi yine ısrar etti madem yatacağız evimizde yatalım dedi ve biz birazda ısrar ederek evimize gittik. Yani o nekahet dönemini evde geçirmeye karar verdik. Olacaksa doktorlar her sabah gelsinler evde kontrolümüzü yapsınlar diye böyle bir antlaşmaya varıldı ve biz o şekilde evde 8 ay, 7, 8 ay sürecik nekahet dönemine başlamış olduk.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “8 ay iş göremez halde yatacak şeklinde bir tespit var Başkent Üniversitesinin, fakat sizin beyanlarınıza göre bir gün hastanede tedavisi yapıldıktan sonra eve dönülüyor ve evde siz başka bir doktor buluyorsunuz gizlice getiriyorsunuz bu doktor röntgen cihazıyla da çekiyor iyileştiğini tespit ediyor. Bu bahsettiğiniz olay hastaneden çıktıktan ne kadar süre sonra oluyor yani 8 ay süreç içerisinde mi?”

Tanık Recai Birgün: “Üç, yo 8 ay beklemedik.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Kaç gün içerisinde?”

Tanık Recai Birgün: “3 ay sonra efendim biz bazı şeylerden biraz şüphelendik, birazda işte her sabah doktorun gelip gitmesi bizi rahatsız etti, görsel olarak da çünkü doktor geliyordu ve her gelişte gazeteciler 24 saat kapıda nöbet tuttuğu için resimleri çekiyorlardı medyaya veriyorlardı. Yani içeri kim girse haberi oluyordu o zaman, kimsede giremiyordu ama.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Şunu da öğrenmek istiyorum siz evin içinde de devamlı bulunuyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evin içinde de Sayın Ecevit’e bir şey yapıldı mı yani müdahale sargıdır efendim alçıdır vesaire.”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim.(1–2 kelime anlaşılamadı)”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani her gün doktor gelip röntgen mi çekiyordu yani bir ilaç mı veriyordu, iğne mi yapıyordu, yani bu omurga kaburga çökmesi dediğiniz olayın tedavisini 3 ay boyunca nasıl sürdürdüler yani ne prosedür yapıyordu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet. Efendim şimdi tabi doktorlar bize kesin istirahat yatak istirahatı verdiler yani dediğim gibi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sırtüstü yatacak hareket etmeyecek dediler.”

Tanık Recai Birgün: “Sırtüstü yatacak, hiç hareket etmeyecek.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Tuvalet ihtiyacını bile.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Dahi gitmeyecek.”

Tanık Recai Birgün: “Gitmeyecek, her şey yatakta olacak ve kıpırdamayacak yani.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Çok işte eli ayağı kıpırdama bir vücut hareketi olarak yapmayacaktı, tabi bu şekilde bir yatak istirahatı verilince de sanıyorum doktorlar çünkü gelen sadece ortopedi doktorları değildi yani 12, 13 tane doktor geliyordu, her konunun uzmanı geliyordu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Haberal geliyor muydu?”

Tanık Recai Birgün: “Belki bir iki kere gelmiştir, yani genelde gelmiyordu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Ben belki de bir kere ya geldi ya gelmedi ondan sonra.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani bu 10, 12 doktor sırf kırık için geliyorlardı değil mi?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim bunlar.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Diğer rahatsızlıkları için mi?”

Tanık Recai Birgün: “Hani Sayın Ecevit’e sürekli yatak istirahatı verdikleri için sürekli yatan hastada vücutta yaralar oluşur, işte ciğerlerde bir iç organlarında karışıklık oluşur gerekçesiyle her konunun uzmanı doktoru geliyordu. Yani sadece ortopedi doktoru değildi gelen. İşte iç hastalıkları uzmanı geliyordu, kalp yani farklı branşlarda.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet kontrol ediyorlardı yani ama bir sargı bir alçı var mıydı, tedaviye yönelik?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim sadece üzerinde sadece bizim o işte kamuoyunun bildiği.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Korse.”

Tanık Recai Birgün: “Korsemiz vardı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Başka hiçbir şeyimiz yoktu yani bir sargı, bir tedavi olmuyordu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yok anladım.”

Tanık Recai Birgün: “Ama doktorlar yinede bütün kontrollerini yapıp gidiyorlardı. Çünkü doktorlar Sayın Ecevit’in günlük rutin ayağa kalktığını, lavaboya kendisinin gittiğini, yemeğini mutfakta yediğini, ara ara bahçeye çıktığını dışarı müsaitse çünkü görüntü vermek istemiyorduk dışarıda kimseye, salonda oturup gazete okuduğunu bilmiyorlardı. Yani günlük hareketlerini yaptığını bilmedikleri için sanıyorum bir heyet halinde gelip bütün kontrollerini yapıyorlardı zaten kontrolünde bir şey çıkmıyordu yani her şey yolunda gidiyordu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet bu noktada şunu sormak istiyorum. Yani normalde 10, 12 tane Başkent Üniversitesi Hastanesi doktoru eve gelip rutin kontroller yapıyorlar onu yatak, yatak yatağa mahkum bir hasta gibi muamele ediyorlardı ancak gerçek öyle değildi diyorsunuz, Sayın Ecevit normal günlük ihtiyaçlarını kendisi görebiliyordu tuvalete gidiyordu işte bahçeye çıkıyordu, koltukta oturabiliyordu.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Dolaşabiliyordu evin içinde diyorsunuz ayaktaydı.”

Tanık Recai Birgün: “Ama bunu sadece.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ya bu tedavisi ayakta devam edebildi yani Başbakanlığa gidip orada da günlük işlerini yapabilecek belki konumdaydı bilemiyoruz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ama ona izin vermiyorlardı diyorsunuz, hatta bakanlar kurulu toplantısına katılmak istedi on buçuk’a aldırdı dokuz buçukta toplantı olduğu halde randevu dokuz buçukta doktorların gelme saati de dokuz buçuktaydı diye beyanınız var.” 

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani bunu mesela sekiz buçuğa alamazlar mıydı veya işte bir gün önceden kontrolünü yapıp ertesi gün bakanlar kuruluna katılabilirsiniz diyemezler miydi bu yönde doktorlarla Sayın Başbakan arasında diyalog geçti mi buna şahit oldunuz mu?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim geçmedi çünkü biz yani bütün olayları birleştirince biz bir şeyler olduğunu düşünmeye başladık. Yani o anda doktorlarımızın bize yatak istirahatı vermeleri, kıpırdamayın demeleri, efendim biraz kıpırdamışsınız herhalde his eksikliği var sağ bacağınızda veya sol bacağınızda demeleri çok olağan şeylerdi hatta doktorların işte efendim biraz his kaybı var bu toplantıya katılmayın dediklerinde Beyefendi katılacağım diye ısrar etti. Bizde Hanımefendiyle beraber doktorların yanında yer alıyorduk aman efendim gitmeyin ne olacak bu toplantıya diye bizde Beyefendi’ye baskı yapıyorduk katılmayın diye çünkü çok olağan geliyordu bizim için hani doktorların söylediği çok daha önemliydi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Açıkçası bu durumlarda hep Beyefendi tek kaldı evde bizde Hanımefendiyle beraber doktorun yanında yer aldık ve işte gitme ne olacak Rahşan Hanım özellikle.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sağlığın önce gelmesi gerektiğini telkin ettiniz anlaşılan.”

Tanık Recai Birgün: “Sağlık daha önemli diye söylüyorduk.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Burada 3 ay boyunca diyorsunuz eve gece gündüz evde gündüz herhangi bir rahatsızlığı ve hastalığını olmadığını gördükleri halde doktorlar ısrarla kendisinin çok hastalığı varmış gibi davrandıklarını beyan ediyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Şimdi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani siz bu kanıya ne şekilde vardınız o doktor gelip bahsettiğiniz röntgenle film çektikten sonra mı o kanaate vardınız hastalığı olmadığı halde çok hastalığı gibi davranıldığını?”

Tanık Recai Birgün: “Şimdi efendim doktorlar bize mutlak yatak istirahatı veriyorlardı eğer kıpırdarsanız felç olabilirsiniz diyordu fakat Beyefendi bunu ilk günden bir 5:00’a kadar yanılmıyorsam yatak istirahatını yaptı, ondan sonra ayağa kalktı yani doktorların bize tavsiyesine uymadığımız halde biz evde rutin işlerimizi yapmaya başlamıştık. Tabi Başbakanlığa gidebilir miydi bir sarsıntı çünkü evde yürümekle arabaya binip bir yol gitmek arasında fark vardı. Bu yüzdende biz 3 ay boyunca bu talepleri hep yerine getirdik adeta yalan söylemek demeyelim ona ama biraz doktorları aldattık gibi geldi bana çünkü.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Doktorlar geldiğinde Beyefendi hep yatar görüyorlardı yani doktorlara göre Beyefendi halen yatak istirahatını mutlak yerine getiren bir hastaydı ama biz öyle değildik biz dediğim gibi günlük ihtiyaçlarımızı evde geçiriyorduk.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anladım şunu da öğrenmek istiyorum.”

Tanık Recai Birgün: “Belki.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bahsettiğiniz Mücahit Pehlivan isminde bir doktor getiriyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bu doktor işte röntgen cihazı getiriyor, çekiyor ve sağlığına kavuştuğunu beyan ediyor.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Onun uyguladığı herhangi bir tedavi yöntemi de oldu mu? Direkt kırık yönünden?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Gerek diğer hastalıkları yönünden ekstra bir ilaç veya bir tedavi yöntemi uyguladı mı?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim tabi bunu Sayın Pehlivan’ın cevaplaması herhalde daha doğru olur ama benim gözlemlediğim kadarıyla hiçbir şey yapmadı sadece korsenin şeklini değiştirdik o da benim baskımla korseye bile gerek yok dedi ama ben tedbirli olsun diye bir ince korse kendisi buldu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anladım.”

Tanık Recai Birgün: “Getirdi bize o korseyi kullandık ilaçları da baya birçok ilaç alıyorduk ilaçları düzenleme yaptı ama hangi ilacı çıkardı niye ekledi doğrusu onu bilemiyorum. Ama aldığımız ilaçları biz Ankara’da bir GNC GNC’ler açıldı ona benzer Amerikan pazarı diye bir yer vardır doğal ilaçlar bizi aldırıyordu. Yani işte zihni daha açıcı vücuttaki toksinleri atıcı diye bir ilaçlar söylüyordu bize doğal ilaçlar. Onları veriyorduk biz Beyefendi’ye. Bir de Parkinson ilacı vardı ona devam ediyorduk ama dediğim gibi ilaçların hangilerini çıkardı eski kullandıklarımız var, hangilerine devam ettirdi bilemiyorum tabi Mücahit Bey’de kendisi devam ettirmedi yine bir iç hastalıkları uzmanı getirdi eve bir bayan arkadaşını getirdi çünkü Mücahit Bey bir ortopedi uzmanıydı her konunun cevabını veremez diye.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet onun için sordum zaten kırık dışında.”

Tanık Recai Birgün: “Birde birde göz doktoruna gittik bir miyastenisi vardı çünkü göz kapak düşmesi oluyordu o ilacın ayarlaması, ayarlanması gerekiyordu onu ayarladık bir.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yalnız bu Başkent Üniversitesi doktorlarının verdiği ilaçlar dışında ekstra başka ilaçlarda kullandı mı yani tedavi sürecinde?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır, hayır kullanmadı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “O götürdüğünüz iç hastalıkları doktoru işte göz doktoru vesaire bunlar şu ilacı kesin buna devam edin vesaire veya değiştirin şeklinde bir tavsiyeleri oldu mu?”

Tanık Recai Birgün: “Dozajları ayarladık tekrar efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Değiştirdiler dozajları değiştirdiler.”

Tanık Recai Birgün: “Evet dozajlarını değiştirdiler.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani öncelikle uygulanan dozajlar yüksek miydi, az mıydı yani o konuda bir bilginiz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Yüksekti onları ufak ufak azalttık işte bir buçuk veriyorduk mesela miyasteni hatırladığım kadarıyla, yanlış hatırlamıyorsam.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Sonra onu bire düşürdük sonra yarıma düşürdük sonra o giderek azalttık oranlarını.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani şunu da sormak istiyorum birtakım ilaçlar kullanılıyor günlük olarak bu ilaçları götürüp başka bir hastanede veya doktorlar heyetine gösterip işte hastalıkları şunlar şunlar bu tür bir tedavi yapılıyor bu doğru mudur yanlış mıdır gibi Rahşan Hanım veya siz götürüp bunları başka bir yerde testte ettirdiniz mi?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim yaptırmadık.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Böyle bir şey bilmiyorsunuz, kullandığı ilaçların ne olduğunu biliyor musunuz o tarihte?”

Tanık Recai Birgün: “Parkinson ve miyasten ilacı olduğunu biliyorum ama isim olarak bilmiyorum.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “İsimlerini falan bilmiyorsunuz değil mi ne dozda kullandığını bilmiyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Eczaneden alırken aldığımız ilaçların o ilaçlar olduğu biliniyordu hatta.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anladım.”

Tanık Recai Birgün: “Parkinson ilaçlarını ayrı aldırıyordum başka personelin adına aldırıyordum ben.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Diyorsunuz ki tekrar tedaviyi kestikten sonra kontrol için Başkent Üniversitesine çağırdılar, ne zamandı bu çağırma işi yani yeniden kontrol edelim şeklinde bir çağırma olmuş.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ve sizde bir ihbar almışsınız aman hastaneye gitmeyin iş göremezlik raporu verilecek şeklinde bilgiler alındı ve DSP’de bir toplantılar yapıldı ve vazgeçildi gitmekten şeklinde bir beyanınız var bunu diğer açık kaynaklarda da DSP’de görev yapan diğer kişiler de doğruluyorlar. Bu konuyu biraz açar mısınız yani bu ihbarı size kim ulaştırdı, iş göremezlik raporu niçin verilecekti amaçlanan konu neydi?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim başta da arz etmiştim amaçlanan konu Ecevit’siz bir ve MHP’siz bir hükümet formülüydü yani o günlerde o kulislerde partide konuşulan buydu. Bunun aslında herkes de farkındaydı. Fakat Sayın Ecevit bütün bu medya baskısına işte askerlerin baskısına Sayın Murat Yetkin’in yazılarına, beyanlarına dayanarak söylüyorum onu da ki, bunlar hep gazetede basında yer alan konular yine tekrarlamakta fayda görüyorum. Bütün bunlara rağmen Sayın Ecevit iktidardan ayrılmadı bırakmadı Başbakanlığı. Tabi o zaman şöyle bir formül vardı gazetelerde yine işte Başbakan Ecevit ayrılacak, Hüsamettin Özkan Başbakan olacak diye manşet manşet genelde medya bunun üzerine yoğunlaşmıştı. Hatta bir gün Sayın Ecevit dedi ki, yani böyle bir talepleri var ama bunların teknik olarak zaten mümkün değil. Yani ben ayrılsam bile Hüsamettin Özkan’ın Başbakan olması teknik olarak mümkün değil çünkü ayrıldığı zaman.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yeni bir hükümet kurulacak.”

Tanık Recai Birgün: “Yeni genel başkan olması gerekiyor, yani Cumhurbaşkanının hükümeti kurma görevini kime vereceği belli değil.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “DSP’ye verilmez, ikiye bölünmüş zaten parti o dönemde tekrar ondan sonraki aşamalarda da asıl amaç Ecevit’siz ve MHP’siz bir hükümet oluşumu sağlamaktı. Aslında bu konudaki senaryoları da yapılan operasyonları Almanya toplantılarını o günkü Cem Uzan’ın sahip olduğu Star Gazetesi de çok derinlemesine veriyordu medyada yer alıyordu bunlarda o zamanlar. Tabi Sayın Ecevit bundan ayrılmayınca iktidardan bırakmayınca Başbakanlığı herhalde onu kamuoyunda, toplumda biraz daha aciz iş göremez hasta iki kelime bir araya getiremeyen, yürüyemeyen, yönünü bilmeyen çünkü hep medyada böyle haberler yapıldı. Koruma müdürü olduğum için en ufak bir hatası, eksiğimiz Sayın Ecevit’in hatasıymış çok özür dilerim bunamıştı birisi imajı yaratılmaya çalışılmıştı. Bunlardan bir tanesini örnek vermek isterim müsaade ederseniz.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Buyurun.”

Tanık Recai Birgün: “Bulgaristan’da bir toplantıdayız korumanın görevi kapalı olarak suyu tutmak ve Beyefendi içeceği zaman onu açıp vermektir. Masasında iki tane içecek vardı bir gazlı içecek Avrupa’da yaygın olan, birde bizim bildiğim suyumuz vardı. Sayın Ecevit o ara gazlı içeceğe elini attı içmek için ben hemen müdahale ettim onu bıraktım normal suyu verdim fakat suyu açıp vermem lazım çünkü Beyefendi hep buna alışmıştı yani suyu alıp kapağı açık vaziyette ben ona verirdim. Benim ihmalim sonucu ben unuttum kapağı açmayı öylece verdim kapağı kapalı vaziyette. O da her zamanki gibi açık diye düşünerek pet şişe suyu içmeye kalktı. Tabi kapağı olduğu için içemedi. Ertesi gün gazete manşetleri hemen hemen bütün gazetelerde Ecevit şişeyle suyu içmeye çalıştı kapağını açmadan içmeye çalıştı yani çok ilginç bir medya işbirliği vardı. Beyefendi’nin en ufak bir hatası abartılarak üstüne eklenerek kamuoyunda hasta iş göremez bir Ecevit oluşturulmaya çalışılıyordu. Bu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet medya bunu yapıyordu hastane yönetimi olarak yani siz işte bir Mayıs ayında gidiyorsunuz daha sonra Temmuz ayında yeniden galiba gitme durumu oluyor ve parti yönetimi diyor ki, sakın gitmeyin şey yapılacak iş göremezlik raporu verilecek. Bunu somut olarak kim diyor yani bu bilgi kimden geliyor? Hastane yönetiminden birisi mi söylüyor, içerden birisi mi söylüyor yani parti yönetiminden size veya işte Sayın Ecevit’e kim ulaştırdı bu haberi, sizin bilginiz nedir?” 

Tanık Recai Birgün: “Efendim biz Sayın Mücahit Pehlivan’dan artık bir şeyi kalmadı yürüyebilir bilgisini aldıktan sonra biz hastaneyle biraz ilişkileri soğutmaya başladık. Tamamen hemen koparmadık, işte oyalıyorduk filan her sabah gelen doktorları işte bugün işimiz var toplantımız var diye araları ziyaret veya kontrol zamanlarını seyrekleştirmeye başlamıştık. O ara yine hastaneden bizim gitmemiz gerektiğini son bir kati raporun düzenlenmesi gerektiğini, son durumun tez verilmesi gerektiğini söylediler.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ne zaman oldu, tarih olarak hatırlıyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Tarih olarak hatırlamıyorum efendim. Biz zaten öyle bir niyetimiz yok çünkü bende bu gelen bilgiyi iletiyorum eve Beyefendi Recai Bey oyalayın, işte idare edin diye bana talimat veriyor, bende ona göre oyalıyordum karşı hastaneyi. Daha sonra parti genel sekreteri Mecit Şekercioğlu ve genel başkan yardımcılarından aynı zaman bakandı Sayın Tayfun İçli, Sayın Zeki Sezer ve Emrehan Halıcı bunlar partinin üst yöneticileridir aynı zamanda.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Onlar eve geldiler ve Mecit Şekerci Bey kendisine böyle bir bilginin geldiğini, eğer hastaneye gidersek yine söylüyorum medyada da yer aldı bunlar yani bu aslında sır değil bu gibi şeyler.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anladım yani o Şekerci bahsettiğiniz şahıs o bilgiyi kimden almış yani o konuda net bir bilgi edinebildiniz mi?”

Tanık Recai Birgün: “O orada konuşulmadı efendim hiç.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hı.”

Tanık Recai Birgün: “Daha sonra sordum ama söylenmedi yani bir bilgi geldi diye kapatıldı konu açıkçası ama konuyu orada getiren konu daha önce partide konuşulmuş, bana telefon açtılar çünkü Sayın Ecevit’le irtibatı ben sağlıyordum.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Yani dışarıdan kim Sayın Ecevit’e ulaşmak isterse istesin önce bana ulaşmak zorundaydı. Sayın Şekercioğlu beni aradı böyle böyle bir konu var bu konuyu yani hastaneye giderseniz iş göremez raporu verilecek diye bana bir duyum geldi. Bunu Beyefendi ile paylaşmam lazım, ikaz etmem lazım müsaitse bir geleceğiz dedi parti de bunu herhalde tartışmışlar bunu Beyefendi’ye aktarmayı uygun görmüşler, saydım 4 kişi geldiler evde bu konu gündeme geldi. Böyle böyle bir duyum geldi onun için gitmeseniz efendim tavsiye etmiyoruz dendi ama asıl kaynak kim o konuda bilgim yok efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Kemal Derviş’in 13 gün ortadan kaybolduğunu beyan ediyorsunuz, bu konuda bir bilgi edinebildiniz mi? Sayın Ecevit’e bilgi verdi mi daha sonra nereye gittiği konusunda, ne yaptığı konusunda Kemal Derviş?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim vermediğini Sayın Ecevit kendisi de yine bir televizyon programında açıkça söyledi. Ben dedi bu ülkenin Başbakanı olarak kendi bakanıma dedi 13 gün boyunca ulaşamadım ve ne olup bittiğini öğrenemedim diye Sayın Ecevit’in medyaya yansımış kendi konuşmaları var öğrenemedi muhtemelen. Zaten Sayın Kemal Derviş’te bu 13 günden sonra Türkiye’ye döndüğünde döner dönmez ilk söylediği şey Türkiye’de seçim olursa ekonomik kriz çıkmaz, sorun çıkmaz beyanatıydı. Herkes bu sözün nereden çıktığını anlayamadı ve Beyefendi de evdeki bir sohbette Türkiye’de seçim lafı olursa bir sene içinde Türkiye’de seçim olur, herhalde seçim göründü diye ya bu olaylar hiç olmadan önce böyle bir teşhiste bulunmuştu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “O dönemde Murat Yetkin’in bir yazısı çıkıyor askerin çekil baskısı yaptığı yönünde Sayın Ecevit’te bunu doğruluyor, sizin bulunduğunuz bir ortamda bu konuyu biraz açar mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim evdeki yine bir ortamda oldu böyle bir şey isim ama geçmedi hiç ama Murat Yetkin’in yazısından sonra bu evde konuşuldu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet ne dedi yani kim veya hangi kurum, hangi kurul hangi rütbedeki kişi Sayın Başbakana çekil diyor?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim rütbe konuşulmadı da, işte paşalar derdi Beyefendi böyle bir şey sohbet olacağı zaman bazı paşalar benim çekilip yerime Hüsamettin’in gelmesini istiyorlarmış bana da böyle bir bilgi geldi diye evde böyle çok kısa bir konuşma geçmişti.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Tekrar hastalığına dönmek istiyorum iş göremezlik raporu alınması yönünde bir çalışma içerisinde olunduğu iddianız var, bununla ilgili olarak basından Rıdvan Akar ve Can Dündar’ın hazırladığı Karaoğlan belgeseli adı altında bir belgesel var. Bunu Sanık Haberal’ın Avukatları Mahkemeye ibraz ettiler, sonra ham görüntüleri istendi, yani bazı kesinleri olduğu tespit edildi bununla ilgili olarak ham görüntüler getirtildi onları size izlettirmek istiyorum. Biz bilirkişiye verdik bu görüntüleri ham görüntülerle normal yayında verilen görüntüler arasında kesintiler olan bölümler var, onlar bir tarafta görünüyor, bir tarafta görünmüyor şimdi iki tane görüntü yan yana yer alacak, orada Sayın Rahşan Ecevit’in de açıklamaları var bunları size gösterip sorular yöneltmek istiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Savcı Bey tamamı değil, değil mi, bir ilgili bölümler mi izlettirilecek?”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bilirkişi raporun ekindeki CD, bilirkişinin hazırlamış olduğu yaklaşık 8, 10 dakikalık.”

Mahkeme Başkanı: “Yani o tamamı uzun sürebilir, ilgili bölüm ilgili bölümleri izlettirmekte fayda var.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “8, 10 dakikalık bir görüntü.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bilirkişinin ekindeki bir CD.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Şöyle Sayın Başkanım, Mahkemenizin 2010/191 esas sayılı dosyasının 10.11.2010 tarihli değişik iş 18 A nolu kararı gereğince bilirkişiye tevdi edilmiş, Sayın Bilirkişi de 23 Kasım 2010 tarihinde raporunu ibraz etmiş. 2:34’le, 2:39 arasında 5 saniye, 3:58’le 4:19 dakikaları arasında 21 saniye, 7:01 ile 7:13 dakikaları arasında 12 saniye, 7:52, 8:20 dakikaları arasında 28 saniyelik, 4 kez kesinti yapıldığını tespit etmiş, şimdi görüntüde bunların yan yana görebiliyoruz, kesinti yapılan ve yapılmayan şeklinde. Buyurun.”

Mahkeme Başkanı: “Recai Bey.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sol tarafta ham görüntüler var sağ tarafta Sanık müdafililerinin verdiği görüntüler var. Şu anda sanık müdafilerinin verdiği görüntülerde hiçbir gözükmüyor gördüğünüz gibi bir konuşma var, buradaki konuşmaları sesini yükselterek verebilirsek anlaşılır.”

Mahkeme Başkanı: “Sesini biraz açalım.”

Salonda sesli ve görüntülü video izletildi.

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bu nokta durdurabilir miyiz? Bu noktada yani medyayla ilgili bir kanaati var mıydı Sayın Ecevit’in yani birilerinin elinde işte yönlendiriliyor, organize ediliyor şeklinde bir beyanı oldu mu size?”

Mahkeme Başkanı: “Efendim bu bir kanaat sorusu, size medyayla ilgili görüşlerini aktardı mı yani medyayla ilgili olarak somut bilgi verdi mi?” 

Tanık Recai Birgün: “Yok efendim kanaatlerin yine söylüyordu yani evdeki bu yaşadıklarımızı konuşurken yani somut bilgi değil, ama Sayın Rahşan Ecevit’le kanaatlerini paylaşırdık birlikte.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ne diyordu kanaati neydi yani onu soruyorum Sayın Ecevit’in kanaati neydi yani kafasında oluşan bu yapılanlardan ne sonuç çıkarıyordu?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Ecevit’ler hep şunu söylerdi bizim soframız yok bu yüzden medya bizi pek sevmez derdi soframız yok yani Türkiye’deki bazı şeyleri paylaşmayız hani ihaleleri şu bu gibi bu yüzden derdi medya patronları bizi pek sevmezler çünkü bizim soframız yok derlerdi. O zaman.”

Salonda söz almadan konuşanlar oldu anlaşılmadı.

Mahkeme Başkanı: “Bir dakika, buyurun Avukat Hanım isim alalım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı söz istedi verildi: “Sayın iddia makamının soru tekniğiyle ilgili bir itirazım olacak, bunun karara bağlanmasını talep ediyorum. Öncelikle sanık müdafii tarafından verilen görüntülerle ham görüntülerin karşılaştırması şeklindeki soru stilinde sanki bizim bazı delilleri gizlediğimiz gibi bir intiba edindiğimi belirtmek istiyorum üzülerek, sunduğumuz görüntüler, sadece Haberal’la ilgili olan bölümlerdir ve sunuş, sunarken de derlemedir diye özellikle belirterek sunmuştuk usul ekonomisi açısından vaktinizi almamak için bu nedenle o konuya bir açıklık getirmek istiyorum. İkincisi bu görüntüler yerine Sayın Mahkemenizin bilirkişi incelemesi neticesinde Ecevit’le Rahşan Ecevit’i aynı karede gösteren tamamen ikisinin montajlanmış görüntüleri vardır. Bu soruların Ecevit’le Sayın Rahşan Ecevit’in çift kare olarak gözüktüğü görüntüler çerçevesinde sorulara yöneltilmesini talep ediyorum. Teşekkür ederim, çünkü bu sanki ben o kısımları kesmişim, delilleri karartıyormuşum gibi psikolojik bir etki yaratmaya yönelik bunu kabul etmemiz mümkün değil efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Avukat Hanım sizin hakkınızda öyle bir iddia yok, yani delilleri kararttığı değiştirdi.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ama efendim şu karşılaştırma bile bu izlenimi yaratmaya yönelik. Hazır ikisi varken en doğrusu Bülent Ecevit’in de görüntülerinin ve sesinin olduğu ve mahkemenizin dosyasında var bu görüntüler.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Mahkemeniz getirtti bu dosyaları biz çünkü sadece Rahşan Ecevit’i bulabilmiştik.”

Mahkeme Başkanı: “Evet şimdi Mahkememizin Naip Hakim incelemesi yaptı bu konuda bilirkişi raporu oldu o bilirkişi raporunun hazırladığı bir CD. Öyle mi Savcı Bey?” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ama diğeri de var Sayın Başkanım.”

Mahkeme Başkanı: “Bir dakika efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sayın Avukatın belirttiği görüntüler de var Mahkemeniz isterse Sanık avukatı oradan sorular sorabilir.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ben buradaki aradaki farkları ortaya koymaya çalıştım.”

Mahkeme Başkanı: “Bu bilirkişinin hazırladığı bir CD değil mi Savcı Bey?”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Bilirkişinin hazırladığı CD değil mi?”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bir tanesi bu, iki tane yani başka bir CD’de var bahsettiği ikisi yan yana olan görüntülerde var.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ama burada yani normal sanık müdafiinin gösterdiği CD’de yer almayan, diğer görüntülerde yer alan ham görüntülerde bazı konuşmalar var bunları dinletmek istiyorum, buyurun.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Avukat Hanım itirazınız reddedildi, çünkü orijinal gönderilen CD’den gösteriliyor.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı söz almadan konuştu anlaşılamadı.

Mahkeme Başkanı: “Tamam anlaşıldı efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı söz almadan konuştu anlaşılamadı.

Mahkeme Başkanı: “İtirazınız reddedildi efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı söz almadan konuştu anlaşılmadı.

Mahkeme Başkanı: “Efendim itirazınız reddedildi, orijinal CD’den gösteriliyor, gönderilen CD’den gösteriliyor.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı söz almadan konuştu anlaşılmadı.

Mahkeme Başkanı: “Efendim buyurun, buyurun itirazınız zapta geçti, itirazınızı reddediyorum buyurun. Devam edelim, Savcı Bey.”

Salonda sesli ve görüntülü video kaydı izletildi.

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Burada bir duralım, burada Sayın Ecevit müdahale ediyor diyor ki, bana öyle bir şey söylenmedi, hızla iyileştiğim söylendi. Sayın Rahşan Ecevit’te yok diyor, bize farklı söylendi, 7, 8 ay işte sırtüstü yatacaktı ve 7, 8 ay yatması demek bir parti lideri için siyasi hayatın bitmesi anlamına gelir şeklinde bir beyanı var. Siz bunları duydunuz mu yani Sayın Bülent Ecevit mi her şeyi bilmiyor veya kendisine aktarılmadı, Rahşan Ecevit mi daha iyi biliyor veya farklı kişilere, farklı şeyler mi söylendi siz bu noktada tanık olarak nelere şahit oldunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben gerçekten her safhada Sayın Ecevit’lerin yanındaydım. Burada konu hakkında bilgiler Sayın Ecevit’e verilmezdi, zaten Sayın Rahşan Ecevit ve ben üçümüz olurduk bize aktarılırdı sıkıntı ne, hangi ilacı kullanacağız, nasıl olacak onun için Sayın Ecevit’in 7, 8 ay gibi bir ibareden haberinin olmaması çok normal çünkü onun yanında konuşulmadı bunlar.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ona söylenmedi mi bu şekilde işte 8 ay yatmanız gerekiyor işte.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sayın Başbakan filan demediler mi?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim Sayın Rahşan Ecevit.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sadece kontrole mi gelin dediler yanında.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Onun yanında siz sadece 11 gün sonra kontrole gelin mi dendi?”

Tanık Recai Birgün: “Onu ben duymadım efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bu konuyu bahsediyor ama 7, 8 ay denmedi diyor öyle bir şey yok diyor.”

Tanık Recai Birgün: “Doğrusu ben 11 gün gibi bir şey de duymadım hatırlamıyorum söylenmişse de ben hatırlamıyorum ama Sayın Rahşan Ecevit ve benim olduğum bir yerde.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Kim söyledi yani hatırlıyor musunuz doktorlardan kim söyledi? Bir de Rahşan Ecevit ve sizin dışınızda başka kimse var mıydı yanınızda?”

Tanık Recai Birgün: “Yok efendim sadece Rahşan Ecevit ile ben vardım ama doktorlardan hangisi söyledi şu an tam net hatırlamıyorum açıkçası muhtemelen Sayın Haberal vardı çünkü biz Sayın Haberal’la ve Sayın Zileli’yle muhatap olurduk diğer doktorlarla biz direkt görüşmezdik hiç. Yani.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani nihai şeyleri yapılacakları onlar mı söylerdi size?”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim. Yani ne ni…”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Mehmet Haberal ve Turgut Zileli dediniz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet ne niçin yapılıyor.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Onun odasında mı söylenirdi yoksa hasta odasında mı yakınında mı?”

Tanık Recai Birgün: “Zaten hemen Sayın Ecevit’in yattığı odanın karşısında biz oda tahsis etmiştik hem güvenlik odası hem istirahat odası veya Sayın Ecevit’e ziyaret için gelenlerin aşağıdan yukarı çıkmasına izin verilenlerin kabul edildiği bir oda ayarlamıştık orada söylendi. Sayın Rahşan Ecevit’le ben vardım. 7, 8 ay gibi bir şey bir süreye ihtiyaç var dendiğini ben biliyorum Sayın Ecevit’in bunu bilmemesi ve duymaması da normal buradaki beyanları da bence Sayın Ecevit’in de doğru, Sayın Rahşan Ecevit’in de doğru. Ama 11 gün konusu nerede nasıl konuşuldu, bilmiyorum efendim.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet buradan devam edelim.”

Salonda sesli ve görüntülü video kaydı izletildi.

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet bu noktada bitiyor. Şimdi evde de mutlaka bu konular konuşulmuştur, siz farklı bir doktor getiriyorsunuz, değişik tedavi usulleri başlanıyor veya işte iç hastalıkları doktoru geliyor, göz doktoruna götürüyorsunuz. O aşama da Sayın Bülent Ecevit niye bana farklı doktor getirdiniz, bak benim doktorlarım çok iyiydi, işte iyi tedavi ediyorlardı filan gibi size itiraz etmedi mi yani nasıl kendisini ikna ettiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim daha önce de arz etmiştim biz bu konuları aslında herkes aynı şeyi düşünüyordu sadece Sayın Ecevit bu konuları kamuoyu önünde böyle oldu diye söylemedi hiçbir zaman için. Hatta bu konuda bende çok eleştiriye uğruyorum, yani Sayın Ecevit bile söylemiyor, sen mi çıkıp söylüyorsun diye.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Fakat dediğim gibi o dönemde partinin üst yöneticileri partililer hatta o milletvekillerinin birçoğu aynı benim ifadelerimde arz ettiğim şeyleri söylüyorlardı. Ancak bir dönem geldi ki hiçbir onlar susmaya başladılar, ben yine konuşmaya devam ettim ben 2002’den beri bunları gündemde tutmaya çalışıyorum, sonra düşündük yani Sayın Ecevit bütün bunları yaşadı eğer doktorlardan gerçekten memnunsa neden doktorları bıraktık, yeni bir doktorla devam ettik. Eğer gerçekten doktordan memnunsa daha sonra neden tekrar Başkent Hastanesine hiçbir şekilde irtibat kurmadık, yani sadece tedavi amaçlı değil, bir nezaket ziyareti, bir teşekkür hiçbir şey olmadı. Buradan aslında çok rahat olayın içinde olmaya da gerek yok, bir pürüz olduğu çok net ortada yani Sayın Ecevit’te aslında Sayın Rahşan Ecevit’in duyduğu rahatsızlıkları ve sıkıntıları yaşadı. Yaşamamış olsaydı, yeni bir doktor istemezdi, yeni bir doktora gerek yok derdi. Ben doktorumdan memnunum derdi çünkü biz bu yeni doktoru kabul ederken, eve getirirken ben Sayın Ecevit ve Sayın Rahşan Ecevit’le beraber oturup karar verdik. Durumu konuştuk, böyle böyle oluyor bir gün önce bize gidebileceğimiz söyleniyor, bir gün sonra gidemiyoruz bunda bir sıkıntı var dedik ve Beyefendi de bu yani ona mantıklı geldiği için peki dedi o zaman başka bir doktorda gelsin baksın ve bizim bu talebimizi kabul etti. Yeni gelen doktor arkadaşın söylediklerinden sonra da artık hastaneyle irtibatı tamamen kesmiş oldu, ama Sayın Ecevit nezaketinden olsa gerek veya o zamanki konjonktür şartlarda bunları söylemenin bir faydası olmayacağını anlamış olsa gerek ki, ben 2002’den beri söylüyorum daha yeni gündeme geldi yargı huzurunda bu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Ecevit tabi 50 yıllık bir siyasetçi bizden daha erken görmüş olacak ki, o zaman bunları konuşma gereği duymadı diye düşünüyorum ve siyasi tarihçiler ancak bunları ortaya çıkarır da diyordu, zaten kendisi. Burada bir şeyde bende katılıyorum Sayın Rahşan Ecevit’te altını çizdi bende aslında bunu her yerde söylüyorum ama maalesef medya bunun bir kısmını yazıyor, bir kısmını yazmıyor, bu konuda çokta sıkıntıya düştüm açıkçası. Ben de hiçbir zaman için doktorlar yanlış tedavi yaptılar demedim zaten diyecek bir teknik bilgim de yok elimde belge de yok. Bende Sayın Rahşan Ecevit gibi tedavinin zamana yayıldığını bu bir doktor hassasiyeti mi başka bir şey mi onu bilemiyorum ama tedavinin zamana yayılmaya çalışıldığı kanaatindeyim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sizin açık kaynaklarda da yer alan birtakım beyanatlarınız oldu bunlardan bir tanesi Sabah Gazetesine yaptığınız açıklamalar olarak, Sabah Gazetesinde yayınlandı. Savcıya anlatacağım diyorsunuz, Savcının ne soracağını bilmiyorum sadece Haberal’la ilgili değil, emekli emniyet müdürü olduğum için başka konularda da bilgime başvurabilirler. Ancak rahmetli Ecevit’in tedavisi için gittiği hastanede kötüleştiği, kemik yapısını bozan ilaçların verildiği iddiaları var diyorsunuz. Yani bu konuda bu iddialar kime ait? Kemik yapısını bozan ilaçlar verildiği iddiası?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim şimdi tabi az önce de arz ettim bir röportaj veriyorsunuz, o röportajı yapan arkadaş kendine göre kalem yazıyı tekrar dizayn edip veriyor.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Yani benim söylediğim şu olsa gerek oradaki veya kastettiğim verilen kortizondan dolayı zaten kemik yapısının zayıfladığını Sayın Turgut Zileli omurga çökmesinden sonra bana söyledi ve bir koruma olarak da beni ikaz etti. Dedi ki, biz yaptığımız kortizon tedavisinden dolayı kemiklerde zayıflama var, kireç gibi oldu kemikleri Bülent Bey’in bir darbede bir sert bir yere vurmada kemik kırılabilir dedi bundan sonra yanından hiç ayrılmayın hatta kolundan tutarak yürüyün size kızsa bile ısrarla yanında durun ki, Sayın Ecevit gerçekten başlarda o konuda sıkıntı yani istemiyordu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bu uyarıyı ne zaman yaptı size?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim omurga kırığı tespit edildikten sonra. Yani.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sonra. Yine diyorsunuz ki, Ecevit’e darbe yapıldı başlığı altında 57. hükümet döneminde Ecevit’i siyasetinden uzaklaştırma operasyonları yapıldı. DSP ikiye bölünmüş, iktidar devrilmiştir. Darbe yapıldığını 2002’den bu yana iddia ediyorum ve devamında şöyle diyorsunuz, 2001’in başında bizi epey, epey korkutan kuvvetli bir duyum aldık, bize ulaşan bilgiye göre suikastı planlayanlar Ecevit’in Cumhurbaşkanlığında bir resepsiyona gideceğini biliyorlardı, halbuki bu resepsiyon programı önceden belirlenmiş bir program değildi. Doğrusu bu bizi ürküttü. Tüm basının önünde Başbakanı kaçırdık, gazeteciler Ecevit’in içinde olmadığı bir aracı takip ettiler, Ecevit’i 24 saat sakladık, mihrakla ilgili bilgi edinemedik şeklinde bir bilgi vermişsiniz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bu suikast olayı tam olarak ne zaman duyumunu aldınız, kim tarafından, ne şekilde olacağı şeklinde bilginiz vardı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim bu duyum bana tarih 20 Eylül gibi hatırlıyorum, tam şu anda.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “20 Eylül 2001 mi?”

Tanık Recai Birgün: “Yani 2002 olması lazım şimdi notlarım yanımda yok tam hatırlamıyorum ama bana bu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “2002’de seçim yapıldı, Kasım ayında seçim yapıldı.”

Tanık Recai Birgün: “Evet Kasım’da oldu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Seçimden önce mi yani bu hastalıklar şeyler bittikten sonra mı olaylardan sona.”

Tanık Recai Birgün: “Onlardan sonra, sonra oldu efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani rapor alınamadı herhangi bir şey yapılamadı sonra bir suikast ihbarı mı aldınız?”

Tanık Recai Birgün: “Bana gelen şeyde tarih ve gün verilerek şu gün Cumhurbaşkanına giderken bir suikast olabilir, dikkatli ol dendi bunu bana yapan ben terörde müdür yardımcılığından gelmiştim Sayın Ecevit’in korumasına oradaki bir arkadaşım, yani resmi bilgi olarak gelmedi bu bize.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “İstihbarattan alınan bir bilgi miydi?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır terör şubesindeki bir arkadaştan gelen bir bilgiydi bana bu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ona nereden ulaşmış yani bir faks mı gelmiş, telefon ihbarı mı gelmiş, ne şekilde edinmiş bu bilgiyi?”

Tanık Recai Birgün: “Şimdi efendim bu tip bilgiler bize hep gelir, oturduğumuz yerde arkadaşlar söyler, dışarıdaki vatandaş söyler, biz genelde zaten hep tedbirli olduğumuz için çok dikkate almayız.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anladım.”

Tanık Recai Birgün: “Ama bu terör kökenli birisinden geldiği için ben ajandama not ettim bunu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Terörden geldiğine göre yani yasadışı terör örgütlerin biri tarafından mı yapılacağı yönünde.”

Tanık Recai Birgün: “Sordum ya ben bana.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Somut bir örgüt söylediler mi?”

Tanık Recai Birgün: “Ben de arkadaşa sordum hani bu bilgi nereden geliyor, kaynak sağlam mı?”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Ona göre ben de çünkü söylenen yer Cumhurbaşkanlığı, Cumhurbaşkanlığına sadece Başbakanda gitmiyor, başkaları gidiyor, çünkü toplantının olduğu bir gün dendi, fakat arkadaş ya öyle bir geldi kulağıma sen dikkatli ol o gün dedi bana. Ben de ajandama not ettim bunu bu olay bir iki ay bir ay önceden falan bu duyum bana verildi, baktım günlerden Sayın Cumhurbaşkanıyla yaptığımız olağan görüşme günü değil, yani normalde bir şeyimiz de görünmüyor, geldim özel kaleme bizim bu tarihte Cumhurbaşkanlığı ile bir randevumuz var mı bir görüşmemiz dedim yok dedi, çokta ciddiye almadım ben ama ajandamda duruyordu yazmışım not olarak bugüne dikkat et diye. 3 gün kala özel kalem veya 2 gün kala özel kalem müdürünün yanında sohbet ederken Recai Bey dedi işte 20 Eylülde tarihi atıyorum şimdi tam hatırımda değil ama Cumhurbaşkanlığında akşam resepsiyon var, işte kuvvet komutanları gelecek, şu resepsiyon olacak dedi, baktım bana ihbar edilen günle aynı güne geliyor.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani Cumhurbaşkanlığının resmi resepsiyonları önceden bellidir zaten hani işte 30 Ağustos veya 29 Ekim vesaire işte önemli günlerde.”

Tanık Recai Birgün: “İşte biz biz bilmeyiz onu özel kalem müdürü bize haftalık program verir, haftalık programı takip ederiz, ama aradan ekstra bir program olmasa onu söyler Recai Bey şu yarın şu ekstra program var diye.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hı, hı.”

Tanık Recai Birgün: “Yani bendeki programda Cumhurbaşkanlığında o günü.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yoktu yani bir resepsiyon yoktu.”

Tanık Recai Birgün: “Bir toplantı görünmüyordu evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anladım.”

Tanık Recai Birgün: “E bizde Türkiye’de o zaman bir adet vardı sürekli Başbakanın arkasında 24 saat araç basın şeyi, konvoyu gezerdi. Evden bizi alırlardı, nereye gidersek peşimizde olurlardı. Ve tabi onların birbirleriyle yaptığı muhabereden de bizim nerede olduğumuz çok net bilinirdi, telsiz muhaberelerinden. Şimdi hiç olmayan bir günde birden Cumhurbaşkanlığında bir randevu ortaya çıktı, resepsiyon bana önceden gelen bir bilgi örtüşünce ben de biraz baya bir tedirgin oldum açıkçası ve ilk defa Ankara’da 24 saat peşimizde olan gazetecileri iki aynı ekip çıkararak sabahtan akşama kadar atlatmayı başardım. O gerekçeyle yaptım o şeyi de efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Yine bu gazetedeki habere göre şöyle diyorsunuz; Haberal ve ekibi Ecevit’in Başbakan olduğunu unuttular ve sadece hasta olarak baktılar uzun süre evde kalması gerektiğini değerlendirdiler oysa biz Ecevit’in Başbakan olduğunu ve toplantılara katılması gerektiğini söylediğimizde önce tamam katılabilir diyorlardı, ancak sonra katılırsa ölebilir, felç olabilir açıklamaları yapıldı. Şüphelerimiz arttı diyorsunuz yani bu Sayın Başbakan evde kontrollere geldiklerinde başta katılabilir deyip daha sonra katılırsa felç olur, ölür gibi bir rapor tanzim ettiler mi, yoksa bunları sözlü olarak mı söylediler, kaç defa ne şekilde oldu açıklar mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “Bu 3 kere oldu efendim bunlar sözlü beyanlardı herhangi bir yazılı belge yoktu bunlarda. Daha öncede arz ettim yani biz hiçbir art niyet aramadık bunda hep doktor hassasiyetine verdik. Yani doktorlar çünkü Başbakan görevinin başında olması lazım, parti lideri aynı zamanda görevinin başında olmadığı zaman yönetim boşluğu zafiyeti doğuyor diye medya sürekli baskı yapıyor, yayınlar yapıyor. Bu nedenle biz hani doktorların Sayın Bülent Ecevit’i bir hasta gibi değil bir Başbakan gibi görmesini istedik hani biraz dışarı çıkmasına beyanat vermesine bazı toplantılara katılmasını izin vermelerini istedik. Fakat onlar doktor hassasiyetinden olsa gerek normal bir hasta nasıl korunacaksa, nasıl ihtimam gösterilecekse, gösterilecekse sanıyorum o şekilde bir ihtimam gösterme gereği duydular. Ancak 3 kere aynı olayı yaşayınca benzerlerini işte o zaman şüphelendik ve dediğimiz sürece geldik. Bunlardan birisi bakanlar kurulu toplantısıydı Sayın Ecevit mutlaka katılmak istiyordu, hatırlarsınız belki bir bakanlar kurulu toplantısı hastanede yapıldı.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “11 günlük süre içerisinde hastaneden aşağıya indik bakanlar kurulu hastanenin bir odasında yapıldı. Sonra eve geçtiğimizde yine bir bakanlar kurulu toplantısına katılmak istiyor Beyefendi çünkü her çıkmadığı gün medyada bir haber çıkıyor, yani öldüğünden konuşamadığını, imzaları benim attığıma kadar haberler vardı medyada. Beyefendi hem bu söylentileri azaltmak, her çıkmadığı gün Dolar yükseliyor, ekonomide ayrı bir sıkıntı ortaya çıkıyor. Bakanlar kurulu toplantısına katılmak istedi doktorlar tabi her zamanki gibi yine efendim katılmayın henüz tam düzelmediniz dediler ama Sayın Ecevit bu konuda çok ısrarcıydı. En son doktorları sabah son bir kontrol yapmak şartıyla hastane Başbakanlığa gitmeyi ikna etti. Akşam yapılan kontrolde bir şey çıkmadı ve evet yarın gidebilirsiniz ama sabahta son bir kontrol yapalım ondan sonra kati neticeyi söyleyelim dediler ve biz artık zaten bizde bir şey yok gideceğiz diye biz tabi Beyefendi’ye söylüyoruz efendim bunu basına bildirelim mi, yarın bakanlar kurulu toplantısına katılacağımızı. O da evet Recai Bey ben iyiyim, bir şeyim yok, yarın katılacağımızı söyleyin yani herkes bir rahatlasın diyordu. Ben de kapıda bekleyen basın mensubu arkadaşlara doktorlar gittikten sonra evet yarın Beyefendi bakanlar kurulu toplantısına katılacak diyordum. Onlar da ona göre haber yapıyorlardı akşam televizyon haberlerinde. Ancak tabi sabahleyin doktorlar gelip de sinire baskı yapmış herhalde kıpırdamışsınız hislerde biraz zayıflama var onlar kendi kontrol teknikleriyle ettikten sonra söyledikleri zaman gitmememiz gitmememiz gerektiğini gidersek baskının artacağını, felç olabileceğimizi hatta Allah korusun belki hayatımıza da belki kast olabilir diyence hepimiz ürküyorduk. Tabi ve en çok desteği de biz doktorlara veriyorduk, Hanımefendi de bende aman efendim gitmeyin, bir şey söyleriz medyaya şey yapmayın diye ikna ediyorduk. Bu aynı söylediğim şekilde tam üç kere oldu. Birisi yine Milli Güvenlik Kuruluydu yine doktorlar katılabileceğimizi söyledi bunun üzerine biz akşam Sayın Cumhurbaşkanı Sezer Bey’i aradık. Durumu izah ettik ama sabah son bir kontrol olacak onun için acaba bu şeyin saati biraz ileri alabilir miyiz diye söyledik. Sayın Sezer de dediğim gibi herhalde tarihte ilk defa MGK toplantısını on buçuğa aldı, sabah yine dokuz buçukta doktorlarımız geldi, yine kıpırdadığımızı bu yüzden omurgaya baskı oluştuğunu ayaklarda hislerde zayıflama olduğunu söyleyerek yine bizi gitmemeye ikna ettiler, en son Kıbrıs zirvesi vardı. Tabi Kıbrıs Sayın Ecevit’in çok önemli bir konuydu, bu yüzden yine bu konuda çok diretti Sayın Ecevit. Yine biz katılabileceğimiz söylendi fakat sabah doktorlar geldiğinde yine son kontrolü yaptıklarında yine kıpırdağımızı muhtemelen sinire baskı yaptığını omurganın bu yüzden ayaklarda hislerde eksilme olduğunu katılırsak işte başımıza şunlar şunlar gelecek felç olabilirsiniz, ölebilirsiniz gibi söyleyince biz yine Hanımefendi ve Beyefendi, Hanımefendiyle birlikte Beyefendi’ye biz de baskı yaptık açıkçası. Yani aman katılmayın efendim birisi gider katılır ve yine katılmadı. Fakat işte bunlar olunca biz zaten doktorlar her sabah gelmesi ayrı bir infialdi hem bizim evin içinde bir koşturmaca Beyefendi hemen yatağa yatıyordu, Beyefendi hiç hareket etmemiş gibi odayı düzenliyorduk hani doktorlara karşı ayıp olmasın Beyefendi’nin bütün niyeti de buydu yani doktorların sözünü dinlemiş olayım nezaketiyle hep yatakta görmek istiyordu, görünmek istiyordu doktorlara. Süreç böyle devam edince biz Hanımefendiyle birlikte bunu biraz yadırgadık. Hanımefendi de ben de çok rahatsız oluyorum her sabah böyle asker gibi geliyorlar dedi sırayla ne yaptıkları belli değil, ne ettikleri belli değil Bülent’te iyi Recai Bey görüyorsun diye serzenişte bulundu açık açık konuştuk her şeyi. Sonra gittik Sayın Bülent Ecevit’e arz ettik konuyu yani hatta Hanımefendi dedi ki, Bülent dedi biz Recai Bey’le bir şeyler konuştuk sana da konuşacağız ve konuştuk. Beyefendi de çok makul karşıladı peki dedi o zaman gelsin bakalım arkadaşımız bir baksın dedi ve geldi arkadaşımız baktı film de çekti röntgen filmi evet bir omurga çökmesi oluşmuş, ama yürüyebilir, çıkabilir bir sakınca yok dedikten sonra da zaten hastaneyle olan ilişkileri biraz zamana yaydık ve tamamen irtibatı kestik.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Oradan sonra Sayın Ecevit 2002 seçim sürecinde meydanlara indi, seçim gezilerine katıldı, her seyahatinde yine her ihtimale karşı Sayın Mücahit Pehlivan bizimle birlikteydi böyle efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Şunu anlamaya çalışıyorum, bir ülkenin Başbakanı, hükümetin başı, yürütmenin başı olan bir kişi en önemli yapması gereken bakanlar kurulu toplantısı işte Milli Güvenlik Kurulunda bulunması gerekiyor, bahsettiğiniz gibi Kıbrıs’la ilgili önemli Kıbrıs Fatih’i olarak Türk halkının gönlünde yer etmiş bir kişi o zirveye katılmak istiyor ve bunlara hiçbir şekilde katılamazsınız, felç olursunuz, ölürsünüz gibi beyanlarda bulunuluyor ve arkasından bahsettiğiniz başka bir doktor röntgen çekerek geliyor, diyor ki, bu adam iyi sağlığına kavuşmuş tamam bir kırık oluşmuş, ama normaldir diyor. Yani bu diyaloglar yani MGK toplantısı, bakanlar kurulu toplantısı Kıbrıs zirvesi vesairenin ne kadar süre sonrasında iyileşmiş diyor, yani oradaki süreyi tam olarak ifade edebilir misiniz bize yani gün olarak, ay olarak, hafta olarak ne kadar süre sonra iyileşmiş deniyor?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim bu dediğim zaten hepsi 3 ay kaldık.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “MGK ayda bir kere toplanır bakanlar kurulu yani aralarında 10’ar gün yoktur, bu söz, yani o günkü medya basın takip edilirse çok net tarihleri de ortaya çıkacaktır. En son Kıbrıs zirvesinden sonra gidemediğimiz Kıbrıs zirvesinden sonra.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Kaç gün sonra mesela?”

Tanık Recai Birgün: “Bir hafta, on gün sonra biz.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bir hafta, on gün sonra iyileştiğini söylüyor. Yani bu iyileşmeyi de diyebiliyor mu mesela işte ya bu zaten 1 ay önce iyileşmiş veya 2 hafta önce iyileşmiş yani bu iyileşeli bayağı olmuş veya işte daha yeni iyileşiyor mu diyordu yani net olarak kullandığı ifadeyi hatırlıyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim söylediği ya Recai Bey dedi bir şey yok dedi, baktım dedi evet bir elle kontrolle söyledi bunu zaten ilk başta.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ha elle yani bir röntgen çekmeden bile.”

Tanık Recai Birgün: “Daha röntgen çekilmeden.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anlayabildi yani.”

Tanık Recai Birgün: “Yani dedi biraz bir şeyi var ama dedi bir şey hissetmiyorum ayaklar her şey hisler normal bir sıkıntı yok dedi yani iyileşmiş dedi.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Anladım.”

Tanık Recai Birgün: “Hani bir hafta önce, 10 gün önce diye bir tabir vermedi ama daha önce arz ettiğim gibi aslında bu konuda Sayın Pehlivan’ın o zaman söylediklerine bakınca şimdi suskunluğunu ben doğrusu hayretle karşılıyorum.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet yani Mahkeme dilerse onu da tanık olarak dinleyebilir.”

Tanık Recai Birgün: “Keşke o da buraya (bir kelime anlaşılmadı) evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ben sizin bilgilerinizi soruyorum. Şimdi bu süreçleri yaşadınız hastaneye tekrar kontrol için çağırdılar rapor vereceğiz dediler, kati rapor düzenleyeceğiz dediler ve parti yönetiminden gitmeyin iş göremezlik raporu verilecek denildi. Bu size denildi siz de Sayın Ecevit’e bu konuyu açtınız mı yani.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bakınız işte şuraya şuraya gitmeyin dediler ama başka bir doktor geldi sağlıklı olduğunuzu beyan ediyor, iş göremezlik raporu verilecek filan bu konuyu kendisiyle konuştunuz mu, ne dedi daha sonra yani benim tedavi sürecim yanlış mı dedi, ne şekilde konuştu bunu bir mahkemeye paylaşır mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Sayın Ecevit hiçbir zaman için demedi tedavi yanlış yapıldı demedi. Ben bu konu bana iletildiğinde yani Recai Bey böyle böyle bir duyum aldık, bunu Bülent Bey’le paylaşmamız lazım müsaitse gelmek istiyoruz dediğinde bende arz ettim efendim dedim Mecit Bey aradı böyle bir duyum gelmiş kendilerine gelip bu konuyu size aktaracak, izahatta bulunmak istiyorlar dedim. Peki, gelsinler Recai Bey dedi. Geldiler zaten salonumuz var, salonda oturdular bunlar konuşuldu, Beyefendi zaten gitmeyi düşünmüyorum, yani böyle bir duyum gelmese de zaten gitmeyecektim, ama duyduğumuz da iyi oldu böyle bir şeyi.” 

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Niye gitmeyecekti yani onda niye böyle bir şey oluştu.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim çünkü.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Gitmeme yönündeki.”

Tanık Recai Birgün: “İşte bu olayları.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Düşünce.”

Tanık Recai Birgün: “3 kere arka arkaya gidebilirsiniz gidemeziniz dedikten sonra bizim olu... kafamızda oluşan Sayın Rahşan Ecevit’le bende oluşan şüpheyi aktarınca zaten Beyefendi de bizi haklı bulmuş olacak ki yeni bir doktora hayır demedi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hı, şimdi basında da birtakım haberler yer aldı 12 Temmuz 2002 tarihinde sizin hastaneye çağırıldığınız şekilde basında birtakım haberler var. Ne kadar doğru bilemiyorum. Fakat bunların içerisinde 1 Temmuz 2002 tarihinde Mahir Akkar, 5 Temmuz 2002 tarihinde de Sinan Aygün yine Ali Altunbaş isimli kişiler Ankara Sulh Hukuk Mahkemesine başvurarak Sayın Başbakanın artık Başbakanlık görevini yapamadığı ülkeyi temsil edemediği ekonomiyle ilgili kararlar alamadığı vesaire şeklinde bir dilekçe yazarak vasi tayini talebinde bulunuyorlar. Bu süreç içerisinde yani siz son kati raporu düzenlenmesine 1 hafta kala bu tür dilekçeler veriliyor, 1 hafta 10 gün kala dilekçeler veriliyor. Bu dilekçelerden haberiniz oldu mu, Sayın Başbakana da bunlar ulaştı mı, kendisinin size söylediği bir konu oldu mu bunu mahkemeyle paylaşır mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim o medyada yansıdığı gibi yani doğru bir olay da oldu ayrıca bir sakıncası olacak mı bilmiyorum efendim Sayın Sinan Aygün benim amcamın oğludur. Yani akrabamdır soyadım benim önceden Aygün’dü, sonra Birgün’e çevirdi. Onun hakkında beyanda bir sakınca var mı bilmiyorum ama bu yüzden de Sayın Aygün’le ben bu konuyu bizzat da konuştum.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet, ne dediler.”

Tanık Recai Birgün: “Milletvekilliği adaylığı dönemimde bu yaptığının doğru olmadığını bunu gidip Başbakana özür dilemesi gerektiğini bu yaptığından dolayı dedim. O da alında ziyarete gitti içeride konuşuldu ancak dışarıda bu gündeme gelmedi. Daha sonra ben Sayın Sinan Aygün’le konuştuğumda o zaman medya bizi de yanılttı gerçekten çok ayıp etmişiz böyle bir hareketi yapmakla dedi. Aradan zaman geçtikten sonra Başbakanlık dönemi bittikten sonra da Sayın Sinan Aygün Beyefendi’yle röportaj yapmak için eve geldiğinde bu konu da konuşuldu evde de Sayın Sinan Aygün böyle bir şey yaptığı için üzüldüğünü ama o zamanki medyanın yayınlarından etkilendiğini söylemişti. Sabah Gazetesinde haftada bir Sinan Aygün’ün bir röportaj köşesi vardı o gerekçeyle eve gelmişti röportaj yapmak için. Böyle de bir konuşma geçmişti. Yani bizim yaşadığımız süreç ve bunun medyaya yansıması sonucu tüm kamuoyu etkilenmiş zaten artık kamuoyunun gözünde yürüyemeyen konuşamayan iki kelimeyi bir araya getiremeyen bir Başbakan vardı sanıyorum işte Sinan Aygün’ün söylediği de buydu yani o da medyadan etkilendiğini ve böyle bir hataya düştüğünü hem evde Sayın Ecevit’e söyledi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ama tarihler çok önemli yani şimdi 1 Temmuz’da 5 Temmuz’da mahkemeye dilekçe veriliyor, arkasından hastaneye çağırılıyor ve kendisine işte sana kati rapor düzenleyeceğiz diyorlar. Ve sizin de bir duyum almanız üzerine işte iş gözemezlik raporu verilecek yani muhtemelen bu rapor mahkemeye de ibraz edilecek. Yani şimdi birtakım kafalarda şüpheler oluşturuyor, o nedenle size sordum yani net somut bilginiz var mı diye.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yine DSP genel başkanlığı yapmış olan Sayın Zeki Sezer TV 8 kanalında şöyle bir açıklama yapıyor. Sayın Aygün ATO Başkanı ben Ankara milletvekiliydim. Ecevit hükümetinin yakılmasında, Sinan Aygün’ün rolü vardır. İş göremez raporu verilmesi gerektiği söyledi. Sinan Aygün bu günlerde öyle bir şey söylemek istemediğini açıklıyor, ancak milletvekili milleti şöyle şöyle zannediyor diyor. Ecevit’in üstüne beton atmak isteyenler vardı Ecevit’e git diyenler vardı. Bunlar partiyi Sinan Aygün’e teslim et demişti. Bir grubu temsil eden biri gelip bunları söylediğinde, Recai Birgün’ün de orada olduğunu sanıyorum bunu benden başka kimler biliyor bilmiyorum ama Ecevit bana bunu kendi ağzıyla söyledi. O sırada Başbakanlık bitmiş Ecevit genel başkanlıktan ayrılmak üzereydi. Olacak şey değil, bizim içişlerimize karışıyorlar dedi. Ecevit’e yapmadıklarını bırakmadılar falan diye devam ediyor. Burada bir konudan bahsediyor Ecevit’e git diyenler vardı diyor. Bu konu bir. İki, işte Sinan Aygün’ü onun yerine getirmek isteyenler vardı, bu konuda bilginiz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Sayın Sezer’in kastettiği sanıyorum Sayın Tunçer Kılnıç’ın Sayın Ecevit’i ziyaretindeki konuşmasıydı. İsim geçtiğini hatırlamıyorum ama çünkü Sayın Zeki Sezer daha sonra çünkü benim beyanlarım olmuştu bu konuda Sayın Tunçer Kılınç eve geldi bunları bunları konuştu diye. Sayın Zeki Sezer telefon açmıştı bana bu çıkan beyanlarımdan sonra evet Recai Bey doğru söylüyorsun çünkü Bülent Bey bana da aynılarını söyledi hatta isim de verdi demişti muhtemelen onu kastediyor efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Siz Tunçer Kılınç’la ilgili olarak ifadenizde 2004 yıllarında Emekli MGK Genel Sekreteri Tunçer Kılınç paşanın Oran’daki konuta gelip bizzat kendilerinin temiz sağdan ve soldan oy alabilecek bir partiye ihtiyaç duyduklarını, askerler olarak DSP’nin yönetiminin kendilerinin oluşturduğu bir gruba devredilmesini istediğini, DSP’nin sağdan ve soldan oy alma potansiyeline sahip bir parti olduğunu söyledikleri, kendisinin evdeki görüşmelerde konuşulanları duyabilecek bir mesafede beklediği, çünkü daha sonra Başbakan ile kritik yaptıkları, konuşulan konuları aralarında müzakere ettikleri, Başbakanın Tunçer Kılınç’a siyaset yapmak isteyenin partilere gelip üye olabileceğini, prosedüre göre delegeler tarafından seçildiği takdirde yönetimde görev alabileceğini kibarca anlattığını anlattığınızı. Daha sonra Tunçer Kılınç’ın oradan ayrıldığını Tunçer Kılınç’ın herhangi bir isim vermediğini ancak kendi arkadaşlarının olduğunu bu kişilerin yönetime gelmesi halinde başarılı olacağını ve iktidara gelebileceğini söylüyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Bunun üzerine duruşmalarda Sayın Mahkeme Başkanımız Hasan Hüseyin Özese tarafından Tunçer Kılınç’a 159. celsede bu konu okunarak soruluyor, cevaben şöyle diyor; soru şu şekilde DSP’nin yönetimini kendilerinin oluşturduğu bir gruba devredilmesini istediler. Şimdi askerler olarak diyorsunuz, bu görüşmenizden önce herhangi bir kişilerle görüştünüz mü, herhangi biriyle görüştünüz mü? Yani Rahmetli Ecevit’le görüşmeden önce, bu görüşmeyi yapmadan önce diyor, Tunçer Kılınç: Hayır, hayır, hayır efendim tamamen ben. Mahkeme Başkanı: Çünkü askerler olarak, DSP’nin yönetiminin kendilerinin oluşturduğu bir gruba devredilmesini istediler diyor. Sanık Tunçer Kılınç: Bu tamamen asılsız, yersiz, ben konuşmamda belirttiğim gibi tamamen kişisel o da 1 sene beraber çalıştık Sayın Rahmetli Ecevit’le. Onun vermiş olduğu şeyle yakınlıkla kendilerini aradım gittim. Tamamen vermiş olduğum ifademin dışında Recai Bey’in söyledikleri birer hayal mahsulü ama tabi ki o görüşmeyi yaptığımı tespit etmiş. Odanın bir başka yerinde efendim konuşmaları dinlediğini söylüyor. O söylenenlerle benim Rahmetli Ecevit’le konuşmam tamamen değişik. Söylediğim gibi genç gibi ben genç birisini başkan yapın. Siz karizmatik bir liderdiniz. Sizden sonra burayı doldurmak zor olur dedim. Bana da ama bunlar partide emek vermiş insanlar var. Biz onların emeklerini göz ardı edip ondan sonra yeni birileriyle irtibat kurarsak onlara haksızlık olur şeklinde bir ifadeleri oldu. Onda sonra dönüp kendileri, kendileri paşam siz gelin bize 8, 10 kişi ben, ben daha evvel başka partilerden bana emekli olduğum zaman birtakım teklifler yapıldı ama ben siyasetle ilgilenmedim. Ben devlette devletle ilgilendim, ben ülkemle ilgilendim. Mahkeme Başkanı: Peki bu Merhum Ecevit’le rahmetli Ecevit’le yaptığınız görüşmede herhangi bir isim var mı? Mesela rahmetli Ecevit 8, 10 kişinin gelmesini söylemiş, yani isimler belli miydi? Sanık Tunçer Kılınç: Hayır hayır efendim öyle bir şey yok. Mahkeme Başkanı: Siz, Sanık Tunçer Kılınç: Zaten belirttiğim gibi ben ondan sonra geldim. 3 gün falan öyle oyalandım. Sonradan sırf hatırı kırılmasın diye kendilerine telefonla bir de efendim bu konjonktürde kimse talipli değil dedim. Ama hiç kimsenin böyle bir şeyden haberi yok. Tamam, Merhum Ecevit’e şöyle bir tavsiyede bulunmuşsunuz. Yani partinin başına genç biri geçsin diyor, Mahkeme Başkanı. Evet diyor da sinerji yaratsın istedim yani oy potansiyeli yükselebilir herhalde değil mi? Evet evet daha iyi olur gibi bir şey söyle. O genç birinden bahsediyorsunuz, herhangi bir isim var mı kafanızda o tarihlerde diye Mahkeme Başkanı soruyor. Sanık Tunçer Kılınç, hayır hayır ben tabi siyasetle direkt ilgili bir insan değilim. Yani kafamda birçok fazla bir şey yok yani yok. Ama genel mahiyette genç birinin partinin başına geçmesi için faydalı olacağını söylüyorsunuz diyor Mahkeme Başkanı. Sanık Tunçer Kılınç, genel mahiyette dinamik efendim. Genç birisi alırsanız hatta şunu söylüyorum ben birçoğunu alın da aranızda birini seçin şeklindedir benim ifadem. Yoksa isim vermek kişisel efendim birilerini tavsiye etmek şeklinde olmamıştır şeklinde beyanları var. Bu beyanlarına ne diyorsunuz? Sizin farklı duyduğunuzu söylüyor.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi ben yine aynı söylediklerimi, ben yine aynı söylediklerimi tekrar ediyorum, çünkü Sayın Ecevit ve Sayın Zeki Sezer’e zaten konuyu açmış, Sayın Zeki Sezer’in beyanları da benimkiyle tamamen örtüşüyor. Konu söylediğim gibi geçti efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet, evet.”

Tanığın beyanının alınması sırasında tutuklu sanıklardan Sanık Mehmet Haberal’ın cezaevinden getirildiği görüldü.

Bağsız olarak huzura alındı.

Saatin 15:16 olduğu görüldü. 

Duruşmaya 15 dakika ara verildi. 

Duruşmaya kaldığı yerden devam olundu.

Tanık Recai Birgün eski kimliği ve yemini tahtında huzura alındı.

Doğrudan soru sorma işlemine devam olundu.

Mahkeme Başkanı: "Buyurun Savcı Bey.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Daha önceki oturumda size, Sayın Ecevit’in hastaneden çıkış işlemleriyle ilgili olarak kendi rızasıyla mı, hastanenin zorlamasıyla kalması yönünde bir çaba olup olmadığı yönünde bir soru yöneltmiştim. Bunu şunda dolayı yönelttim, Yalçın Küçük dava sanıklarından tanır mısınız, kendisi?”

Tanık Recai Birgün: “Medyadan tanıyorum efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “46 nolu CD’de delalet nokta doç isimli bir dosyada şöyle diyor. Öyle sanıyorum İrecep İrdoğan’ı derhal Haberal’e götürmek geriyor. Ecevit misali hastaneden kaçmaması için de Aytaç Paşanın jandarmalarından ikisini kapıya dikmek yerindedir. Bilemem iş doktorluktur ve İrdoğan için çalışamazlık raporu almak mümkündür. Memleketin ali menfaatleri bu noktadır. Bu işte bir delalet görülmektedir. Bu işte bir dalalet görülmektedir şeklinde bir yazı var. Bu konuda bir bilginiz var mı? İşte özellikle Başkent Üniversitesine Ecevit’in görülmesi, ona iş göremezlik raporu verilmesi yönünde özel bir çaba mı oldu bu rutin bir işlem miydi?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Sayın Ecevit’in Başkent Hastanesine götürülmesi tamamen korumaların tasarrufunda olan bir şeydi yani o anda dedim ki, hem hastanenin yakın olması hem hastanın geçmişini sağlık geçmişini bildikleri için en uygun yer Başkent hastanesi olduğu için oraya götürüldü. Bu çalışamaz raporu verilmesi konusundaki bize gelen duyumları evde yapılan görüşmeleri zaten arz etmiştim ben size.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Bir şey daha vardı ama efendim sorunuzu kaçırdım baş kısmını.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “İş göremezlik raporu verilmesi hastanede kalması zorlayıcı bir durum oldu mu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet, bir de yine medyada hemen akabinde olsun zaman zaman olsun şöyle bir haber yapılıyor Ecevit’i hastaneden zorla kaçırdılar ve GATA’ya götürdüler diye. Ben her zaman şunu söylüyorum, Beyefendi’nin zaten evdeki o 3 aylık nekahet döneminden sonra ortada hiçbir rahatsızlığı kalmadığı için doktorluk hiçbir doktora da gitmedik, hiçbir hastaneye de gitmedik. Tedaviyi kestik, Mücahit Bey’in kontrolünde yaşamımıza devam ettik. Yani biz Başkent Hastanesinden kaçarak gitmedik, doktorları ikna ederek evimizdeki nekahet dönemine başladık, daha sonra da.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ama hastanedeki doktorlar tekrar eve gelmeye başladılar yani ilişki tamamen kesilmedi.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi 3 ay boyunca her sabah saat.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ve toplantılara katılmasına engel olma yönünde kararlar verdiler katılamazsınız dediler ama Mücahit Pehlivan geldiğinde katılabilir dediler öyle mi doğru mu anladım?”

Tanık Recai Birgün: “Mücahit Bey katılabileceğini bir sıkıntı olmayacağını söyledi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani iyileştiğini söylüyor, ama o doktorlar.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Başkent Üniversitesinden gelen doktorlar katılamaz diyorlar kıpırdarsa ölür felç olur vesaire gibi beyanlarda bulunuyorlar.”

Tanık Recai Birgün: “Evet. Evet. Bu tedavi evdeki bu nekahet döneminde 3 aya yakın sürdü, her sabah Cumartesi Pazar dahil kontroller devam etti her sabah.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sizin yine açık kaynaklarda 14 Mart 2011 tarihinde Aksiyon Dergisine vermiş olduğunuz bir röportaj var. Askerler Ecevit’ten DSP’yi istedi başlığıyla verilmiş bir röportaj hatırladınız mı bunu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ecevit hedef miydi diye size soruyorlar şöyle diyorsunuz. Hedef olduğunu iddia edenlerden birisiyim 2000’lerden itibaren Amerika Irak’a girmek istiyordu Ecevit direnince operasyonlar yapıldı. Ecevit’e karşı fiziken bir saldırı olmadı ama siyasi saldırılar oldu. Ecevit’e yapılan komplo bir suikasttır. Bir öldürerek ortadan kaldırabilirsiniz, bir de Başbakanlığını elinde alarak. Biz ikincisini yaşadık, canına kastedilmedi ama elindeki güce kastedildi. Operasyon süreci yaşadık ve gücü de kaybettik. Yani burada bir suikasttan bahsediyorsunuz öldürerek ama kaldırılmadı ortadan ama.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Kendisi hükümetten düşürüldü diyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Zaten efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Somut olarak bu işte kimler rol aldı isimler verebilir misiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim isim veremem ancak o günleri tekrar gözden geçirdiğimizde bu operasyonu yürütenlerde askeri üst kademeden bazı kişilerin işte Murat Yetkin’e gelip çekilmesini talep eden kişilerdir bunlar. İsimlerini bilmiyorum belki Sayın Yetkin biliyordur.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Medya vardı yapılan bu karalama propagandasında en başı çeken zaten meydanın büyük bir bölümüydü ama bu operasyon sürecinde ben hep şöyle ayırdım bu grupları kendim. Bir bu operasyona bilinçli olarak destek verenler vardı. Bir gerçekten Türkiye’nin geleceğinin her yönden daha çok düzelmesinin Ecevit’in ayrılmasıyla olacağına inanıp milli duygularla belki bu operasyona destek verenler vardı. Birde farkında olmadan neyin ne olduğunu anlamadan ki, bunda belki biraz da bizim hatamız oldu. Yani Sayın Ecevit’in yakınında bulanan kişilerin hatası oldu. Çünkü o 3 aylık dönemde bizde Sayın Ecevit’i tamamen dışarıya kapatmıştık. Yani içeri sadece ben giriyordum ve sadece Rahşan Hanım vardı birde hastaneden gelen doktorlar vardı. O 3 aylık dönemde Sayın Ecevit’in medyada yapılan propagandaya göre sürekli yatakta yatan, ayağa kalkamayan konuşamayan imza dahi atamayan bir Başbakan vardı. Ve biz bunun aksini ispat edebilecek adımlar atmakta biraz geç kaldık. Yani herkesin bilinçli olarak bu operasyona bu yapılan operasyonlar silsilesine daha doğrusu katkı verdiğini düşünmüyorum, açıkçası. İşte arz etmiştim yani doktorlar Beyefendi’nin çıkmasının sakıncalı olduğunu söyledikleri zaman bizde Rahşan Hanımla beraber evet efendim çıkmayın diye Beyefendi’ye baskı yapmıştık ama biz bu baskıyı yaparken tabi ki Beyefendi çıkamasın daha kötü duruma düşsün kamuoyu karşısında diye düşüncemiz yoktu. Bizim düşüncemiz Beyefendi’nin sağlığıydı, doktorların söyledikleri yönde. Onun için o, o döneme ben hep böyle bilinçli ve bilinçsiz olarak bu operasyonlara destek verenler diye ayırmak istiyorum. Bunun içinde medya vardı, işadamları vardı, bürokrasinin üst kesimi vardı, işte siyaset askeriyenin zaten müdahaleleri vardı. Yani şu anda sizin bu mahkemede ortaya çıkarmaya çalıştığınız grupların ben 2001 yılında da aynı faaliyetleri yaptığına inanıyorum açıkçası.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. O dönemleri bizde yaşadık. Yani Başkent Üniversitesi Hastanesinden çıkarken yürüyemeyen, koluna girilerek merdivenlerden inebilen, çok elleri titreyen bir Başbakan tablosu gözümüzün önünden gitmiyor. Yani bizde vatandaş olarak basında bu görüntüleri gördük, ancak seçim kararı alındı arkasına otobüslerin üzerinde bir parti lideri gördük, yani bu kadar hastaysa nasıl birden iyileşti, yani ekstra bir ilaç bir şey verilmediğini söylüyorsunuz. Birden iyileşmesi, acaba o ilaçları kestikten sonra mı iyileşti nasıl oldu?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim işte biz tabi ilaçları kestik bazılarını ama dediğim gibi bu tıbbi bir konu ama ben Sayın Ecevit’in gerçekten birden bire nasıl hasta olduğunu, Başbakanlıkta şimdiki halini bilemiyorum ama bir dönerek çıkan merdiven vardır makam çıkar.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Dış kapıdan girdiğinizde. Sayın Ecevit benim 2 yaşım 2 misli yaşımda ilk yanına geldiğim dönemlerde yani rahatsızlanmadan işte 1 hafta 10 gün öncesinden bahsediyorum en son olarak. O merdivenlerin başına gelirdi çantasını ben alırdım 1 nefeste o merdivenleri çıkardı ve biz yanında zor yetişirdik. Yani bunu hiç mübalağa etmeden söylüyorum onun çok şahidi vardır bu olayların. Böyle bir Ecevit’ten bir anda gerçekten yürüyemeyen adım atmakta zorlanan bir Ecevit ortaya çıktı. Daha sonra 3 aylık bu nekahet döneminden sonra tedaviyi bıraktık, başka tip bir başka bir doktorun kontrolünde devam ettik. Ki dediğim gibi tedavi de değildi bu devam ettiğimiz sadece yanımızda geliyordu tedbiren herhangi bir şey olur diye. Daha sonra otobüslerin üzerinde mitinglere giden il il dolaşan bir Ecevit oldu Türkiye’de ve bütün Türk kamuoyu da bunu gördü. Aslında herhalde kamuoyunun merak ettiği bu yani birden bire nasıl hasta oldu birden bire nasıl düzeldi. Herkes bunun cevabını bekliyor ben de bunun cevabını arayanlardan birisiyim açıkçası. O dönemlerde yine Sayın Ecevit bir, bir buçuk saat miting konuşmaları düzenlerdi. Bu konuşmalarında doğal olarak bir iki kelimede dili sürçerdi veya hata yapardı akşam yine televizyonlara baktığınızda bu dil sürçmelerinin arka arkaya böyle yazılar banlanarak tekrar tekrar verildiğini çok şahit olduk yani tam bir karalama kampanyası vardı medyada Sayın Ecevit’in Ecevit’e karşı, iktidardan uzaklaştırmak için. Seçimlerde de bu devam etti tekrar iktidara gelemesin diye işte medyanın oluşturduğu bu kamuoyu da zaten Demokratik Sol Partiyi yüzde yirmi ikiden yüzde bir buçuklara düşürmüş oldu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Davamız sanıklarında Ergün Poyraz isimli şahsın dijital verilerinde cinayet isimli 330 sayfadan oluşan Word sayfasında Mehmet Haberal başlığı altında şöyle deniyor. Mehmet Haberal’ın Ankara Doğuş locası 424 nolu üyesi masonlarından olduğu, Ecevit’in rahatsızlığında yanlış tedavi uygulamakla suçlandığı, üniversiteyle hastanenin yapımı için aldığı, 60 milyon dolarlık kredi ile hazineyi zarara uğrattığı. TBMM yolsuzlukları araştırma komisyonu hakkında meclis soruşturması açılmasını isteyerek Yüce Divan sürecini başlattığı vesaire devam ediyor ve şöyle deniyor. Bülent Ecevit’in 2001 yılında bazı çevreler tarafından görevden uzaklaştırılarak yerine Başbakan Yardımcısı Hüsamettin Özkan’ı getirmek istedikleri ve durumu Hüsamettin Özkan’ın kabul etmediği 2002 Mayıs ayından itibaren Bülent Ecevit’in hastalığına dair haberlerin ve yorumların ağırlık kazandığı Emin Çölaşan’ın 2 Temmuz 2002’de Hürriyette Ecevit’in Başbakanlık yapamayacak durumdu olduğu evinde iyi beslenemediği hatta yıkanmadığı derisindeki lekelerin ve kabarmaların bakımsızlıktan kaynaklandığı şeklindeki yazısıyla veriliği birkaç gün sonra 8 Temmuz 2002 Hüsamettin Özkan’ın DSP’den 61 milletvekiliyle beraber istifa ettiği ve İsmail Cem ile birlikte Yeni Türkiye Partisini kurdukları. 4 Mayıs 2002’de Mehmet Haberal’ın rektörü olduğu Başkent Üniversitesinde kaldırılan Bülent Ecevit’e bağırsak iltihabı teşhisi konulduğu. Bu konu doğru mudur buraya kadar belirtilen?”

Tanık Recai Birgün: “Evet efendim Sayın Ergün Poyraz da benim anlatmaya çalıştığımı çok güzel bir kalemle kısaltmış evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani bir yerden de almış olabilir kendisi de yazmış olabilir. 4 Mayıs 2002’de bağırsak iltihabı teşhisi konulduğu diyor.”

Tanık Recai Birgün: “.” O teşhisi bilmiyorum efendim açıkçası yani.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Böyle bir teşhis var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Benim hatırladığım bir teşhis konulamadığı çünkü bağırsaklarda çok gaz olduğu için görememişlerdi ne olduğunu hatırladığım o.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Zaten bir gün sonra da çıktı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Devam ediyor. Bir gün sonra hastaneden çıkan Ecevit’in Oran’daki konutunda dinlenmeye çekildiği iki gün sonra ise evde sırtını çarpması sonucu kaburgasının kırıldığı açıklamasının yapıldığı 17 Mayıs 2002’de Başbakanın doktoru Profesör Turgut Zileli ve Başkent Üniversitesi Rektörü Profesör Mehmet Haberal’ın Başbakanlık konutunda rahmetli Ecevit’i muayene ettiği kapsamlı bir check-up yapılması için ikna ettikleri. Böyle bir ikna çabası oldu mu check-up yapmak için.” 

Tanık Recai Birgün: “Öyle bir şey yani dediğim gibi kaburga kırığından dolayı gittik, fakat daha sonra omurgadan dolayı döndük, tekrar yani öyle bir ikna.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani gitmemek isteği işte ikna edilmesi evde check-up yapılması filan söz konusu oldu mu?”

Tanık Recai Birgün: “Ben şahit olmadım efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Başbakanlık konutunda.”

Tanık Recai Birgün: “Ben şahit olmadım.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yeniden aynı hastaneye kaldırıldığı ve burada kaldığı 11 gün sonunda durumunun daha da kötüleştiği 27 Mayıs 2002’de 11 gün kaldığı Başkent Hastanesinden çıkarak evine gittiği ve Başkent Üniversitenden gelen doktorları kabul etmeyerek Demiryolları Hastanesinde çalışan Ortopedist Doktor Mücahit Pehlivan tarafından tedavisine devam ettirildiği, o dönemde DSP grup başkan vekili olan Emrehan Halıcı tarafından rahmetli Bülent Ecevit’in 11 Temmuz 2002’deki son randevuya gitmemesinin nedeni olarak gitseydi kendisine çürük veya iş göremez raporu verilecek ve bu rapora dayanılarak Başbakanlıktan düşürülecekti şekilde beyanlar yer almakta. Doğru mudur bunlar sanıkta dijital olarak ele geçirilmiş?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim o tip konular oldu o dönemde. Şimdi aslında o zaman herkes bu işin arkasında Sayın Hüsamettin Özkan’ı düşünüyordu ve Sayın Hüsamettin Özkan da Sayın Ecevit’in sağ koluydu çok güvendiği birisiydi. Benim şahsi kanaatim de, Sayın Hüsamettin Özkan son ana kadar da Sayın Ecevit’e bağlı kaldı. Fakat bu siyasi çekişmelerden dolayı fırsat bu fırsat diyerek Sayın Ecevit’i Sayın Hüsamettin Özkan’a Ecevit’e sürekli bir kötüleme ve karalama kampanyası başlatıldı, içeride partililere tarafından. Yani size bu kadar saldırı yapılıyor Sayın Özkan’ın hem askerle hem basınla arası çok iyi, bunun önüne geçebilir fakat önüne geçmiyor bunu bilerek yapıyor kendi Başbakan olmak istiyor diye Sayın Ecevit’e de telkinler yapılıyordu. Ancak Sayın Ecevit bunlara hiçbir zaman itibar etmedi ve son ana kadar da açıkçası direndi bu baskılara karşı. Fakat en son evde yapılan bir toplantı vardı. Bu toplantıda işte bu çalışamaz raporu verilecek konuşmasının geçtiği bir toplantıydı bu. Bu toplantıda yine yapılacak basın açıklamasında Hüsamettin Özkan’ın da adının zikredilmesi gerektiği konuşuldu fakat Beyefendi buna gerek olmadığı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ne olarak zikredilecekti ismi tam anlayamadım.”

Tanık Recai Birgün: “Yani Sayın Hüsa… Demokratik Sol Parti ve Sayın Bülent Ecevit ve hükümete karşı yapılan bu operasyonlarda Sayın Hüsamettin Özkan’ın parmağı vardır gibi bir şey söylenecekti. Öyle bir metin hazırlandı. Fakat Sayın Ecevit buna karşı çıktı ve dedi ki hayır üstü kapalı bir şey söyleyebilirsiniz, ama Sayın Özkan’ın adının geçmesini istemiyorum böyle bir açıklamada dendi. Böyle bir metin hazırlandı bu metinde de Sayın Özkan’ın ismi yoktu ancak.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “O zaman 61 kişi ayrılmış mıydı bu basın açıklaması yapılacağı dönemde?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır henüz daha bir (bir kelime anlaşılamadı).”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Henüz daha ayrılmamışlardı.”

Tanık Recai Birgün: “Ayrılma yoktu evet. Fakat açıklama yaparken Sayın Emrehan Halıcı metinde yer almamasına rağmen yaptığı açıklamadan sonra Sayın Hüsamettin Özkan’da buna dahildir gibi bir kelime kullandı, bu kelimeden sonra ipler kopmuş oldu. Artık Hüsamettin Özkan da herhalde bu iş buraya kadar diye düşünmüş olacak ki, arayarak Beyefendi’yle görüşmek için Başbakanlık konutunda randevu istedi. Görüştüler ve orada bir veda konuşması yaptılar, baş başa ya duymadık ne konuşulduğunu ve Sayın Özkan ondan sonra da ayrıldı hükümetten de ayrıldı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Ayrıldı. Sizin.”

Tanık Recai Birgün: “Yani ben Hüsamettin Özkan bu sürece bir şekilde dahil edildiğini zorlandığını düşünüyorum açıkçası.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “14 Mart 2011 tarihli bir dergiye verdiğiniz röportajdaki beyanlarınızı okuyordum, orada şöyle diyorsunuz, 57. hükümet gitmeliydi filan diyerek devamında şöyle diyorsunuz. Neler yapıldı diye soruyor size muhabir. İlk fırsat bir krizle yakalandı MGK toplantısı Anayasa kitapçığı fırlatıldı denilerek ekonomik kriz tetiklendi. Ben Anayasa kitapçığı atılmadığını söyleyeyim, içerideki bürokratlar anlattı. Halk Bankasıyla ilgili yolsuzluklar konuşulurken Cumhurbaşkanı Anayasada bakın böyle yazıyor diye kitapçığı ileriye doğru uzatıyor. Hüsamettin Özkan ayağa fırlıyor sen bunu nasıl yaparsın diye Ecevit’te hassas toplantıyı terk ediyor. Bu Anayasa kitapçığı fırlatılmadı diyorsunuz yani bunu net olarak bir bilgi görgü birisinden duyma şeklinde mi oldu yani.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sizin katılamayacağınıza göre MGK toplantısına.”

Tanık Recai Birgün: “Aslında Sayın Rahşan Ecevit’in buradaki konuşmasından da bu Anayasa kitapçığı krizi konusunda bir soru işareti olduğu anlaşılıyor çünkü Sayın Rahşan Ecevit’de burada konuşmasında diyor ki kamera arkası konuşmalarında kitapçık sana mı fırlatıldı kime fırlatıldı o da ayrı bir muamma. Şimdi Milli Güvenlik Kurulu yani içeriye girip biz çantasını bırakırdık toplantıdan hemen önce masaya. Gerçekten çok geniş bir masadır. Başta Cumhurbaşkanı oturur ekranlarda da gördüğünüz gibi işte sağ tarafta Başbakan o şekilde sıralanırlar. Yani Cumhurbaşkanı herhangi bir şeyi Başbakana vermek istediği zaman vermek istediği zaman verecek mesafe değil masadan sürükleyerek itecek bir mesafede içerideki bürokratlardan bizim duyduğumuz çünkü olay anında biz hemen zaten kapının dibindeyiz bir bağırtı çağırtı oldu ve kapı açıldı. Kapı açıldığında ben Hüsamettin Özkan’ın ayakta bağırdığını gördüm sonra ne oldu Beyefendi çıktı bana bir oda bulun dedi. Bir oda bulduk hayırdır efendim ne oldu dedi? Yok, bir şey Recai Bey dedi içerisi biraz gergin hal aldı dışarı çıkmak istedim dedi. Çok nadir sigara içerdi sigarayı bırakmıştı son dönemlerde. Bir sigara istedi benden sigara verdim. Sonra Mesut Yılmaz Bey geldi odaya girdiler ve baş başa görüşürlerken o arada tabi içerisi Milli Güvenlik Kurulu boşaldı çünkü Milli Güvenlik Kurulu 2 toplantı yapar 1 sabah toplantısı bir sabah toplantısı bir yemekten sonra. Sabahtan toplantısında bürokratlar da yer alır. Öğlenden sonraki toplantıda bürokratlar yer almaz ve öğleden önceki toplantıda da böyle çok özel konular konuşulmaz usulü odur Milli Güvenlik Kurulunun. Fakat Sayın Cumhurbaşkanı Necdet Sezer’de ayrıca Başbakan erken gelir MGK’ya ve önce işte Kuvvet Komu... Genelkurmay Başkanı, Başbakan, Başbakan Yardımcıları, Cumhurbaşkanı içeride özel bir 5, 10 dakika çay içer ondan sonra birlikte geçerler MGK salonuna Sayın Beyefendi’nin söylediği yani bir sorun varsa keşke içeride söyleseydi niye orada açtı bu konuyu diye şikayeti buydu daha sonraki yaptığımız sohbetlerde. Çünkü bir genel başkan bir Başbakan yardımcısı hakkında Sayın Necdet Sezer’in Halk Bankası Sayın Hüsamettin Özkan’a bağlıydı ve oradaki yapılan yolsuzluklara hükümetin duyarsız kaldığı yönündeki şikayetini bürokratların yanında olduğu bir ortamda söylediği için Ecevit Sayın Ecevit’in kırgınlığı ve kızgınlığı oydu, kendi beyanına göre. Sayın Ecevit Sayın Necdet Sezer bu konuda bir şeyler söyleyince işte Halk Bankasında neler oluyor haberiniz yok mu gibi şeyler söyleyince Sayın Ecevit’te konuyu geçiştirmeye çalışınca Sayın Necdet Sezer’de bu benim yetkimde var alın anayasaya bakın denetleme kurulunu çalıştırın gibi bir şeyler söyleyince Sayın Ecevit’te bundan alınıyor ve ayağa kalkıp dışarıya çıkıyor. Konu bu efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Bunun sonrasında bir ekonomik kriz oldu ülkemizde ciddi manada ekonomik kriz yaşandı.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sonra kasa olayı diyorsunuz. Şimdi o kişi ben iki ev aldım diyor. Acaba bu iki evi nasıl aldı sormak lazım. Ben 27 senelik devlet memuruyum bu kadar sürede alabildiğim 2 ev yok nasıl aldı? Bize o gün gelen bilgiler bu kişinin belli yerlerden para alarak bu kasayı attığına dairdi. Ertesi gün bütün Ankara esnafı sokağa döküldü büyük olaylar oldu zincirleme diyorsunuz. Bir araştırma yapmışsız söylediğinize göre, o kasayı atan kişinin arkasında birileri vardı para vererek bu işi yaptırdı iki tane ev almış diyorsunuz. İsim olarak somut bir şey belirleyebildiniz mi?”

Tanık Recai Birgün: “İsim olarak yok efendim ancak bu şahıs bir şekilde içeriye giriyor ve bizim basın odası dediğim bir bölüm var. Başbakanın bir A ve B blokları var bir blokta basın mensupları bulunur. Bu arkadaş geliyor, kasayı kapının girişine bırakıyor, sonra içeriye girip gazetecilerle sohbet ediyor. Diyor ki ben buraya geldim, bu kasayı Başbakana atacağım. Derken.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Önceden haber veriyor yani basına haber veriyor.”

Tanık Recai Birgün: “Evet evet basına haber veriyor tabi bunlardan sonra haberimiz oluyor bizim yani o andan bize iletmiyor basın mensubu arkadaşlar.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Hı, hı. Hı, hı.”

Tanık Recai Birgün: “Hatta basın mensubu arkadaşlar diyorlar ki böyle bir şey yapma yaparsan işte silahlı bunlar yani bomba falan sanar sana ateş ederler ölürsün o da diyor ki ben göze aldım her şeyi atacağım bunu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Siz de diyor resmini çekin ama diyor yani haberiniz olsun atacağım siz de diyor haber yaparsınız bunu. Ve biz çıkış sırasındayken işte adı geçen şahıs yerden kasayı alıyor, zaten olayın basın mensupları tarafından bilindiği de kasanın yerden alınmasından atılana kadar çekilen karelerden çok net belli. Daha sonra.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Bu kareleri çeken arkadaşlarla biz o basın odasında bulunan muhabir arkadaşlarla dediğim gibi hep iyi diyalog halinde olmuşumdur. Onlarla yaptığımız sohbette şahsın kendisi buna benzer ifadede bulundu bulunmuş, basın mensubu arkadaşlara yani bunu ben yapmam lazım karşılığını aldım siz de bunu haber yapın diye söylemlerde bulunuyor.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Kimden aldığı konusunda bilginiz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Bir şey söylemiyor efendim. Bizde zaten şahsı aldık direkt en yakın karakola götürdük görevimiz budur.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “O yönde bir tespit yapılamadı değil mi yani kimden aldığıyla ilgili.”

Tanık Recai Birgün: “Hayır bir tespit yapılamadı ama iflas ediyorum battım diyen bir şahsın daha sonra yine kendi beyanları var 2 tane ev aldığı daha sonra şahıs Sayın Ecevit’le baş başa geldi. Onları buluşturduk TGRT gibi televizyon programında özür diledi hata yaptığını söyledi. Biraz tabi dengesiz de bir şahsa benziyordu. Yani normal psikolojisi yerinde olan bir şahıs değildi. Bu şahıs daha sonra beni de aradı yıllar sonra hata yaptığını çok üzgün olduğunu gibi beyanlarda bulundu. Zaten kasa atıldığının ertesi günü de siteler biliyorsunuz esnaf büyük bir yürüyüşe geçti ve Ankara’yı birbirine kattı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet onu kim organize etti o konuda bilginiz var mı? Esnafı kim (bir kelime anlaşılamadı).”

Tanık Recai Birgün: “Efendim onu sitelerde benim akrabalarım da var. Yani bu benim kendi çabamla öğrendiğim bir bilgi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Kimler var yani dava sanıklarında bildiğiniz kimse var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Yok hayır öyle bir isim yok. Sadece gruplardan bahsettiler sitelerde birkaç kişi gelmiş ve birden bire herkesi toparlayarak hadi gelin Kızılay’a yürüyoruz diye böyle bir aceleye getirerek adeta bütün site esnafını sokağa döktüğünü söylüyor, oradaki akrabalarım.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet, evet. Yine bu röportajda şöyle diyorsunuz. Bunlar planlı mıydı diye soruyorlar? Sizde operasyonların bin parçasıydı iki kelimeyi bir araya getiremeyen bunamış bir Ecevit profili çizildi ama Ecevit’i hükümetten çekmek hükümeti yıkmaktı. Bir rapor veya bu görüntüyle gazeteye gazetelere bakın. Ecevit’e çekil çağrısı yaptılar bir dik durabilen MHP vardı. Bugün vesaire yorum yapıyorsunuz Ecevit’e çekil çağrısı bu konuyu size sormuştum net olarak kimin yaptığını bilmiyorsunuz ama paşalar dediniz.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Paşalar, Sayın Murat Yetkin vasıtasıyla.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Oradan bil…”

Tanık Recai Birgün: “İletiyorlar ayrıca zaten medyada da bu çok net olarak çıktı yani medya da bir yandan Sayın Ecevit’e çekil baskısı yapıyordu o zamanki Doğan Medya Grubu özelikle.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sizin bu röportajda Uğur Mumcu cinayetiyle ilgili de birtakım soruşturmada yer aldığınız çalışma yaptığınız şeklinde beyanlarınız var.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Diyorsunuz ben Mumcu operasyonunda Ankara'da terörle mücadele şubesinde müdür yardımcısıydım. Operasyonu yapan ekibin içindeydik. Soruşturuyor bir yere geliyorsunuz sonra ilerleyemiyorsunuz. Yani bu işin muhatabı sizsiniz, ben buraya kadar geldim bu işi söyle diyorum, siz duvar söylemiyorsunuz. Çünkü operasyonun bir parçasısınız. Kartal Demirağ’da da böyle oldu. Ecevit’in Çiğili suikastı da böyle oldu Mumcu böyle oldu. Kışlalı böyle oldu. Pek çok aydını hedef alan suikastların kaynağının aynı olduğuna inanıyorum. Soruşturan kişi aynı değil, ama asıl güç merkezi orada durduğu için siz üzerine gidemiyorsunuz. Yani bu somut olarak Uğur Mumcu cinayetinde ulaştığınız belli bir nokta belli kişiler oldu mu, size kim dur dedi veya niye durdunuz belli bir noktada?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Mumcu operasyonunda ilk önce İstanbul Emniyetinden bize bu olayın failleri olduğu söylenen kişiler teslim edildi. Bolu’da ben teslim aldım onları. Getirdik sorgulama sürecinde 3 gün sorgulama yani zamanda bir hata yapabilirim. Sorgulama süresi doldu hatta tekrar ek izin aldık fakat bir kişi çok direndi yani ben dedi yapmadım yoktum bu grubun içinde fakat o da sonra çapraz sorgularda suçunu itiraf etti. Mahkemeye sevk edilirken elimizde olan bir deği… bir avukat daha vardı teslim edilenlerin içinde. Siz dedi boşuna uğraşıyorsunuz yanlış kişilerle uğraşıyorsunuz bunların hepsi masum ben size bir isim vereyim onu bulun bu olayı çözersiniz dedi ve Ferhan Özmen adında bir kişinin adını verdi bize yerini de söyledi ve biz 3, 4 gün boyunca bu kişiyi Ankara'da kovaladık resmen yani filmlerdeki gibi. Sincan bölgesinde özellikle. Biz gidiyoruz işte şu kulübede telefonla görüşüyor diyorlar. Gidiyoruz telefon sıcak şahıs kaçmış. Şu adrese gitti. Böyle bir kovalamaca yaşadık daha sonra bir ihbar geldi Sincan’da bir tarlaya mühimmat atıldığı yönünde gidip mühimmatları aldık ve laboratuara gönderdiğimizde bunların NATO silahı olduğu ortaya çıktı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Nasıl mühimmat neler vardı?”

Tanık Recai Birgün: “MP5’ler vardı tabancalar vardı ve el bombaları vardı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “MP5 başka patlayıcı var mıydı?”

Tanık Recai Birgün: “El bombaları vardı patlayıcı da vardı.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “El bombası.”

Tanık Recai Birgün: “Evet. Patlayıcı da vardı ve laboratuarın bize verdiği bilgiye göre de bunlar NATO silahlarıydı ve demir perde ülkelerine karşı demir perde yani Rusya eğer Türkiye’yi ve İran’ı işgal ederse yerel bir ayaklanma çıkarmak için NATO’nun bize verdiği silahlar Türkiye’nin çeşitli yerlerinde gömülü bu.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Seferberlik Tetkik Kuruluna mı? Özel Harp Dairesine.”

Tanık Recai Birgün: “Evet kullanılması gereken şeyler. Fakat işin ilginci bu silahlar Türkiye’deki depolardan alınmış silahlar olmadığını çünkü Genelkurmaydan alınan raporlarda bizim depolarda bir sıkıntı yok yani gömülülerde.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Bunların İran’da gömülü olan silahlar olduğu tespit edildi. Şahıslarla yapılan sorgularda şahısların pasaport bilgilerine ulaştığımızda bunların İran’a gidip geldikleri sık sık tespit edildi tabi iş yurtdışına dayanınca bizim emniyet olarak gideceğimiz nokta bitiyor bundan sonra MİT’in bu işi takip etmesi yurtdışındaki bağlantıları araştırıp dönmesi gerekiyor. Orada biz bir ilerleme kayıt edemedik ve sadece Türkiye’de bu işi yapan bir grup olarak mahkemeye sevk et, sevk ettik.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “O mühimmatlar konusu dava dosyasına girdi mi Uğur Mumcu dosyasına?”

Tanık Recai Birgün: “Girmiş olması lazım çünkü delil olarak sunulmuştur evet.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “(birkaç kelime anlaşılamadı). Siz yemin ettiniz yeminli olarak burada kamu tanığı olarak ifadeniz alındı. Doğruları söylediğinizi iddia ediyorsunuz. Sanık Mehmet Haberal müdafi Avukat Dilek Helvacı, 122. celsede 20 Mayıs 2011’de şöyle bir savunma geliştiriyor. Belli bölümlerini okuyacağım size. Müvekkilimizle ilgili olarak Merhum Bülent Ecevit’in Başkent hastanesindeki tedavi süreci ile ilgili ileri sürülen iddiaların tamamıyla hukuka aykırı ve bir iftiradan ibaret olduğu, yargılama aşamasında toplanan delillerle ortaya çıkmıştır. Kaldı ki müvekkilimizin Mehmet Haberal Bülent Ecevit’in tedavi sürecinde ihtisas alanının dışında olması nedeniyle hiçbir görev almamıştır. Yani ihtisas alanı onun farklı bir konudur, Sayın Bülent Ecevit’in hastalığı farklıdır hiçbir süreçte yer almamıştır diyor böyle bir şey var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim arz etmiştim yani kağıt üzerinde.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Siz her her toplantıda bulunuyordu dediniz. Yani Turgut Zileli ve ikisi bulunuyordu dediniz.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Yani imza atıyor muydu raporlara veya ilaçların şeyine imzası oluyor muydu?”

Tanık Recai Birgün: “En son bize durumu hakkında bilgi veren bir rapor verdiler ve orada benim de hatta imzam var ve Sayın Haberal’ın herkesin imzası var, 13 doktorun da (bir kelime anlaşılamadı).”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “O rapor sizde mi var mı sizde sureti?”

Tanık Recai Birgün: “Yok efendim yani o zaman hiç düşünemedik buralara geleceğimizi.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Ne yazıyordu o raporda?”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Ecevit’in genel sağlık durumuyla ilgili bilgi veriyordu bu rapor yani şunlar şunlar yapıldı şunlar oldu bunlar oldu diye birde.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Konsültasyon mu dediler öyle bir şey mi rapor?”

Tanık Recai Birgün: “Herhalde efendim bir de mevcut Sayın Haberal o zaman hastanede bulunan bilgi ve belgelerin size veriyorum dedi. 2 nüsha hazırlanıp bizde bu 2 nüshayı da size veriyorum dedi. Bizde o bütün filmleri raporları hepsini alıp eve götürmüştük. Ayrıca Sayın Haberal yani teknik olarak imza olarak belki içinde değildi ama dediğim gibi hastanedeyken sürekli bizimle ilgilendi yani bir Başbakan Başkent Hastanesinde tabi Sayın Haberal’da sürekli bizimle ilgilendi. Yani ama burada şu ilacı verin, bu ilacı vermeyin gibi bir telkinde bulunup bulunmadığı konusunda bilgim yok ama bizimle çok yakın ilgilendi üstelik eve de bir kere geldiğini hatırlıyorum bu 3 aylık nekahet döneminde fazla olabilir ama daha eksik değil.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Ayrıca evde yapılan kontrollerde durum hakkında bilgi muhakkak Sayın Haberal’a Sayın Turgut Zileli tarafından iletilir bu şekilde bir ilişki vardı yani.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Şöyle diyor beyanları sırasında sizin hakkınızda diyor ki bu kişi ifadesinde müvekkilimiz ve diğer doktorlarla arasında husumet bulunduğunu halen davaların devam ettiğini belirtmiş olmasına rağmen objektif bir tanıkmış gibi maalesef ifadesi alınmış ve müvekkilimize bu soyut iddiaya dayalı olarak suç isnadında bulunmuştur. Ancak Recai Birgün dahi İstanbul Savcılığına vermiş olduğu ifadede Başkent’ten taburcu olduktan sonra eve gizlice röntgen cihazı soktuğunu ve Doktor Mücahit Pehlivan’a Bülent Ecevit’i muayene ettirdiğini ve yapılan muayenesi sonucunda Bülent Ecevit’in iyileştiğini, korse takmasını dinlenmesini tavsiye ettiğini söyleyerek Başkentteki tedavi sürecinin doğruluğunu Recai Birgün dahi ikrar etmiştir. Yani bu beyanlar doğru mudur, Mücahit Pehlivan doktor geldikten sonra şu ana kadar doğru bir tedavi süreci işlemiş ve ondan dolayı iyileşmiş şeklinde mi beyanda bulundu?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim dediğim gibi bir tedavi süreci olmadı. Zaten Beyefendi evde 3 ay boyunca yattı. Yani herhangi bir ilaç omurgadan da bir ilaç takviyesi herhangi bir şey zaten yapamaz, sadece yattık biz orada yani omurgadaki sıkıntıdan dolayı ilaç tedavisi uygulandığını ben bilmiyorum açıkçası Sayın Pehlivan’da Mücahit Pehlivan’da eve geldiğinde iyileşmiş dedi. Ama bu iyileşme hangi tedaviyle oldu bilmiyorum.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Ama dediğim gibi Mücahit Bey’i eve getirmeden 1 hafta 10 gün önce de işte kıpırdarsanız felç olursunuz gibi bir telkinle karşı karşıya kalmıştık. Mücahit Bey gelince iyileştiğini artık çıkıp yürüyebileceğini söyledi. Birde yine ben baştan beri de söylüyorum zaten tedavi yanlış yapıldı tedavi yapılmadı diye bir iddiam hiçbir zaman olmadı. Sadece bu tedavinin zamana yayılmaya gibi bir girişim gözlemlediğimi söylemek istiyorum.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet. Devam ediyor. Kaldı ki 2000 yılında Sayın Bülent Ecevit’in Mehmet Haberal’ı Cumhurbaşkanlığına aday göstermesi de kendisine duyduğu güvenin açık göstergesidir. Bu konuda bir bilginiz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Efenim bu ben.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sanık Mehmet Haberal’a böyle bir teklif götürdü mü Bülent Ecevit?”

Tanık Recai Birgün: “Doğrusu o dönemde ben Sayın Ecevit’in yanında değildim ancak bu söylediğiniz şey basında yer alınca ben Hanımefendiye sordum efendim böyle böyle bir şey çıkmış gazetede böyle bir konu var mı diye? Yok, canım öyle bir şey nereden çıktı diye sadece bu kadarını biliyorum olmadığını biliyorum ancak 2000.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Yılındaki böyle bir şey olmuş olsa bile yine söylüyorum. Eğer Sayın Ecevit tedaviden bir sıkıntı duymamışsa bir rahatsızlığı yoksa niye doktorunu değişti ve sonra o dönemden sonra da bir daha irtibat hiç geçmedik hiçbir şekilde olumlu ya da olumsuz bir irtibatımız olmadı hastaneyle. Bu da Sayın Ecevit’in aslında tedaviden çok memnun kalmadığı izlenimini uyandırıyor bende.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Evet teşekkür ediyorum, Sayın Başkanım sorularım bu kadar.”

Mahkeme Başkanı: “Müdahil vekilinin bir sorusu yok değil mi?”

Sanık Mehmet Haberal’dan soruldu. 

Mahkeme Başkanı: "Bir Mehmet Bey sorunuz var mı?”

Salonda söz almadan konuşanlar oldu anlaşılamadı.

Mahkeme Başkanı: “Efendim bir dakika, Mehmet Bey’e uzatalım mikrofonu.”

Sanık Mehmet Haberal söz istedi verildi: “Teşekkür ederim, Sayın Başkanım.”

Mahkeme Başkanı: “İsim alalım, önce isminizi alalım Mehmet Haberal değil mi?”

Sanık Mehmet Haberal: “Mehmet Haberal evet.”

Mahkeme Başkanı: “Evet buyurun beyanınızı alalım.”

Sanık Mehmet Haberal: “Bugüne kadar gelemememin Mahkemenize katılamamamın sebebi çok ciddi sağlık sorunlarım olması nedeniyle bugün de yine aynı şey söz konusuydu fakat Sayın başkanlığınızın zatıalinizin beni davet etmesi nedeniyle, cezaevi 5. infaz kurumu aile hekimiyle görüştüm ve siz talep ettiğiniz için ne pahasına olursa olsun ben mutlaka buraya mahkemeye gitmeliyim diye geldim. Şu anda da aslında gerçekten zor otuyorum, eğer zaman ayaktayım. Zaman zaman oturursam, lütfen mazur görmenizi rica edeceğim.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam. Tanık Recai Bey daha çok sizinle ilgili beyanda bulundu, o nedenle soru sorma durumunuz olabilir diye sizi davet ettik. Var mı sorunuz, Recai Bey’e?”

Sanık Mehmet Haberal: “Aslında Recai Bey’i dinledikçe ben doğrusu hayretler içerisinde kaldım ve kalıyorum da. Merhum Sayın Bülent Ecevit, Türkiye Cumhuriyetinin Başbakanıdır, o zaman Türkiye Cumhuriyetinin de başbakanıydı.”

Mahkeme Başkanı: “Şimdi, şimdi Mehmet Bey.”

Sanık Mehmet Haberal: “Ve benim de benim de.”

Mahkeme Başkanı: “Tanığın beyanlarını daha sonra değerlendirirsiniz, ancak şu anda soracağınız bir soru varsa onu alalım.”

Sanık Mehmet Haberal: “Hayır soracağım bir soru şu.”

Mahkeme Başkanı: “Çünkü tanığın soru sorgusu devam ediyor.”

Sanık Mehmet Haberal: “Evet evet.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun.”

Sanık Mehmet Haberal: “Şu sorum şu sorum şu, Sayın Birgün ilaçları kesildi dedi, acaba hangi ilaçları kesildi. Yani kesildi ona göre, Sayın Başbakan iyileşti dediler acaba hangi ilaçları kesildi de yani bu kadar kısa zamanda iyileşti iki.”

Mahkeme Başkanı: “Önce onu soralım cevabını alalım.”

Tanık Recai Birgün: “Efenim dediğim gibi miyastenin ben sayısının düşürüldüğünü biliyorum ama diğer ilaçlarından hangilerinin kesildiğini ben değil belki Sayın Mücahit Pehlivan daha doğur cevap verir bilemiyorum (bir kelime anlaşılamadı).”

Mahkeme Başkanı: “İlaçların kesilmesini kim istedi?”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Mücahit Pehlivan yeniden düzenledi ilaçları bundan sonra bunları verelim ve miktarları da bu olsun diye yeni bir düzenleme yaptı bize.”

Mahkeme Başkanı: “Hangi hastalıkla ila… hangi hastalıkla ilgili ilaçlardı biliyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Parkinson olduğunu biliyorum efendim, diğerleri bir trambofoliti vardı Beyefendi’nin Başkent Hastanesine gittikten sonra ortaya çıkan bir ayak rahatsızlığıydı. Bir de miyasteni vardı onları zaten başka ilacımızda yoktu bizim benim bildiğim kullandığımız.”

Mahkeme Başkanı: “Evet buyurun.”

Sanık Mehmet Haberal: “Bir de bir toplantı yapıldığından söz etti. Sayın Başbakanın Sayın Başbakana iş görmez raporu verilecekmiş, acaba o iş göremez raporunu verme kararını kim almış, kim vermiş ve bu toplantıyı kim düzenlemiş? Bu Sayın Başbakana iş göremez raporu diye verilecekti, acaba bunları Sayın Tanığa kim söylemiş, isim verebilir mi? Çünkü isim vermek zorunda bu çok ağır bir ithamdır yani?”

Mahkeme Başkanı: “Evet soralım.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim herhalde benim söylediklerim yanlış anlaşıldı, ben toplantı yapıldı rapor verilecek demedim evde partiye gelen bir duyumu değerlendiriyorlar partideki isimlerini saymıştım Sayın Mecit Şekercioğlu, Sayın Zeki Sezer, Sayın Emrehan Halıcı ve Sayın Tayfun İçli kendirline bu yönde bir bilgi geliyor. Onlar bu bilgiyi partide değerlendiriyorlar ve Sayın Ecevit’e arz etmek üzere eve geldiler. Evde yapılan toplantı bu bilginin değerlendirilmesiyle ilgili yoksa rapor, iş göremez raporu vermek için toplantı yapılmış kelimesini kullanmadım efendim, ben bu bilginin de kimden geldiğini Sayın Mecit Şekercioğlu biliyorsa biliyordur, çünkü bilgi ona gelmiş o değerlendirip birlikte eve geldiler.”

Mahkeme Başkanı: “Evet yani iş göremezlik raporu verileceğine dair bir duyum alındı.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Mahkeme Başkanı: “Bunun üzerine rahmetli Bülent Ecevit’in evinde partililerle bir.”

Tanık Recai Birgün: “Değerlendirme yapıldı.”

Mahkeme Başkanı: “Değerlendirme yapıldı. Buyurun Mehmet Bey.”

Sanık Mehmet Haberal: “Sayın Başkan bu çok önemli bir ülkemizin Sayın Başbakanının geleceği bak… hayatı bakımından çok önemli dolayısıyla bu konuda duyumla ilgili eğer Sayın Tanık yola çıkıyorsa bu çok ağır bir ithamdır, mutlaka bunu belgelemek zorundadır.”

Mahkeme Başkanı: “Evet, evet.”

Sanık Mehmet Haberal: “Diyecek ki evet bu şu kişiler şu şekilde Sayın Başbakana çalışamaz raporu verecekti. Şunu açıkça belirtiyorum Sayın Ecevit’i ben yıllarca tanıyorum ta ki Zonguldak’tan milletvekili olmasından beri benim Babamın Merhum Babamın da bu Cumhuriyet Halk Partisinin bir yöneticisi olması nedeniyle çok yakın tanıdığım bir kişi. Ve Başbakan olduğu zaman ve Başkent Üniversitesi Hastanesine yatırıldığı zaman ki orada Sayın İddia Makamı zaten belirttiler, Sayın Başbakanımızın hastalığı benim mesleğimle ilgili değil ve o raporlarda benim imzamın olması da zaten doğal olarak mümkün değil. Ben üniversitenin rektörüyüm.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal: “Dolayısıyla, burada bir tek hedefimiz olmuştur Başkent Üniversitesi olarak, acaba Sayın Başbakanı en kısa zamanda o Başbakanlık Makamına nasıl gönderebiliriz? Nitekim zaten tanık da kendisi ifade etti, getirdiği gizli doktorla gizli röntgenle bir Başbakanın evine getirmiş olduğu gizli Doktor Türkiye Cumhuriyetinin Başbakanın evine gizli doktor ve gizli röntgen cihazı getirmek suretiyle Başkent Üniversitesinin yapmış olduğu tedavinin ne kadar yerinde olduğunu zaten kendisi ispat ettirmiş.”

Mahkeme Başkanı: “Evet Mehmet Bey sorunuz varsa alalım, bunları tanığın beyanını daha sonra değerlendiririz.”

Sanık Mehmet Haberal: “Evet, onun için şunu şunu söylemek şunu söylemek istiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun sorunuz, sorunuz varsa alalım.”

Sanık Mehmet Haberal: “Tamam şimdi bu kadar bu kadar yani yakın takip ettiğimiz bir Başbakana kasıtlı bir şekilde iş göremez raporu verilecekti, bu nedenle de Başkent Üniversitesini itham etmesi hangi gerçek dayanaklar içerisinde oluyor, bunu tanığın ispat etmesi lazım onu ben talep ediyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Evet anladım buyurun.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi efendim aslında bu iddiayı ortaya atan ben değilim. İddiayı ortaya atanlar evde toplantıyı yapan kişiler ve bu konuda açıklama yapan Sayın Emrehan Halıcı ben sadece (birkaç kelime anlaşılamadı)”

Mahkeme Başkanı: “Tamam bu iş göremezlik raporunu vereceği konusundaki duyumları işte geldiğini söylüyorsunuz. Bunları araştırdınız mı, yani bu duyumlar kimlerden kaynaklanıyor kim söylüyor bunların maddi olguları nedir diye araştırma yaptınız mı?”-

Tanık Recai Birgün: “Yok hayır efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Yani kimin söylediğini bilmiyorsunuz böyle bir duyum aldınız.”

Tanık Recai Birgün: “Evet evet.”

Mahkeme Başkanı: “Kim duymuş böyle bir rapor verileceğini Sayın Mecit Şekercioğlu, o zaman Demokratik Sol Parti Genel Sekreteri ona geliyor, bu duyum ama ona kim söylüyor onu bilmiyorum efendim.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal: “Şimdi bu şekilde bir koruma veya bir kişiyi itham etmek kesinlikle hiç kimsenin hakkı olamaz.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal: “Dolayısı ile tanığın bunu mutlaka ispat etmesi lazım, çünkü ben hekimim Sayın Başkan ben hekim olarak hastamın bir dakika daha fazla nasıl yaşayacağına uğraşan bir kişiyim, bütün hekimlerin bu şekilde yaptığına inanıyorum. Çünkü biz yemin eden insanlarız.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal: “Dolayısıyla bir tek hedefimiz olmuştur. Sayın Başkanımız Merhum Başbakanımızın, acaba en kısa zamanda makamına nasıl döneceğini temin etmek ki zaten Başkent Üniversitesi görevini yaptığını ispat etmiş. Kaldı ki, hastaneden taburcu olduktan sonra Merhum Başbakanımız dört buçuk sene daha yaşamını sürdürmüş ve ondan sonra da maalesef bir beyin kanaması nedeniyle yaşamını kaybetmiştir, teşekkür ederim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet tamam sorunuz varsa alamı.”

Sanık Mehmet Haberal: “Evet.”

Mahkeme Başkanı: “Sorunuz var mı tanığa.”

Sanık Mehmet Haberal: “Hayır hayır.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun daha sonra değerlendirme yaparız avukatlarınız da burada onlar da soracaklar.”

Sanık Mehmet Haberal: “Tamam teşekkür ederim.”

Mahkeme Başkanı: “Sanık Yalçın Küçük’ü tanıyor musunuz, Recai Bey.”

Tanık Recai Birgün: “Medyadan tanıyorum efendim medyadan basından tanıyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Bu iddialarla ilgili işte Merhum Bülent Ecevit’in tedavisiyle ilgili Yalçın Küçük’ün ilişkisi olduğuna dair herhangi bir duyum bilginiz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Yok hiç yok efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Yalçın Bey sizinle ilgili sizin hakkınızda herhangi bir beyanı yok.”

Sanık Yalçın Küçük söz istedi verildi: “Hayır efendim. Savcı Bey’in ifadesi var, çok yanıltıcı ayrıca.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim sizin söylediğiniz bir husus var, ama tanığın sizin hakkınızda herhangi bir beyanı yok.”

Sanık Yalçın Küçük: “Efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Bu nedenle size size.”

Sanık Yalçın Küçük: “Şu var benimle ilgili son derece yanıltıcı. Ayrıca Mahkemenizin bilmesi gerekiyor ki, bu mesele tutanaklarınızda var. Ben selefinizin zamanında, şunu kim tutacak, şu kitabı getirip size takdim ettim. Fikret Bila sivil darbe bu meseleyle bakın Hilmi Özkök. Şu kitabı getirdim, onu da Murat Yetkin’in Recai Bey bunları söyledi 2, 3 dakikanızı alırım, şu mesele birinci mesele şurayı ortada iş göremez durumda bir Başbakan var. Bu burada efendim bunu gösteriyorum ben. Ben bir bilir adamım, buraya getirdim, bunu belki lazım olur.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Yalçın Küçük: “Bakın burada var. Bu laf söylendi. Kim söyledi Emin Çölaşan, çok güzel. Şurada şurada, bakın Doğan grubu dedi. Şurada Ertuğrul Özkök diyor ki, Yeltsin’i örnek alıp çekilmeli, yani bıraksın Ecevit yerine birisini Hüsamettin Özkan şurada çok büyük bir yazarımız var, adı ne, adı, adı Mehmet Barlas, Milli Güvenlik Kurulu karar alsın, askerler.”

Mahkeme Başkanı: “Evet Yalçın Bey anlıyorum da.”

Sanık Yalçın Küçük: “Tamam efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Tanığın Tanık Recai Bey’in sizin sizin hakkınızda hakkınızda bir beyanı yok.”

Sanık Yalçın Küçük: “Şimdi bir dakika efendim, şunu söyleyeyim yanlış oluyor ama Savcı Beyefendi’nin söylediği yanlış. Sanki ben, Başkent Üniversitesinden bir iş çalışamaz raporu alınmıştım anlamına geliyor, benim öyle bir sözüm yok. Şu kitaplarımda var.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim zaten Yalçın Bey lütfen.”

Sanık Yalçın Küçük: “(birkaç kelime anlaşılamadı) iki dakika lütfen lütfen.”

Mahkeme Başkanı: “Lütfen efendim, burada burada şu anda Tanık Recai Bey’in sorularını soruların cevabını alıyoruz.”

Sanık Yalçın Küçük: “Peki efendim soracağım, ama benim artık bu kadar hakkım. Bu kadar hakkım.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim usul usule ilişkin kararımızda var. Yani hakkında beyanda bulunmayan şahısların yazılı olarak.”

Sanık Yalçın Küçük: “Efendim Savcı Bey beyan etti.”

Mahkeme Başkanı: “Yazılı dilekçeyle başvurup başkan vasıtasıyla soru sorabilecekleri şeklinde. Sizin bir sorunuz varsa yazılı olarak alabiliriz.”

Sanık Yalçın Küçük: “Var efendim, şu anda sorum var.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim yazı, yazılı olarak.”

Sanık Yalçın Küçük: “Ama efendim nerede bulacağım, bu Değerli Beyefendi’yi.”

Mahkeme Başkanı: “Yalçın Bey lütfen, Yalçın Bey lütfen, Yalçın Bey lütfen oturur musunuz?”

Sanık Yalçın Küçük: “Peki efendim, Savcı Bey’e söyleyeyim, bunu o söylediği doğru değil ben onu kastetmedim. Ben Haberal’ın bir rapor vereceğini, Bülent Ecevit’e karşı böyle bir düşüncede hastanesiyle olduğunu asla söylemedim. O, o bir dosyadan da alınmış değil. Benim televizyon programlarım var.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam, tamam buyurun, anlaşıldı efendim buyurun.”

Sanık Yalçın Küçük: “Mademki bu söyleniyor dedim Tayyip Beyefendi için de bir hastaneye sevk edilebilir dedim.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam, tamam buyurun.”

Sanık Yalçın Küçük: “Bu yanlış anlaşılıyor, hepsi tutanaklarınızda var efendim tutanaklarınızda.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun Yalçın Bey.”

Sanık Yalçın Küçük: “Bir soru da sordurmuyorsunuz, ne olurdu (birkaç kelime anlaşılamadı)söyleyebilseydim”

Mahkeme Başkanı: “Efendim yazılı olarak Yalçın Bey Yalçın Bey yazılı olarak soracaksınız.”

Sanık Yalçın Küçük: “Mademki Hüsamettin Özkan’la Ecevit’in buluşup, Ecevit’in Hüsamettin Özkan’a yanında Murat Yetkin de var, paşalar seni devirmek istiyor, bunu biliyor musunuz, Bülent Ecevit sordu, hangi paşalar dedi. Hatta şöyle yaptı.”

Mahkeme Başkanı: “Yalçın Bey, Yalçın Bey bak, mikrofonu kesmek zorunda kalacağım.”

Sanık Yalçın Küçük: “Bitiriyorum, lütfen bitiriyorum (birkaç kelime anlaşılamadı)”

Mahkeme Başkanı: “Yazılı olarak bu bu soruyu yazılı olarak verin yazılı olarak verin.”

Sanık Yalçın Küçük: “Doğrusunu biliyorum, çok teşekkür ederim efendim. Ne var niye benden bu kadar çekiniyorsunuz.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun tamam buyurun buyurun. Efendim ara kararımız var ara karam var lütfen. Tamam, buyurun buyurun.”

Sanık Yalçın Küçük: “Savcı Bey (birkaç kelime anlaşılamadı) çok teşekkürler. Bunu göstermiş oldum burada Haberal’ın bu işlerle ilgisi olmadığı çok açık. Bu Hürriyet Gazetesidir. Eylül 2002.”

Mahkeme Başkanı: “Yalçın Bey lütfen, mikrofonu keselim, mikrofonu keselim. Tamam, tamam tamam tamam buyurun Yalçın Bey lütfen lütfen efendim lütfen buyurun buyurun.”

Sanık Yalçın Küçük: “Bitti efendim bitti bitti bu kadar da gerçekleri bu kadardı(2–3 kelime anlaşılamadı).”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun. Sanıklardan Hasan Atilla Uğur’un yazılı sorularını içerir dilekçe verdiği görüldü. Bu Sanık Hasan Atilla Uğur’un sorularını soruyorum ilgili soruları. İddia edilen Ergenekon terör örgütünün Merhum Bülent Ecevit hükümetini yıkmaya çalıştığını daha sonra iktidara gelen AK Parti hükümetini de yıkamaya çalıştığını beyan ettiniz. Bu örgüt yani var olduğu iddia edilen örgüt mevcut iktidarlar kim olursa olsun yıkmaya çalışan bir örgüt müdür? Sizin bu hususta bilgileriniz nelerdir diye soruyor? Var mı böyle bilginiz?”

Tanık Recai Birgün: “Bir bilgim yok efendim, bir bilgim yok efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Rahmetli Bülent Ecevit’i yıkmak isteyen, istemeyen kişilerin yani iktidardan uzaklaştırmak isteyen kişilerin bu var olduğu iddia edilen terör örgütüyle Ergenekon terör örgütüyle bir işbirliği içerisinde olduğu konusunda bilgileriniz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “İsim, isim öyle bir iddiam da yok bilgim de yok efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Sadece bir yapıdan bahsediyorum ben 2001 döneminde Sayın Ecevit’i iktidardan uzaklaştırmak isteyen bir yapının varlığından söz ediyorum, o yapı bugün sizin mahkemede görülen yapı mıdır, başka bir yapı mıdır, o yargının oraya çıkaracağı bir şey.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. 3. bir soru Merhum Bülent Ecevit’i iktidardan uzaklaştırmaya çalışan var olduğu iddia edilen Ergenekon terör örgütü üyelerinin isimlerini sayar mısınız diye bir soru soruyor.”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Biliyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır bilmiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Yok bilmiyorsunuz. Sanık İbrahim Özcan’da verdiği yazılı dilekçede 2 adet soru sormuş, 3 adet soru sormuş, bunlardan ikisi ilgili olduğu için soruyorum. Başbakanlık koruma müdürlüğünün görev ve yetkisinin ne olduğunu soruyor. Yani koruma müdürü olarak ne görev yaptınız izah eder misiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim aslında tabi normalde koruma müdürünün görevi Sayın Ecevit’in fiziksel ve diğer her türlü karşı bilgiden korumaktı, yani sadece fiziksel koruma değildir. Ancak Sayın Ecevit’in kendi hassas durumundan dolayı ve sonradan nükseden rahatsızlığından dolayı koruma müdürlüğünden biraz daha farklı işler yapmaya başladım, ben yani ilaçlarını takip etmek, özel işlerini takip etmek. Bu duygusallıktan sonra koruma müdürlüğünden çok ben yanlarında bulunan bir kişi olarak görev yaptım ta vefat edene kadar.”

Mahkeme Başkanı: “Sizden başka koruma memuru olarak görev yapan birlikte görev yaptığınız başka korumalar var mıydı, resmi korumalar?”

Tanık Recai Birgün: “Biz efendim 250 kişiydik toplam koruma olarak polis memuru ve amir toplam 250 kişiydik. Bunlardan sadece ben yakın korumaydım, yani makama ben biniyordum bir de ekip amirlerim vardı, iki baş komiser, 4 tane komiser muavini vardı yanlış hatırlamıyorsam yani koruma çoktu ama korumada yakın koruma ve uzak koruma diye ikiye ayrılır ben yakın koruma olarak tek kişiydim.”

Mahkeme Başkanı: “Peki sizden başka Rahmetli Başbakan Ecevit’in sağlığıyla ilgilenen koruma oldu mu?”

Tanık Recai Birgün: “Vardı efendim evet.”

Mahkeme Başkanı: “İsimleri verebilir misin? Bu yani sağlıkla ilgilenen koruma polislerini veya görevlilerini.”

Tanık Recai Birgün: “Polis değil, benim yardımcım Tolga Yılmaz vardı şu anda Bitlis’te görevli o arkadaşla beraber yürüttük. Yani aslında benim şahit olduğum bu sürecin hepsine hemen hemen o da şahit oldu, ama şu anda kamu görevlisi olduğu için konuşmuyor tabi.”

Mahkeme Başkanı: “Evet nerede görev yapıyor şu anda?”

Tanık Recai Birgün: “Şu an Bitlis’te Polis Meslek Yüksek Okulunda Öğretim görevlisi.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Durmuş Ali Özoğlu’da yazılı dilekçesinde 13 adet sorunun sorulmasını istemiş, bunlardan ilgili olanlarını soruyorum. Ecevit Hükümetinin yıkılması için Milli Güvenlik Kurulu toplantısına katılamadığı gerekçesiyle nahoş haberler yapıldı dediniz. Bu haberleri yapan gazeteciler kimlerdi?”

Tanık Recai Birgün: “İsim isim saymak mümkün değil, ama o zamanlar hemen hemen aleyhte yazamayan medya yoktu yani bütün gazete grupları medya grupları bu tip nahoş haberler yapıyorlardı yani tek tek sayacak yani belki yazmayanları saymak daha kolay olur ama ona çok dikkat etmedik çok yoğun bir dönemdi çünkü. Ama hemen hemen bütün medya grupları özellikle Doğan Medya grubu başı çekiyordu, daha ondan sonra da diğer gazeteler o minvalde haberler yapıyorlardı.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Bu haberleri yapanlar bugün bu davada yargılanıyor mu veya haklarında başka bir dava soruşturma açıldı mı?”

Tanık Recai Birgün: “Bildiğim kadarıyla yok efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Başbakan Merhum Başbakan Bülent Ecevit’in tedavisinde şüpheli haller bulunduğunu fark ettiğinizi söylediniz. Şüpheli olarak gördüğünüz bu durumun araştırılarak açığa çıkarılması için yetkili makamlara bildirimde bulunmayışınız nedeni nedir? Her şeyden önce herhangi bir yetkili makama başvuruldu mu? Başvurulmamışsa, yetkili makamlara bildirimde bulunmayışınızın nedeni nedir?”

Tanık Recai Birgün: “Bu konuda benim medyaya yaptığım açkılamalar var. Yetkili bir makama başvurmadık, çünkü dediğim gibi o dönemde biz tam da neyin ne olduğunu anlayamamıştık zaman geçtikten sonra olayların içinden sıyrılıp seçime doğru giderken bu konular çok daha netlik kazanmıştı. Ayrıca, ben bu konuda resmi olarak başvuracak konumda mevkide değildim. Herhalde bu konu Sayın Ecevit’in de biraz bu konuda ketum davranması başkalarının böyle girişimde bulunmalarını engelledi. Çünkü ben bu konuda açıklama yaptım Star Gazetesine verdiğim beyanatta ki haber de aslında içerik olarak doğruydu ama biraz çarpıtılmış bir haberdi buna rağmen gazetede yayınlandı, manşetten yayınlandı, ana sayfadan. Bütün bu olayları yaşanmalarına rağmen mesela Sayın Ecevit keşke hiç yapmasaydın Recai Bey dedi gerek yoktu bunlara dedi hani kalsaydı, bu bizde bunları konuşmak yeri ve zamanı değildi demişti. Belki bu Sayın Ecevit’in ketumlu da etraftaki kişileri bu tip adım atmaya engel olmuş olabilir diye düşünüyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Diğer bir soru. Doktor Mücahit Pehlivan’ın çektiği filmler ve teşhis raporlarını kiminle paylaştınız?”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Ecevit’le ve Sayın Rahşan Ecevit’le.”

Mahkeme Başkanı: “Şu anda neredir bu filmler ve teşhis raporları.”

Tanık Recai Birgün: “Bildiğim kadarıyla.”

Mahkeme Başkanı: “Bir kısmı Mahkememize verildi, gönderildi, bunun dışında başka elinizde kalan filmler ve teşhis raporları var mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Sayı Rahşan Ecevit’in evinde ne varsa orada. Yani şahsımda bir şey yok.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Sizde herhangi bir rapor veya film yok öyle mi?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır yok efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Başbakan Bülent Ecevit’in koruma müdürünün görevleri arasında şüpheli durum ve davranışları resmi kayıtlara geçirmek ve yetkilileri uyarmak var mıdır, böyle bir uyarı yaptınız mı?”

Tanık Recai Birgün: “Vardır. Bu uyarıları biz kendi aramızda yapıyorduk işte yaşadıklarımızı Sayın Ecevit’le paylaşıyorduk. Ya böyle oluyor şöyle oluyor diye ama yetkili bir mericiye iletmedik, çünkü o zaman ortamda konjonktürde böyle bir şey yapmaya müsait değildi ben 2002’de bu açıklamaları yaptım ama hiçbir yargı mensubu hiçbir savcılık ne söylüyorsun gel bir dinleyelim seni demedi. Ancak sizin Mahkemenizin Savcıları beni çağırdılar ve sen 2002’den beri bir şeyler söylüyorsun bir de bize söylerseniz biz araştıralım bunları dediler o zaman herhalde bu konu üzerine gidebilecek bir yapı da yoktu Türkiye’de.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Varsa bu rapor veya resmi kayıtlar hangi kurumda muhafaza ediliyor diye soru var.”

Tanık Recai Birgün: “Yok efendim öyle bir şey.”

Mahkeme Başkanı: “Yok. Diğer bir soru Durmuş Ali Özoğlu’nun sorusu. Ecevit Hükümetini yıkmak isteyen bir yapının varlığından bahsettiniz. Bu yapılanma hakkında resmi birimlere zamanında bilgi görüş veya raporlar vermemenizin nedenini açıklar mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “İzah ettim efendim o zaman neyin ne olduğunu tam anlayamamıştık yani olayın arkasında böyle dış bağlantısı olan bir yapılanma değil, siyasi bir kavga içerideki bir koltuk dövüşü gibi algıladık. Biz zaten benim burada daha önce Savcılıkta verdiğim ifadede beyan ettiğim hususları herkes söylüyordu ve herkesin söyleme gerekçesi de bu herhalde. İşte Sayın Hüsamettin Özkan’ın başının altından çıkıyor diye herkes büyük bir cesaretle bunları söylüyordu, ancak zaman içerisinde bunun Hüsamettin Bey’in yaptığı örgütlediği başını çektiği bir şey değil farklı bir yapılanma olduğunu anlayınca, zaten o benimle birlikte konuşanlar fikirlerimi paylaşan ve doğrulayanlar bu olayı yaşayanlar sustular.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Diğer bir soru şu şekilde Ali Özoğlu’nun. Siz Ecevit’in koruma müdürlüğü yapmadan önce Terörle Mücadele şubesinde etkin görev yapmışsınız. Bu göreviniz sırasında sizin de tanıklık yaptığınız ve iddia edilen Ergenekon terör örgütünün varlığını duymuş muydunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim bir yapılanma duymuştuk, ama bunun adı veya nasıl bir yapılanma olduğu konusunda bilgimiz yoktu ama Türkiye’de ben efendim Güneydoğuda da polis özel harekatçı olarak uzun yıllar çalıştım. Zaten mesleğe girişimden 27 sene hizmetim var bunun hemen hemen tamamını örgencilik dönemim hariç terörle ilgili birimlerde geçirdim yani polis özel harekat ve terör şubesinde. Son sadece 7 senem Sayın Başbakanın koruma müdürlüğünde geçti. Bu yaptığımız görevler sebebiyle hep böyle bu tip yapılanmalar olduğunu, işte Güneydoğuda yapılanları duyuyorduk. Ama hani bunun nasıl bir yapı olduğunu nereden nereye sıralandığı konusunda fikrimiz yoktu, ancak bugün hangi emniyetçiye sorsanız Türkiye’de yıllardır bir yapılanma olduğunu bu yapılanmamın Türkiye’de olayları yönlendirdiğini, kışkırttığını, bazı suikastları belli toplumsal hareketleri organize etmek için kullandıklarını hemen hemen polislerin herkesi bilir terörle uğraşanlar.”

Mahkeme Başkanı: “Bu yapılanma kimlerden oluşuyormuş?”

Tanık Recai Birgün: “İşte bürokratlardan, işadamlarından, medya gruplarından, askeriyeden içinden belli gruplardan, her kesimden elit kişilerin oluşturduğu, bir yapılanma diye biliriz biz bunu.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Diğer bir soru şu şekilde, Ali Özoğlu’nun sorusu. Sadece sizin güvendiğiniz bir güvendiğiniz Doktor Mücahit Pehlivan’ın Başbakan Ecevit’in ölümüne veya daha da kötüleşmesine yönelik olarak gizli yapılanmanın amaçları için farklı bir ilaç zerk etmiş olabilir mi? Mücahit Pehlivan’ın tedavisiyle ilgili bir soru.”

Tanık Recai Birgün: “Öyle olsaydı, Sayın Ecevit o tedavi süresinde başına bir şey gelirdi herhalde yani. Sayın Mücahit Pehlivan’ın iğne yaptığını mı kastediyor, ben soruyu anlayamadım efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Şüpheli gördüğünüz olayların açığa çıkması için Başbakan Ecevit’in koruma müdürü sonrasında milletvekili olmanıza rağmen bugünü beklemenizin nedeni nedir? Şüpheli gördüğünüz olayların açığa çıkması için Başbakan Ecevit’in koruma müdürü sonrasında milletvekili olmanıza rağmen bugünü beklemenizin nedeni nedir?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben arz ettim. Ben bugün beklemedim ben 2002 yılından beri bunları söylüyorum. Sadece sizin Mahkemenizin bunu dinlemeye değer gördüğü için bu söylediklerimi tekrar gündeme geldi, yoksa 2002 yılının Kasım’ından beri hatta Ekim’inden beri ben bunları her fırsatta dile getiriyorum, o zaman da koruma müdürüydüm, 4, 4. sınıf bir koruma müdürüydüm.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Bir yapılanmadan bahsettiniz. Bu yapılanmayla ilgili bir herhangi bir tanıdığınız var mı? O yapılanmanın içerisinde görev alan tanıdığınız var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim yani isim olarak yok öyle bir şey yalnız Mahkemenizde yargılanan kişilerle bazen tanışıklığım görüştüğüm olmuştu.”

Mahkeme Başkanı: “Evet diğer sorunun ilgisi olmadığından Sanık Ali Özoğlu’nun diğer soruları sorulmadı. Sanık Dursun Çiçek yazılı sorularını içerir dilekçe verdiği görüldü. Başkent Üniversitesi Tıp Fakültesi Hastanesinin iş göremez raporu vereceği yönünde duyum aldığını ifade ettiğiniz, DSP Genel Sekreterinin bu duyum hakkında bir şikayet başvurusunda bulundunuz mu?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Adı geçen kişinin bu davada tanık olarak dinlenmesini önerebilir misiniz? O mahkemenin bileceği bir şey. Kamu görevlisi bir emniyet görevlisi olarak bu rapor konusunu amirlerinize yazılı veya sözlü olarak ilettiniz mi? Yani bu iş göremezlik raporu verilecek şeklinde bu duyumu amirlerinize ilettiniz mi?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim bu arz ettiğim gibi, evet. Bu gizli bir konu değildi. O günlerde medya yazdı, köşe yazarları yazdı, partinin genel başkan yardımcısı çıktı, basın açıklaması yaptı. Yani bunun için ayrıca benim bir hareket geçmem neden ısrarla soruluyor anlamıyorum, ama zaten bütün kamuoyunun duyduğu partinin genel başkan yardımcılarının yetkilerinden birisinin basın açıklamasında duyurduğu bir şeyi benim neden söylememde ısrar ediliyor anlayamadım doğrusu.”

Mahkeme Başkanı: “Evet. Dursun Çiçek’in diğer bir sorusu. Sayın Haberal ile şahsi bir sorununuz ve husumetiniz var mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Asla yok.”

Mahkeme Başkanı: “Siz aranızda açılan davalar var o konuları kısaca bahseder misiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben 2002 yılının Ekim ayı yanlış hatırlamıyorsam tarih olarak Star Gazetesine verdiğim bir röportaj vardı bir gazeteci arkadaşa. Ben aynen burada arz ettiğimi konuları orada izah ettim. İşte Ecevit hükümeti yıkılmaya çalışıldığını, amacın Irak’a girmek olduğunu bu işte direndiği için hükümetin birtakım operasyonlar dizisi yapıldığını hastalık sürecinin de bunda çok kullanıldığını gibi bu minvalde şeyler söyledim. Ancak işte medyada biraz dediğim gibi konu dışı şeyler ekleniyor o zaman gazetenin manşeti şuydu Ecevit’i doktorlardan ben kurtardım diye bir manşet vardı. Bu haberden dolayı Sayın Haberal ve 13 doktoru hakkımda 365 milyarlık tazminat davası açmışlardı ve ceza davası. Ama ben böyle bir şey söylemediğim için yani ben kurtardım gibi bir laf sarf etmediğim için ayrıca Hüsamettin Özkan’la ilgili de bir şeyler söylediğim iddia edilmişti ve bunları söylemediğim mahkemece anlaşıldı o dava zaten kapanmıştı. Hem idari yönden hem hem tazminat yönünden, hem cezai yönünden avukatımın bana verdiği bilgiye göre. Daha sonra Sayın Savcılığa verdiğim ifade basına yansıyınca yine Sayın Haberal bir dava açtı 100 milyarlık bir dava yanlış hatırlamıyorsam. O da yine Ankara Mahkemeleri tarafından reddedilmişti efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Bunların dışında başka bir dava veya soruşturma açıldı mı hakkınızda.”

Tanık Recai Birgün: “Şu ana kadar yok efendim hayır.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Saatin 16:45 olduğu görüldü.

Duruşmaya 15 dakika ara verildi. 

Duruşmaya kaldığı yerden devam olundu.

Tanık Recai Birgün eski kimliği ve yemini tahtında huzura alındı.

Soru sorma işlemine devam olundu.

Mahkeme Başkanı: "Buyurun Mehmet Bey, mikrofonu uzatalım.”

Sanık Mehmet Haberal söz istedi verildi: “Çok teşekkür ederim. Acaba tanık 24. Asliye Hukuk hakkında bir bilgisi var mı?”

Mahkeme Başkanı: “Hangi Ankara mı, İstanbul mu?”

Sanık Mehmet Haberal: “Ankara, Ankara 24. Asliye Hukuk ve Ankara 2. Asliye caza hakkında bilgisi var mı?”

Mahkeme Başkanı: “Orada bir davanız var mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Yani, içeriğini söylerseler belki. Yani bildiğim mahkeme olarak bildiğim yok. Bana avukatımın verdiği bilgiye göre, bir davaların benim lehime sonuçlanmış durumda. Birisi zaman aşımından düştü.”

Sanık Mehmet Haberal: “Hayır davalar devam etmekte Sayın Başkan.”

Mahkeme Başkanı: “Evet bilgim yok dedi. Mehmet Bey.”

Sanık Mehmet Haberal: “Evet, evet, evet, evet.”

Mahkeme Başkanı: “Bilgim yok diyor.”

Sanık Mehmet Haberal: “Bir başka şey DSP Genel Sekreter yardımcısı veya genel sekreteri dedi. Acaba isim verebilir mi kim? DSP Genel Sekreteri, o zaman kendisine bilgi veren DSP Genel Sekreteri kim kimden bilgi aldı?”

Tanık Recai Birgün: “Mecit Şekerci olduğunu söylemiştim.”

Sanık Mehmet Haberal: “Kim isim?”

Tanık Recai Birgün: “Mecit Şekercioğlu.”

Sanık Mehmet Haberal: “Peki, DSP Genel Başkan Yardımcısı dediniz acaba açıklama yaptı dediniz hangi genel başkan yardımcısı ve hangi konuda hangi tarihte açıklama yaptı?”

Tanık Recai Birgün: “Tarihi net olarak veremeyeceğim, sanıyorum titride bir hata yaptığımı düşüyor Sayın Haberal olabilir ama partinin yetkililerinden birisiydi Sayın Emrehan Halıcı Parti Meclis Üyesiydi. Genel başkan yardımcısı olamayabilir ama açıklamayı yapan Sayın Emrehan Halıcı’ydı.”

Sanık Mehmet Haberal: “Ama ne zaman yani Sayın Başbakanımızın Başkent Üniversitesi Hastanesinden taburcu olduktan ne kadar zaman sonra bu açıklamalar yapıldı, o konuda bir bilginiz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Tam tarih olarak hatırlamıyorum, ama bizim Başkent Hastanesiyle ilişkileri soğutmaya başladığımız bir dönemdeydi.”

Sanık Mehmet Haberal: “Bir başka şey devamlı tanık şuradan duyum aldım diyor. Acaba bu aldığı duyumlar hakkında hangi makamlara bilgi verdi veyahut da verdi mi? Örneğin işte ben bu konuda duyum aldım, ama işte bir başka konuda da daha duyum aldım şeklinde ifadeleri var. Acaba bu aldığı duyumları hangi resmi makamlara bildirdi? Ki görevi odur, yani Sayın Başbakanımızın birinci derecede yakın koruması olduğuna göre.”

Mahkeme Başkanı: “Bildiriniz mi? Bildirdiyseniz hangi makamlara bildirdiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim bana gelen bütün bilgileri Sayın Başbakanla bizzat paylaştım. Herhalde ondan daha yüksek bir makam da yoktu, benim için. Çünkü ben direkt kendisine bağlı olarak çalışırdım, ancak bir yargıya müracaatınız oldu mu sorusuna hayır olmadı.”

Sanık Mehmet Haberal: “Şimdi tabi tanığın söylediği şey çok önemli bir örgütten bahsediyor bir.”

Mahkeme Başkanı: “Bir yapılanmadan bahsediyor. Yapılanmadan bahsediyor.”

Sanık Mehmet Haberal: “Bu örgüt bir den bahsediyor evet acaba bu çok önemli çünkü onu mutlaka resmi bir şekilde acaba bir yere bildirmiş mi? Elinde bir belgesi var mı? Yani ben şuraya bildirdim bunu.”

Tanık Recai Birgün: “Hayır yok.”

Sanık Mehmet Haberal: “Bir raporu var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Yok efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Yani askeri istihbarata veya emniyet istihbarata veya MİT’e bu konuda herhangi bir müracaatınız oldu mu?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır yok efendim. Yok, efendim sadece kamuoyuyla paylaştığım bilgilerim var.”

Sanık Mehmet Haberal: “2000, 2000 tarihi Nisan 22 saat 11’de acaba tanık neredeydi?”

Mahkeme Başkanı: “Efendim bu sorunun sebebini söyler misiniz, yani burada tanığı yargılamıyoruz?”

Sanık Mehmet Haberal: “Peki, şimdi 2011 şey 2000 saat 11’de o zamanın Turizm Bakanı Erkan Mumcu, Başkent Üniversitesi Hastanesine geldi o zaman Cumhurbaşkanlığı söz konusu idi ve bu konu gündeme gelince bana sordu, ne olacak bu Cumhurbaşkanlığı meselesi deyince. Bana sormayın genel başkanınıza sorun dedim. Sanki dedi, ama dedi öğleden sonra büyük olasılıkla sizin isminiz açıklanacak, deyince. Ben dedim ki lütfen gidin genel başkanınıza sorun. Öğleden sonra saat 2’de acaba Sayın Başbakanımızın çok yakın koruması birinci derecede koruması olan bir kişi öğleden sonra saat 2’de açıklama yapıldı, acaba neredeydi, 2000 tarihi 22 Nisan.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim.”

Sanık Mehmet Haberal: “2000 tarihinde ben bilmiyorum dedi. Sayın Rahşan Ecevit’te böyle bir konuda böyle bilgim yok diye bir ifadede bulundu, acaba neredeydi yani bu kadar yakın çalışan bir kişi çünkü resmen televizyondan benim ismim açıklandı.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim onu şöyle soralım. Anladım.”

Sanık Mehmet Haberal: “DSP’nin meclis içinden Cumhurbaşkanı adayı Merhum İsmail Cem meclis dışından da Mehmet Haberal. Benim hiç bilgim yoktu, bu konuda gerçekten ben bilmiyordum bana büyük bir sürpriz oldu acaba neredeydi bu kadar yakın çalışan bir kişi?”

Mahkeme Başkanı: "Evet Mehmet Bey’in bahsettiği açıklamadan haberiniz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Ben, haberim yok ben o tarihte Terörle Mücadele Şube Müdürlüğünde müdür yardımcısı olarak görev yapıyordum. Henüz daha Sayın Başbakanımızın koruma hizmetine gelmemiştim efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Erkan Mumcu’dan böyle bir şey duydunuz mu?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim yani.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun.”

Sanık Mehmet Haberal: “24 Tem… 24 Nisan 2000 tarihinde acaba sabah saat 10:30’da tanık neredeydi, yani şimdi bunları öğrendiğine göre. Çünkü 2010 sabah saat 10:30’da aslında sabah 9:30’da Sayın Hüsamettin Özkan’ı ben ziyaret ettim. Bu böyle bir görevi kabul edemeyeceğimi kendisine açıkladım, o da bana aman Başbakanımızla bunu konuşmak durumundayız dedi. Saat on buçukta Merhum Başbakan Bülent Ecevit beni aradı, bana aynen şunu söyledi, dedi ki, Sayın Haberal siz istemediniz ki, biz sizi aday gösterdik dedi. Ben de Sayın Başbakanımıza Sayın Başbakanım çok teşekkür ediyorum, beni onurlandırdınız, ama 10. Cumhurbaşkanının benim inançlarıma göre, demokrasi inanışıma göre meclisin içinden seçilmesi gereklidir, dolayısıyla lütfen bunu meclisin içinde halledersiniz, bu beni çok daha mutlu eder ve onur duyarım. Müsaade ederseniz ben bugün basın açıklaması yapayım dedim, bunu söyleyince Sayın Başbakan bana dedi ki, ne olur ikiye kadar bir açıklama yapmayın, ben de peki dedim çünkü ikide koalisyon ortakları yeniden toplanıp karar vereceklerdi. Ben de şimdi müsaade ederseniz Sayın Başkan yaptığım açık…”

Mahkeme Başkanı: “Şimdi efendim, şimdi işin özü anlaşıldı.”

Sanık Mehmet Haberal: “Evet.”

Mahkeme Başkanı: “Sayın Hüsamettin Özkan’dan veya Merhum Başbakan Ecevit’ten Mehmet Haberal’ın Cumhurbaşkanlığa aday olması konusunda herhangi bir şey duydunuz mu?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim arz ettiğim gibi o tarihte ben zaten orada görevli değildim, Ankara’da Terörle Mücadele Şube Müdürlüğünde müdür yardımcısı olarak görev yapıyordum. Bu konulardan uzaktan yakından bilgim yok, ancak daha sonra medyaya düşen bu haberi, yani bu Mahkeme dolayısıyla Sayın Haberal’ın bu açıklamasından dolayı gazetede çıkan bir haberi ben Sayın Rahşan Ecevit’e götürdüm, efendim böyle bir haber var bilginiz var mı dedim. Yok, öyle bir şey Recai Bey dedi, bu kadar yani.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Ben o dönemde zaten yoktum.”

Sanık Mehmet Haberal: “Haberim yok diyen kimdir acaba efendim.”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Rahşan Ecevit efendim.”

Sanık Mehmet Haberal: “Efendim.”

Tanık Recai Birgün: “Yok öyle bir şey dedi Sayın Rahşan Ecevit.”

Sanık Mehmet Haberal: “Peki, Sayın Başbakana sordunuz mu? Çünkü ben açıklama yaptım burada.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim o şekilde sorduk yani Rahmetli Bülent Ecevit’ten, Başbakan Bülent Ecevit’ten bu konuda, Cumhurbaşkanlığı adaylığınız konusunda Mehmet Haberal’ın adaylığı konusunda bir şey duydunuz mu diye soruyorum.”

Tanık Recai Birgün: “Hayır duymadım efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Duymadım diyor.”

Sanık Mehmet Haberal: “Efendim.”

Tanık Recai Birgün: “Zaten bu konu kamuoyuna yansıdığında.”

Sanık Mehmet Haberal: “Sayın Başkan, bu konu, ben bu basın açıklamasını yaptım ve bu basın açıklaması zaten o zamandan beri basında mevcut ve ben burada diyorum ki, ülkemin demokrasisinin Sayın Başbakanımız Bülent Ecevit’in beni Cumhurbaşkanlığı adaylığı için düşündüğü isimlerden birisi olarak göstermesi benim için bir onurdur, ülkemin.”

Mahkeme Başkanı: “Şimdi Mehmet Bey burada uygulamamız, cevabı tartışmıyoruz da doğrudan sorumuzu soruyoruz.”

Sanık Mehmet Haberal: “Şimdi ben bu açıklamayı yaptım.”

Mahkeme Başkanı: “Cevabımızı alıyoruz, bu şekilde tamamlıyoruz prosedürü.”

Sanık Mehmet Haberal: “Tamam, ama.”

Mahkeme Başkanı: “Siz sorunuz varsa, başka sorunuz alalım, buyurun var mı başka sorunuz?”

Sanık Mehmet Haberal: “Sayın Başkan teşekkür ediyorum da Sayın Başbakanımıza bu kadar yakın olan bir kişi basında yaptığım bu açıklamayı nasıl bilmez acaba.”

Mahkeme Başkanı: “Onu da soralım.”

Sanık Mehmet Haberal: “Bu kadar yani nasıl bilmez, bunu öğrenmek istiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “O tarihlerde Mehmet Haberal’ın basında yaptığı Cumhurbaşkanı adaylığıyla ilgili yaptığı açıklamadan haberiniz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim haberim yok ben Cumhur… Başbakanlık koruma müdürlüğüne geldiğimde, zaten yeni Cumhurbaşkanı seçilmişti, böyle bir konu gündemde bile yoktu, ben böyle bir konuyu Sayın Ecevit’in vefatından sonra Sayın Haberal’ın burada Mahkemede yaptığı beyanattan duyup Sayın Hanımefendiye sordum.”

Mahkeme Başkanı: “Böyle cevap veriyor efendim.”

Sanık Mehmet Haberal: “Sayın Başkan.”

Mahkeme Başkanı: “Şimdi açıklamanızdan haberim yok diyor.”

Sanık Mehmet Haberal: “Çünkü.”

Mahkeme Başkanı: “Açıklamanızı okumanıza gerek yok, açıklama yaptım diyorsunuz.”

Sanık Mehmet Haberal: “Ama şimdi ben basın açıklaması yapmışım ve o günden, saat ikiden önce bu açıklamayı ben Başbakanlığa göndermişim, bu açıklamayla beraber o toplantı yapılmış, arkasından Sayın Ahmet Necdet Sezer Cumhurbaşkanlığına aday olarak gösterilmiş, çünkü ben kabul etmemiştim.”

Mahkeme Başkanı: “O açıklamanın tam tarihini söyler misiniz?”

Sanık Mehmet Haberal: “Açıklama burada evet.”

Mahkeme Başkanı: “Açıklamanın tam tarihini söyler misiniz?”

Sanık Mehmet Haberal: “Evet 24, 24 Nisan 2000.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal: “Ve basın açıklaması diye biraz önce söylediğim gibi diyorum ki, inanıyorum ki parlamento kendi içinden bir adayın seçimi konusunda iradesini gösterecek ve ülkemiz yeni Cumhurbaşkanına kavuşacaktır.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam, başka sorunuz var mı, Mehmet Bey.”

Sanık Mehmet Haberal: “Söylediğim şey bu, dolayısıyla tabi benim için önemli olan husus şu, Sayın Başbakanımıza bu kadar yakın çalışan ve hani ilaçlarını dahil söyleyebilen, tarif etmeye kalkabilen bir yakın koruma müdürünün, bu kadar önemli bir konuyu, çünkü ülkenin Cumhurbaşkanlığı söz konusu, benim bu konudaki aday gösterilmem söz konusu değil. Onu bilmemesi doğrusu biraz bana.”

Mahkeme Başkanı: “Peki.”

Sanık Mehmet Haberal: “Sürpriz oldu.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam.”

Sanık Mehmet Haberal: “Teşekkür ederim Sayın Başkanım.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun, avukat arkadaşlardan sorusu olan.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı söz istedi verildi: “Başlayayım mı?”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun Avukat Hanım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Birgün siz 2000 yılı Temmuz ayından hangi tarihe kadar Sayın Ecevit’in koruma müdürü olarak görev yaptınız?”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Ecevit’in vefatına kadar efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki, önceki beyanınızda Ecevit’e Parkinson teşhisinin 2002 yılında Başkent Üniversitesinde konulduğunu, bu nedenle evde düşünce doğrudan bu hastaneye götürüldüğünü, Başkent’e yatmadan önce Başbakanın belirgin bir hastalığının olmadığını ve gözkapağındaki miyasteni rahatsızlığını dahi bu hastaneden taburcu olduktan sonra belirginleştiğini ya da ortaya çıktığını söylediniz doğru mu bu efendim?”

Tanık Recai Birgün: “Son kısmı doğru ama baş kısmında öyle bir şey söylediğimi hatırlamıyorum. Sayın Ecevit’in Parkinson rahatsızlığının Hindistan’dan dönüşünden sonra benim yanında olmadığım bir dönem ortaya çıkıyor. Tedavisini Sayın Turgut Zileli üstleniyor demiştim efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi siz 2000 yılından beri eğer Temmuz ayından beri Sayın Ecevit’in koruması olarak görev yapıyorsanız, 2000 yılından 2002 yılından tüm tedavisinin Parkinson ve miyasteni dahil olmak üzere Hacettepe Üniversitesi tarafından yürütüldüğünü ve teşhisin de yine Hacettepe Üniversitesi tarafından konulduğunu bilmeniz gerekli, çünkü hep en yakınındaydım, sürekli her yere birlikte gidiyordum dediniz doğru mu? Hacettepe’ye gidip geliyor muydu o tarihler arasında?”

Tanık Recai Birgün: “Kesinlikle gitmiyordu, sadece Sayın Zileli’yle görüşüyorduk biz, Sayın Zileli Hacettepe’de çalışıyorsa o dönemlerde onu da bilmiyorum ama Sayın Turgut Zileli’nin kontrolünde bu tedavinin devam ettiğini biliyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi Sayın Tanık bu beyanınızın doğru olmadığı Mahkemenin talebi üzerine Hacettepe’den gelen ve Sayın Rahşan Ecevit’in de açıklamaları doğrultusunda gelen doktor raporu ve raporlarla çelişiyor. Doktor Arif Abacı iç hastalıkları uzmanı Sayın Ecevit’in özel doktoruymuş tanıyor musunuz? 2002 yılları arasında.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi bu kişinin ilgili makama sunulmak üzere Mahkemeye sunduğu yazısında, 2000 yılının Şubat ayından itibaren zaman zaman tansiyon yükselmeleri olduğu, birtakım nörolojik arızaların ortaya çıktığı ve altını çizerek söylüyorum bu nörolojik rahatsızlıkları 2000 yılından itibaren küçük adımlarla yürüme, hareketlerde yavaşlama, maske yüz, sola sağa dönüşlerde problemler, yürürken kollarını sallayamama, bu şikayetler üzerine nöroloji konsültasyonunu Nörolog Profesör Doktor Okay Sarıbaş tarafından yapıldı. Yapılan muayenelerde tıbbi terimleri geçiyorum, hareketlerde yavaşlama, kasların sertleşmesi, alna vuruşta göz kırpmaya engel olamama, kuvvet azlığı tespit edildi ve bu bulgular üzerine Profesör Doktor Oktay Sarıbaş Hacettepe Üniversitesi Nöroloji Başkanı tarafından Parkinson tanısı konuldu. Tedaviye başlandı ve tedavisi düzene kondu ve zaman zaman da Profesör Doktor Halis Şimşek tarafından diğer gastrontolojik konsültasyon yapıldı. Bu rapor Merhumun eşi Rahşan Ecevit’in talebi üzerine hazırlanmıştır. Ne diyorsunuz, sizden habersiz mi, koruma müdürü olmanıza rağmen 2000, 2002 yılları arasında Hacettepe’ye gidip geldi?”

Tanık Recai Birgün: “Ben göreve geldiğimden Sayın Ecevit’in vefatına kadar biz kesinlikle altını çizerek söylüyorum, Hacettepe Hastanesine gitmedik. Ama doktor eve geldiyse bu dönem içerisinde veya Başbakanlık makama geldiyse bu konuda bilgim yok. Benim bildiğim Parkinson tedavisinin Sayın Zileli’nin ifadesine dayanarak söylüyorum, biz Parkinson tedavisinden dolayı kortizon kullandık, o yüzden kemiklerinde biraz zayıflanma var, kireç gibi oldu, dikkat edinden dayanarak söylüyorum. Ben Sayın Ecevit’in Parkinson tedavisinin Sayın Turgut Zileli tarafından yürütüldüğünü biliyorum, bu söylediğiniz ismi de açıkçası ilk defa duyuyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki siz Zileli ile bu konuşmayı 2000 yılında mı yaptınız, 2002 yılında mı yaptınız?”

Tanık Recai Birgün: “Omurga kemiğinde çökme olduğu sırada, daha önceden tanıyorum Sayın Zileli’yi, evine gittik, bıraktım bize geliyordu, görüşmeler vardı. Ancak omurga çökmesi olduğu zaman Sayın Zileli’nin bana söylediği buydu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yani 2002 yılında mı? Başkent Üniversitesinde yattığı sırada mı?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır 2000, evet yattığı, yattığı sırada değil omurga çökmesinden dolayı hastaneye gittiğimiz sırada, yani 2001 yılında olsa gerek yıl olarak.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “2001 yılında Başkent Üniversitesine gitmedi, 2002 yılından itibaren tedavi süreci başlıyor. Mayıs 2002.”

Mahkeme Başkanı: “Tarihleri karıştırmayın.”

Tanık Recai Birgün: “Belki tarihler karışmış olabilir, ben tekrar diyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bayağı bir karıştı.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sadece tarihler de değil.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi aradan 11 sene geçti, takdir edersiniz ki 11 sene sürekli bu konuyu gündemde tutmadığım için, hafıza tazelemesi yap… tarihlerde yanılma olabilir, ancak biz Başkent Hastanesine omurga çürüğü çökmesinden dolayı gittiğimizde Sayın Turgut Zileli bana bu beyanda bulunmuştu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “2002 yılı yani, şimdi bir şey daha soracağım az önceki beyanınızda koruma müdürü olarak görevli, sadece can güvenliğinin korumasıyla sınırlı olmasına rağmen ben her an yanındaydım. Hastalıklarını takip ediyordum, ilaçlarını alıyordum diyorsunuz, bu beyanınız şu andaki bu Rahşan Ecevit’in talebi üzerine Hacettepe tarafından düzenlenen raporla çelişiyor. Yani sizden habersiz olarak koruma müdüründen habersiz olarak evinde muayene ediliyor, halbuki evinde hep yan yanaydık, birlikteydik diyorsunuz, bu çelişkiyi nasıl açıklayacaksınız?”

Tanık Recai Birgün: “Ben olmadığını söylüyorum ama siz böyle bir iddiada bulunuyorsanız, bilgim dışında olmuştur demek zorundayım, çünkü o kapıdan kim girerse girsin benim muhakkak bilgim olurdu evde dahi olsalar. Ama ben Hacettepe ile ilgili böyle bir göreve geldiğimden vefatına kadar ilk defa duyuyorum, sadece Hacettepe ile ilgili bizim tek bir irtibatımız oldu benim bildiğim. Sayın Rahşan Ecevit’i Bayındır Hastanesine götürdüğümüzde kanser teşhisi konmuştu, bu kanser teşhisi Hacettepe Hastanesi tarafından konmuştu, daha sonra zaten GATA’ya gittiğimizde bu teşhisin de yanlış olduğu anlaşıldı. Benim Hacettepe ile ilgili Sayın Ecevit’le ilgili bildiğim ve duyduğum sadece budur.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki Okay Sarıbaş’ı tanıyor musunuz, Profesör Doktor Okay Sarıbaş?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır şu an hatırlamadım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Profesör Doktor Halis Şimşek, Hacettepe Üniversitesi Gastrotoloji bölümü uzmanı?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Profesör Doktor Erdoğan İnal, Gazi Tıp Fakültesi Kulak Burun Boğaz Doktoru?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Uzman Doktor Veli Vefalı, Özel Çankaya Hastanesi Kardiyologu?”

Tanık Recai Birgün: “Çankaya Hastanesine birkaç kontrole gittiğimizi biliyorum, çünkü Sayın Abacı Çankaya Hastanesinde görevli bir doktordu, ama orada hangi doktorlarla hangi işlemini yapıldığını isim olarak bilmiyorum doğrusu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi.”

Tanık Recai Birgün: “Bu yalnız bu Çankaya Hastanesine gidişimiz de bu rahatsızlığından çok önceydi, Sayın Ecevit’in bu rahatsızlığı başladığı andan itibaren de, Sayın Abacı’yla da zaten çok sıkı bir görüşme olmamıştı. Yani bu rahatsızlıktan önce gitmiştik biz Çankaya Hastanesine.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hangi rahatsızlığından efendim?”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Ecevit’in omurgasındaki kırık, miyasteni, trambofolit, omurgadaki çökme, bunlardan önce gitmiştik.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi bu rapor 2000, 2002 yılları arasında Parkinson ve miyasteni tedavisinde bu Hacettepe ve diğer Gazi Üniversitesi ve Çankaya Hastanesi tarafından yürütüldüğünü ortaya koyuyor. Bu sizin beyanlarınız, benim iddiam değil, somut belgeyle doğru olmadığı ortaya çıkmış durumda, ikinci soruma geçiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Avukat Hanım tanığın beyanını tartışmayalım, sorunuz varsa onu alalım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım siz iddia ediyorsunuz dedi, ben de belgeyle konuştuğumu söylemek istiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Yani efendim on… tamam, onları daha sonra değerlendiririz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Tabi efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Söylersiniz Tanık şöyle çelişkili beyanda bulunuyor falan onları söylersiniz. Ama tanığın bilgisine başvuruyoruz şu anda, tanık ne biliyorsa onu alacağız, buyurun.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Efendim onu almaya çalışıyoruz da pek yorum genelde söyledikleri. Sayın Ecevit Başkent Üniversitesi’nden taburcu edildiği tarihte kendi kararlarını alamayacak kadar ruhsal ve fiziksel açıdan güçsüz biri miydi, öyle bir konumda mıydı?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır değildi.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Başbakanlık gibi önemli bir, en önemli bir makamı icra eden bir kişi hastaneden çıkışında bir basın toplantısı yapıp yapamayacağına kendisi karar veremeyecek durumda mıydı? Haberal’ın iki üç kelime edin demesi üzerine hemen basın toplantısı yapmaya mı karar verdi, çevresinde hiç danışmanı yok muydu, eşi yok muydu bu sırada, aniden koşa koşa basın toplantısına mı gitti? Ya da idrak edemeyecek durumda mıydı, çok güçsüz ve fiziksel, ruhsal açıdan buna ne diyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Daha önce de arz etmiştim, zaten bizim görevimiz dışarıdaki olaylara göre Sayın Başbakana bilgi vermek, yani dışarı çıkacaksak efendim dışarıda böyle bir konu var, bu bu sorular sorulacak gibi şeyler söylemekti. Biz de orada, ben ve Sayın Rahşan Ecevit arka kapıdan çıkmayı teklif ettik, fakat Sayın Ecevit çok nazik birisiydi, sadece muhabir arkadaşlar çok beklediler diye kendisi açıklama verme niyetindeydi. Biz de vermemesi tavsiyesinde bulunduk, ancak Sayın Haberal’da devreye girdi ve açıklama yapmaya karar verdi, yoksa Sayın Ecevit arka kapıdan çıkmaya kararlıydı, kararından döndü diye bir şey kastetmedim efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yani Haberal’ın beyanı üzerine değil, kendi iradesiyle kendi zihni düşüncesi tam olarak bu kararı verip basın toplantısı yaptı değil mi, bu konuyu söyleyebiliyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Evet kendisi de zaten kararlıydı, böyle bir şeye, biz kararından vazgeçiremedik, çıkıp orada açıklama yaptı, Sayın Haberal’ın da efendim bir iki kelime söyleseniz yerinde olur, yoksa yanlış haberler çıkıyor sonra diye söylediği söz de var.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki madem bu derece yorgun ve bitkindi, siz aynı zamanda koruma müdürü olarak can güvenliğini de sağlamakla güvenlisiniz, bu sadece saldırıya karşı değil, sağlık durumu ile ilgili bu olumsuzluğu bu kadar net tespit ediyorsanız, niçin bunu engellemediniz. Ya da partinin diğer yürütme kurulundaki yetkililerle niye temasa geçmediniz?”

Tanık Recai Birgün: “Tabi bu soruyu sorarken Sayın Ecevit’in yapısını bilmeniz gerekir ve Sayın Ecevit’e partililerin ne kadar söz söyleyebildiğini bilmeniz gerekir. Ayrıca koruma da bir kural vardır, koruduğunuz kişiyi onun özgürlüğünü kısıtlamadan, yapabileceği şeyleri yapmasına müsaade ederek yapılır, yoksa çelik bir kafese korsunuz veya bir odaya kitlersiniz, korumuş olursunuz. Bizim görevimiz de Sayın Ecevit’i kısıtlayarak, sınırlayarak değil, onun talepleri doğrultusunda korumaktı. Ayrıca Sayın Ecevit çok inatçı bir kişiliğe sahipti, bir şeyi yapmak isterse onu da kimse engelleyemezdi. Bizim görevimiz koruma olarak kendisini ikaz etmekti, bunu yaparsanız böyle olur, buraya gitmeyelim şuradan dönelim diye, ama kendisi hayır ben buradan gideceğim. Bu açıklamayı yapalım derse bizim yapacağımız bir şey kalmıyor, Türkiye şartlarında.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki yani bir Başbakan olarak çıkıp bir kaç kelime etmenin doğru bir karar olduğuna kendisi kanaat getirerek bu açıklamayı yaptı, sizin ve Rahşan Hanım’ın ikazına rağmen.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi bu ifadenizde bu açıklamayı yapmasını doğru bulmadığınızı, çünkü kendisinin yorgun ve bitkin olduğunu söylediniz, doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Zaten açıklama yaptıktan sonra ertesi günü medyada çıkan haberlerden haklı olduğumuz ortaya çıktı.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet, peki ama aynı ifadenizde gerek Savcılık gerek bugün verdiğiniz ifadenizde, Başkent’teki doktorlar Ecevit’in Başbakan olduğunu unuttular, ona sadece bir hasta gibi davrandılar. Oysaki Başbakan olarak kamuoyuna çıkıp, ortaya çıkması, toplantılara katılması gerekiyordu, diyorsunuz. Buna karşılık hastane kapısında günlerdir gazeteciler beklerken çıkıp 2 kelime etmesini, hastaydı yapmaması gerekliydi diyorsunuz, bu çelişkiyi ne şekilde izah ediyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Bu aslında bir çelişki değil, koruduğum kişinin sağlığının daha önemli olduğu kanaatidir. Çünkü aynı şeyi biz arz etmiştim, evde de aynı şeyi yaptık, doktorlar evde kalması gerektiğini söylediğinde ben ve Rahşan Ecevit onu bir Başbakan olarak değil, bir koruduğumuz kişi olarak gördük. Sayın Rahşan Ecevit’te bir eş olarak gördü ve evde kalması yönünde biz de baskı yaptık, Sayın Bülent Ecevit’e.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ama bugün söylediğiniz farklı bir şey.”

Tanık Recai Birgün: “Bilmem anlatabildim mi?”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Çıkıp konuşması gerekiyordu, doktorlar evde dinlenmesini tavsiye ettiler, ona hasta gibi davrandılar, oysa o bir Başbakandı diyorsunuz. Şu anda söylediğiniz buna tavan tavana zıt, hangisi doğru?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır bence zıt değil, çünkü Sayın Ecevit bir Başbakandı, doktorlar bir Başbakan olarak değil, bir hasta olarak yaptılar müdahaleyi.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Olması gereken o çünkü.”

Tanık Recai Birgün: “Olması gerekenin ne olduğunu kamuoyu takip edecek ben değil ve doktorların kendisi takdir edecek. Ben şahsi kanaatimi söyledim, aynı hataya biz de düştüğümüzü söyledim, evde Sayın Ecevit’i kimseyle görüştürmediğini, görüştürseydik, bunlar olmayacağını, keşke biz şimdi baskı yapmasaydık Sayın Ecevit evde kal diye baskı yapmasaydık aynı hatayı biz de yaptık zamanında, yani bu insani bir hatadır, ben bunda çok bir art niyet görmüyorum. Zaten doktorların da bunu art niyetli yaptığını da söylemedim, sadece tedaviyi zamana yaydılar diye her açıklamamda bunu söylüyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ama siz art niyetli olarak şunu söylüyorsunuz, yanlış tedavi yapmadılar, ama dinlenmesini tavsiye ederek siyasetten çekilmesine yönelik veya kamuoyunda güçsüz Başbakan imajı yaratmak için bir komplonun parçası olarak yaptınız, yaptılar şeklinde bir imada bulundunuz, bunu net olarak söylemeseniz de.”

Tanık Recai Birgün: “Yok, onu, onu siz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bunu geri alıyor musunuz bu beyanınızı, ben mi yanlış anladım.”

Tanık Recai Birgün: “Onu siz söylüyorsunuz, ben Sayın Başbakanın hastalığını kullandılar kamuoyunda medya kullandı, bunu bir operasyonun parçası olarak değerlendirdi sözünü hep kullandım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Doktorlar bunun bir parçası mıydı, komplonun?”

Tanık Recai Birgün: “Onu ben bilemem, ben sadece yaşadığım olayları anlatıyorum, gördüklerimi anlatıyorum. Öyle olup olmadığı yargılama süresince ortaya çıkacaktır.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki, peki ifadenizde, Haberal’ın size Ecevit’e endoskopi yaptık boğazını uyuşturduk o yüzden konuşamamıştır dediğinizi söylediniz, doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Oysaki Mahkemenin talebi üzerine gönderilen hasta dosyasındaki tüm belgeler ve heyet raporlarında, Ecevit’e ne taburcu edildiği gün ne de bir gün öncesinde endoskopi yapılmadığı sabittir, bu çelişkiyi nasıl izah ediyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Çelişki bende değil, belki hazırlanan raporda olabilir, çünkü Sayın Haberal’ın beyanıydı ve Sayın Ecevit konuşamıyordu, neden konuşamadığını söylediğimde Sayın Haberal bana bunu söyledi, yoksa ben endoskopi de ne olur, nasıl olur uyuşturma olur mu bunu bilebilecek bilgiye de sahip değilim. Sayın Haberal’ın bu sözü üzerine ben bunu arz ettim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım Haberal burada olduğuna göre yüzleştirilebilir mi bu husus?”

Mahkeme Başkanı: “Efendim siz tamamlayın, tamamlayın.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “En sonunda mı, peki en sonunda.”

Mahkeme Başkanı: “Tamamlayın.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki efendim, Başkent Üniversitesinde son olarak 01 Temmuz 2002 tarihinde durum bildirir rapor düzenlenmiş ve o tarihten itibaren de bu hastaneyle bir ilişkiniz kalmamış doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Tarih olarak emin değilim, ama Temmuz’un sonlarına doğru ilişkimiz kesildi yavaş yavaş.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yavaş yavaş değil, durum bildirir rapor son olarak hastaneden tamamen ilişiğinin kesilmesi tarihinde düzenlenir, bu da 01 Temmuz 2002’de olmuş, dosyaya da ulaştı bu rapor. Ve o raporun sonunda da daha sonra tekrar muayeneye gelecek şeklinde de bir şey yok, sonuç var. İsterseniz okuyayım, dosyada var, vaktinizi almamak için isterseniz okuyayım Sayın Başkanım. 01 Temmuz 2002 tarihinde durum bildirir rapor düzenlenmiş, doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Ben bilgim yok o rapordan, dediğim gibi biz zaten Sayın Mücahit Pehlivan eve gelip bize onu söyledikten sonra her sabah gelen doktorların gelişlerini, aralarını açtık daha sonra tamamen irtibatı kestik, bu irtibat kesilmeden sonra böyle bir rapor hazırlanmışsa da benim bilgim yok, açıkçası.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “İrtibat kesildikten sonra değil, çünkü imzanız var, tutanakla teslim edilmiş, Recai Birgün olarak, müvekkilimin, ayrıca bu raporların bazılarında da imzası olduğunu söylediniz. Müvekkilim Mehmet Haberal’ın bu raporlardan hiçbirinde imzası yok, çünkü tedavisini yürüten sağlık ekibinde hiç yer almamış. Sadece bu konudaki raporların size teslim edildiğine dair tutanakta imzası var, bunu da rektör sıfatıyla imzalamış, siz de bunu teslim almanıza rağmen Mahkemeye hiçbir rapor bana verilmedi, elimde hiçbir rapor yoktur dediniz. Bu konuyu nasıl açıklıyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Ben bana rapor verilmedi demedim, elimde böyle bir rapor yok dedim. Çünkü benim imzadan kastettiğim de oydu, Sayın Haberal’ın bir yerde imzası var demiştim, işte o evrakları bana vermiş, (bir iki kelime anlaşılamadı) hatta ikişer nüsha var bizde, hepsini size veriyorum Recai Bey dedi, bende aldım, götürdüm Sayın Rahşan Ecevit’e teslim ettim. Bir sene öncesine kadar bu raporlar Sayın Rahşan Ecevit’in evinde, kütüphanede bulunuyordu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki koruma müdürü olarak görev yapıp, 2002 yılında bu iddiaları ortaya atarken bu raporlar elinizde yok muydu? Teslim aldığınız bu raporlar?”

Tanık Recai Birgün: “Evdeydi raporlar.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki bir suretini almayı hiç düşünmediniz mi bu iddiaları ortaya atarken, 2002’de çünkü röportaj verdiniz, bu konuda açıklama yaptınız, birtakım iddialar ortaya attınız.”

Tanık Recai Birgün: “Doğrusu evden daha güvenli bir yer yok Sayın Rahşan Ecevit, Ecevit’lerin evine konmuş bir raporun, bir nüshasının bende olmasına ihtiyaç duymadım hiçbir zaman için.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ama teslim alan siz gözüküyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Doğrudur dediğim gibi Ecevit’lerle irtibat önce benden geçiyordu, her şey bana gelip benden oraya giderdi. Sayın Haberal hatırlayacaktır o zaman ısrarla bana Recai Bey bize bir yetki belgesi lazım diye bana söylüyordu, halbuki Müsteşar var, Sayın Ecevit’ler var, onlara değil bana söylüyordu. Biz Sayın Ecevit’in tedavisini devam ettiriyoruz, ama bu konuda bize yetki belgesi lazım diye, çünkü o zaman her şey benden geçiyordu, raporlar da onun için bana verildi. Ben de aldım Sayın Ecevit’lere götürdüm, o zaman hatta şimdi tekrar gündeme gelecek ama Ahmet Şağar Müsteşar Bey, o da bu konuyu gündeme getirmişti, bende bu konuya Ecevit’lere açtığımda, idare et Recai Bey şimdilik böyle bir şeye ihtiyaç yok denmişti.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yetki belgesi dediğiniz hastaya müdahalede bulunulması konusundaki aydınlatılmış onan mı, vekalet mi, nedir bu yetki belgesinden kastınız nedir?”

Tanık Recai Birgün: “Yani Sayın Ecevit tarafından kendisinin tedavisini yürüten doktorların evet bu doktorlar benim tedavimde görevlidir gibi bir belge herhalde tam bilemiyorum ama.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ama bu tüm hastanelerde yapılan resmi prosedürdür, en basit hastaneye de gittiğinizde kendisine yapılacak müdahalelere onay verdiğine dair bir belge imzalatılır, bu da tıbben zorunlu bir belgedir.”

Tanık Recai Birgün: “Sanıyorum, istenen öyle bir belge değil, daha farklı bir belgeydi, içeriğini tam anlayamamıştım, ama yani bir yetkilendirme belgesi gibi bir şey talep etmişti, bende bunu iletmiştim Sayın Ecevit’lere, idare et Recai Bey.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hangi tarihte ilettiniz bu şeyi, bu talebi size yazılı mı iletti Sayın Haberal veya bir Başkent Üniversitesi?”

Tanık Recai Birgün: “Yok telefonda, bazen yüz yüze çünkü birkaç kere söyledi, ben Ecevit’e diretince bana idare et Recai Bey şimdi gerek yok böyle bir belgeye deniyordu. Yani yazılı olarak olmadı böyle bir talep.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki hastane görevlilerinden birinin size Başkent Üniversitesinde 20 yaşındaki kişiye bile bu kadar tahlil yapılmaz dediğini söylediniz, bu kişi kimdi hastaneden kim size bunu söyledi?”

Tanık Recai Birgün: “Biz orada görevli olduğumuz sırada tam Beyefendi’nin yattığı odanın karşısında bize bir güvenlik odası tahsis edilmişti, oraya ara ara hemşireler, doktor arkadaşlar gelip hem Ecevit’i görme merakındaydılar, hem de sohbet ediyorlardı, o sohbette söylenen bir şeydi. Ancak daha önce de söyledim, yine o günkü gazete kupürleri araştırılırsa Demokratik Sol Parti doktor olan bir milletvekilinin de bu yönde beyanları görülecektir.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şu anda tanık olarak siz dinlendiğiniz için gazete kupürlerine atıfta bulunarak herkes bunu söylüyordu, bende bunu söylüyordum demenizin değil, görgüye, bilgiye (bir kelime anlaşılamadı) bilginiz var mı onu öğrenmek için buradasınız, onu hatırlatmak ihtiyacı hissediyorum. Şimdi siz diyorsunuz ki bu görevli, peki hastane görevlisi miydi, doktor muydu, temizlik görevlisi miydi neydi, konuştuğunuz kişi?”

Tanık Recai Birgün: “O kata temizlik görevlileri girmiyordu, tabi ki doktordu ya da hemşireydi, öyle bir ortamda oldu çünkü.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “İsmini bilmiyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Yok hayır.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Tahmin ediyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “İsmini tahmin etmiyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yani hemşire mi, doktor mu bunu dıştan algılayamayacak konumda mısınız?”

Tanık Recai Birgün: “Nasıl efendim?”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hemşire midir, doktor mudur yani görüntüsünden anlayamayacak konumda mısınız o anlamda, onu soruyorum?”

Tanık Recai Birgün: “Yani o ziyaretler sırasında gelen bir söylemdi, bu ama hemşirelerle konuşurken mi, doktorlarla mı konuşulan sonradan olayların buraya geleceğini düşünemediğimiz için bu kadar çok dikkatli dikkat etmedik, her şeye açıkçası.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki Ecevit’in hasta dosyasına baktığımızda Sayın Mahkeme celp etti, gerek Hacettepe’de, gerek GATA’da rutin check-up işlemleri sırasında Başkent Üniversitesinde yapılan tetkiklerden daha fazla farklı hiçbir tetkikin yapılmadığı anlaşıldı. Yani hani burada çok fazla tetkik yapıldı, 20 yaşındaki bir kişiye bile bunlar yapılmaz diye bir söylentiyi söylüyorsunuz. Siz bu raporları inceledikten sonra mı bu beyanı verdiniz, yoksa sadece bir duyumdu, bu duyuma dayalı olarak mı Başkent Üniversitesini ve müvekkilimi zan altına alacak bu beyanda bulundunuz?” 

Tanık Recai Birgün: “Ya.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Raporları incelediniz mi GATA’daki ve Hacettepe’de yapılan tetkikleri Ecevit’e?”

Tanık Recai Birgün: “GATA’da ben Sayın Ecevit’e bir tetkik yapılmadığını biliyorum o dönemde, ne zaman yapıldı, hangi tetkikten bahsediyorsunuz GATA’daki?”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Vefatına kadar olan 2003’te de tedavi görmüş GATA’da, yakın koruması olduğunuzu söylediniz, o tarihte de yanında olmanız gerekliydi ama.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bazı süreçlerin.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Herhalde bilginiz dışında cereyan etmiş.”

Tanık Recai Birgün: “Medyaya yanlış yansıyan bilgi, o 2003’te biz Sayın Rahşan Ecevit’ten dolayı GATA’ya yattık, hazır Rahşan Ecevit yatmışken Sayın Ecevit’te rutin kontroller oldu. Öyle endoskopi falan bu gibi tetkikler yapılmadı bildiğim kadarıyla, ama asıl yatan Sayın Rahşan Ecevit’ti, Sayın Bülent Ecevit değildi. Refakatçiyken ona da bazı kontrollerden geçti, hatta oradaki nöroloji doktoru Parkinson ilaçlarını tekrar bir gözden geçirdi. Bir müddet Parkinson kontrolü oradaki doktor tarafından takip edildi, ama o gün 2003’te asıl yatan Sayın Rahşan Ecevit’ti yanlış hatırlamıyorsam.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yanlış hatırlıyorsunuz çünkü kaburgası kırıldıktan sonra da tekrar GATA’ya yattı, 2003 yılının Haziran ayında, Rahşan Ecevit değil orada yatan Bülent Ecevit’ti. Ve Bülent Ecevit’e endoskopi zaten Başkent Üniversitesinde de yapılmadı, rutin check-up işlemleri sırasında gerek Hacettepe’de bunları de ben gazete haberlerine göre değil, dosyada Ecevit’in hasta dosyasında bulunan Hacettepe’nin ve GATA’nın rapor ve tetkik sonuçlarına göre söylüyorum. Bu konudaki çelişkiyi, yani ayrıntılı olarak inceledikten sonra mı bu beyanda bulundunuz, yoksa o hemşire mi doktor mu olduğu anlaşılmayan kişinin söylentiden ibaret beyanlarına dayalı olarak mı suç isnadında bulundunuz?”

Mahkeme Başkanı: “Bu Başbakan Ecevit’in GATA’ya yattığını, tedavi olduğuna dair bilginiz var mı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim arz ettiğim gibi Sayın Rahşan Ecevit’in kanser teşhisi tedavisiyle, kanser teşhisiyle biz yattık hastaneye, GATA’ya, Sayın Bülent Ecevit’te orada refakatçiydi, yine söylüyorum kaburga kırığından dolayı biz GATA’ya gitmedik, bu aslında medyada da sürekli yanlış yazan bir şeydir. Sanki biz Başkent Hastanesindeki tedaviyi kesmişiz, oradan doğru GATA’ya geçmiş gibi bir yanlış anlama var, Sayın Bülent Ecevit GATA’da komaya girdiği döneme kadar kendiyle ilgili hiçbir tedavi görmedi, ama Sayın Rahşan Ecevit orada önce kanser teşhisi konmuştu, fakat sonra orada GATA’da yapılan daha detaylı araştırmalarda verem olduğu anlaşıldı. O tedavi süresince Beyefendi orada hazır duruyorken birtakım tetkikler yapıldı, ama kaburga kırığından dolayı GATA’ya gitmedi efendim, ben bundan eminim. Endoskopi konusuna gelince ben tabi resmi raporlarla çelişmeyi asla istemem ancak ben orada endoskopi yapıldığını biliyorum Başkent Hastanesinde, çünkü yapılırken odadaydık biz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hangi gün yapıldı efendim?”

Tanık Recai Birgün: “O gaz sancısından dolayı gittiğimiz ilk gidişte.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yani 04 Mayıs’ta yapılan o gaz sanısından dolayı bir gün yattığı sırada endoskopi yapıldı, bir ay sonra gittiğinde hala daha uyuşukluk mu devam ediyordu basın toplantısından önce.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben gaz sancısından dolayı gittiğimizde endoskopi yapıldı dedim zaten.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ha o zaman yani dördünde, yani 04 Mayıs’ta endoskopi yapıldı, ama 11 gün yattı, daha sonraki yatıp basın toplantısı yaptığı tarihte endoskopi yapılmamıştı. Bunu söylemek istiyorsunuz ki raporlarla o zaman uyuşabilir.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben onu söylemiyorum, ben Sayın Haberal’ın o gün açıklama yaptığında niye böyle oldu, Beyefendi niye konuşamadı dediğimde bana söylediğini naklediyorum. Ben o gün o 11 günlük dönemde yapılan tetkikleri tek tek bilmiyorum, benim bahsettiğim ilk gittiğimizde yani gaz sancısından gittiğimizde bir gün içerisinde yapılan tetkiklerin toplamının normalde yapılmaması gerektiği yönünde Demokratik Sol Partili o zaman ki bir doktor milletvekilinin yaptığı bir beyana dayanarak söylüyorum ben. Ve oradaki hemşire ve doktor arkadaşların söylediğine göre söylüyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ama ertesi gün de taburcu olduk, bir anda olay farklı bir mecraya geldi de yani yatılı olarak o 11 gün yattığı 17.05 – 27.05 tarihleri arasındaki tedavi sürecini kastetmiyorsunuz. O tarihte çıkışta basına yaptığı o kısa konuşmadan bahsetmiyorsunuz, olay bir anda o Hindistan dönüşünden sonra olan 04 Mayıs’ta 1 gece yattığı sadece tedavi sürecine mi döndü, oradaki endoskopiye mi döndü?”

Tanık Recai Birgün: “Yani ya ben karıştırdım ya siz Hindistan’dan sonra zaten ben yoktum Sayın Ecevit’in yanında, Hindistan’dan sonra başka bir koruma vardı.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “O süreci bilmiyorum, Hindistan’dan döndükten sonra.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “04 Mayıs’taki yatış süreci bir gün gece, bir gece kaldı sadece gaz sıkıştırması ve bağırsak enfeksiyonu nedeniyle.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Endoskopi o zaman yapıldı.”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Basın açıklaması da yapmadı değil mi çıkışta?”

Tanık Recai Birgün: “O zaman yapmadı evet galiba.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet, Sayın Mücahit Pehlivan’ın eve gizlice getirdiğinizi ve kendisinin ortopedist değil mi Mücahit Pehlivan?”

Tanık Recai Birgün: “Evet bildiğim kadarıyla öyle efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet ilk önce elle muayenesiyle bu çöküğü tespit ettiğini ama siz sağlam olsun diye gizlice bir röntgen cihazı da getirip bir de ona da röntgen cihazıyla tespit ettirdiğinizi söylediniz doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ve Mücahit Pehlivan’ın sağlığının gayet iyi olduğunu, ince bir korse takarak kendisine dikkat etmek koşuluyla sağlığına kavuştuğunu söylediniz, doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Yani artık yatmasına gerek yok, çünkü iyileşmiş, görünürde bir şey yok dedi, bunun üzerine ben bir de film, yani bir belge istedim, onu da çekti, kanaat getirince bir şey olmadığına Sayın Ecevit’e arz ettik durumu ve ondan sonra devam ettik hayatımıza.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki zaten sizin bu beyanınız herhalde Başkent Üniversitesinde doğru tedavi yaparak Sayın Ecevit’in sağlığına kavuştuktan sonra taburcu edildiğini kanıtlayan bir şey değil mi? Mücahit Pehlivan’ın bu tespiti bunu ortaya koyuyor.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim ben zaten 2002 yılından beri Başkent Hastanesi yanlış tedavi yapmıştır demedim ki, sadece tedavi süreci uzatılmıştır dedim, başka bir şey söylemedim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki Mücahit Pehlivan’la olan dönemde de 3 ay boyunca nekahet dönemi yaşandı dediniz doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Yanlış efendim, 3 aylık nekahet döneminden sonra Mücahit Pehlivan’la bu olay ortaya çıkınca nekahet dönemi bitti, biz normal günlük yaşantımıza devam ettik.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki bu süre zarfında Mücahit Pehlivan hafta sonları geliyordu, ayrıca başka doktorları da getiriyordu dediniz, doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet bazen ihtiyaç olduğunda hem Mücahit Bey ihtiyaç duyduğunda veya hem Beyefendi bir konuda bilgiye ihtiyaç duyduğunda sadece hafta sonları değil, gerekirse hafta ortası da Sayın Mücahit Pehlivan’ı alıp eve getiriyorduk.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bu miyasteni rahatsızlığı nedeniyle göz doktoru geldi, ilaçlarını azalttı dediniz doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Göz doktoru, yani ayarlama yaptı, önce bir buçuk veriyorduk, sonra bire düştü, en son yarımda bırakmıştık son haftalarda.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bunu göz doktoru olan biri söyledi değil mi?”

Tanık Recai Birgün: “Tabi gelen kişilerin ne doktoru olduğunu bilemiyorum ama miyasteni ile ilgilenen kişinin göz doktoru olduğunu tahmin ediyorum. Yoksa gelen kişi miyasteniden dolayı gelen doktordu ama bu göz doktoru mu olur, başka bir doktor mu branş olarak onu bilemiyorum daha doğrusu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi Mücahit Pehlivan bir ortopedist, sadece röntgene bakarak bunun omuriliğe bası yapıp yapamadığını tespit edebilecek konumda bir donanımda değil. Çünkü nörolog veya nöroşirurji uzmanı değil, ama buna rağmen tedavisinin başarılı olduğunu söylüyor. Aynı şekilde miyasteni de bir göz hastalığı değil, nöroloji rahatsızlığı, bunu da bir göz doktorunun söylemesi mümkün değil. Bu, bu kişiler bu muayeneler sonucunda raporlarını ve tetkik sonuçlarını rapor haline getirdiler mi, bunları hangi makamlara sundular?”

Tanık Recai Birgün: “Bunları hiçbir şekilde rapor haline getirmedi, ayrıca ben söylediğim gibi gelen kişinin göz doktoru mu olup olmadığını bilmiyorum. Sadece miyasteni ile ilgili bir doktor geldi, sizin söylediğiniz gibi buna eğer nörolog bakıyorsa gelen bir nörologdu, ayrıca Mücahit Pehlivan’ın ortopedi uzmanı olması çekilen filme bakarak bunun düzeldiğini söylemesi, benim değil bu doktorluk bir konudur. Ha biz kendisine itibar ettik ve sonuçta da haklı olduğumuz ortaya çıktı. Hiçbir sıkıntı olmadan 2006 yılına kadar gayet sağlıklı bir yaşam sürdü, Sayın Beyefendi.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki Sayın Mücahit Pehlivan bu süreç içerisinde siz de aynı şeyi söylediniz, Sayın Ecevit aslında rol yapıyordu, doktorların geleceğini ben haber veriyordum, hemen yatağına yatıyordu. Yoksa sağlığı yerindeydi, istediği gibi hareketleri yapıyordu dediniz doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Yani medyada yansıtıldığı kadar hasta değildi, yoksa tabi ki omurgada bir çökme olduğu tespit edilmişti. Bir sıkıntı vardı muhtemelen çünkü hareketlerinde, konuşmalarında biraz değişiklik olmuştu ama nekahet döneminde bize söylendiği kadar kıpırdamadan yatacak kadar hasta olmadığını zaten dediğim gibi sabah doktorlar gittikten sonra günlük evdeki yaşantısını kendi başına yapabilecek kadar sağlıklıydı.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Siz hastaneden 8 ay boyunca istirahat önerildiğini, ancak tartışmalar neticesinde taburcu edildiğinizi söylediniz, bu beyanınız doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Tartışma demeyelim ona, ikna yoluyla anlaşma diyelim, bu yine doktorlar tarafından efendim bu 7, 8 aylık bir süre alabilir diye Rahşan Ecevit’le benim olduğum bir ortamda söylendi. Yani 7, 8 ay sürer bunun normale dönmesi, normal hayatınıza dönmesi dendi, bunun üzerine Hanımefendi ne yapılacak bu 7, 8 ayda, dediler bir şey yapılmayacak yani istirahat edecek, nekahet dönemi geçirecek dediler. O zaman dedi biz evimize gidelim, doktor arkadaşlar efendim burada olursanız size daha iyi bakarız, burada işte her dediğinizi yaparız, bir sıkıntı olmaz, rahat edersiniz. Ancak Sayın Ecevit’ler daha önce de söylemiştim, her zaman kendi evlerini tercih etmişlerdir. İl dışına bile çıktığımızda saat kaç olursa olsun İstanbul değilse Ankara’ya dönmeyi tercih etmişlerdir. Bu nedenle de hastanede kalmak yerine evde kalmayı, ama bunun karşılığında da her sabah doktorların eve gelip kontrol etmelerini kabul ederek biz eve geçtik.” 

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “8 ay istirahat konusunu hangi doktor söyledi size?”

Tanık Recai Birgün: “Turgut Zileli vardı ama diğer arkadaşları bilmiyorum, çünkü bir doktorlar grubuyla beraberdi (bir iki kelime anlaşılamadı).”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Haberal söyledi mi size bu konuda bir beyanı oldu mu?”

Tanık Recai Birgün: “Dediğim gibi Sayın Haberal her konuşmamızda zaten yanımızdaydı, kendisi söylemiyordu ama Sayın Turgut Zileli bunu söyledi, Sayın Haberal’da yanımızdaydı o zaman.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki bazı görüşmelerde Haberal’ın olmadığını söylediniz, sadece bir görüşmeye geldi dediniz, bu beyanınız çelişiyor. Şu anda hepsinde yanındaydı diyorsunuz ki tutanaklarda da Haberal’ın evde sadece ilk rapor sırasında heyete protokol gereği rektör sıfatıyla size tutanağı teslim etmek için bulunduğu ortada. Mehmet Haberal’ın orada bulunma sebebi uzmanlık alanı nedeniyle miydi, yoksa üniversitenin rektörü sıfatıyla Sayın Başbakana protokol amaçlı olarak hizmetin tam olarak verilmesini denetlemek amacıyla mıydı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim öncelikli olarak şunu düzeltmek istiyorum, ben Sayın Haberal hastanedeyken sürekli bizimle beraberdi ve bizimle ilgilendi dedim. Ama bu yedi sekiz ay sözü edilirken hastanede bu konu konuşuldu, biz eve geçtikten sonra Sayın Haberal bir kere geldi dedim ben, yani hastanedeyken sürekli bizimle ilgilendi, sabah geliyordu, öğlen, akşam sürekli ilgilendi. Bu ilgilenmesi uzmanlıkla ilgili konusu olduğundan mı, yoksa hastanenin başhekimi olduğundan mı, yoksa üniversitenin rektörü olduğundan mı bu Sayın Haberal’ın kendi takdiri, ama ben hastanede olduğumuz süre içerisinde sürekli bizimle olduğunu biliyorum. Çok yakından ilgilendi bizimle, eve geçtikten sonra bir kere ya gel… bir kere geldi, belki bir iki kere geldi.” 

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki hastaneden taburcu edildikten sonra tedavisini yürüten doktorlar ki oradan cevap geldi ki raporlarda da bu teyit ediliyor. Mehmet Haberal tedavisini yürüten heyette hiçbir şekilde yer almamış, çünkü uzmanlık alanının dışında olduğundan dolayı. Bu heyet Sayın Ecevit’e yataktan kalkmayıp istirahat etmesi konusunda mı tavsiyelerde bulundu?”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ve o şartla mı taburcu etti?”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şimdi bu söylediğiniz beyan gene Başkent Üniversitesinin tarafınızca teslim alınan heyet raporundaki tespitlerle tamamen çelişiyor. Burada hastanın salah olarak taburcu edildiği, 27 Mayıs 2002 tarihinde ve şunu söylüyor. Kontrol kaydıyla, Sayın Başbakanın bir ay süreyle istirahatı gerekli görülmüştür. Ancak istirahatı yatak istirahatı anlamında değildir. Ayakta 15 dakikadan fazla süre kalmadan, oturarak ve ayak yüksekte tutularak ofis görevlerini sürdürebilir. Bu süre içerisinde ofis çalışmalarında günde en az aralıksız 2 saati geçmemesi tavsiye edilir. Yatarak istirahat ederken veya gece uyurken bacak altına bir yastık konularak kalp ile aynı düzeye getirilmesi uygun görülmüştür. Diğerleri de işte elastik çorap kullanması, bir ay boyunca uzun seyahate çıkmaması gibi tedbirler. Bu rapor ki tarafınızca da teslim alınmış, sizin beyanlarınızla tamamen çelişiyor. Bu konudaki çelişkiyi nasıl açıklıyorsunuz?” 

Tanık Recai Birgün: “Ben tabi rapora değil, evde doktorların bize ne söylediğini biliyorum, evde bize söylenen, daha önce Mahkeme huzurunda ve sizin karşınızda söylediğim şeydir. Bize yatağımızla lavabo arası bir buçuk metre ya var ya yok, oraya dahi gitme müsaadesi verilmedi, bütün ihtiyaçlarımızın yatakta giderilmesi söylendi. Raporda ne yazdığını değil, ben ne yaşadığımı anlatıyorum burada, bizim evde yaşadığımız durum budur ve bu nedenle de biz 3 tane önemli toplantıya katılmaktan mahrum kaldık.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki biraz önce demiştiniz ki, doktor olmadığım için bu konuda benim değerlendirmede bulunmam doğru değil, insani açıdan öncelikle hastanın sağlığı göz önünde bulundurulmalıdır. Şimdi ise, tamamen tıbbi bir konuda doktorların raporuna rağmen farklı bir değerlendirmede bulunuyorsunuz. Acaba doktorların bu şekilde dinlenme tavsiyesinde bulunmalarının sebebi, bu süreç içerisinde Ecevit’in evde 3 kez düşmesinden kaynaklanmış olabilir mi, düştü mü, şey Sayın Ecevit? Hastaneden taburcu olduğunun ilk olarak 3. günü, yani 30 Mayıs 2002 tarihinde, daha sonra 12 Haziran 2002 tarihinde biri burun üzerine, gözde de morarma olmuş, yine biz tabi bunları raporlara göre söylüyoruz. Ve en son olarak da 21 Ağustos 2003 tarihinde bu da GATA’ya yatış tarihi.”

Tanık Recai Birgün: “Tarih olarak emin değilim, ama doğrudur, evde düştüğü doğrudur.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki o zaman doktorların istirahat konusunda fazla hareket etmemesi konusundaki önerileri doğru bir öneri değil mi, çünkü sadece kaburga kırığı nedeniyle değil tedavisi, Parkinson rahatsızlığı nedeniyle de istirahat tavsiye ediliyor. Çünkü malum 2000 yılından beri Sayın Ecevit’in yürümede zorluk çektiği, çeşitli takılmalar yaptığı, hareket kısıtlılığı içinde olduğu Hacettepe’nin, Başkent’in ve GATA’nın raporlarıyla sabit. Bu kişinin doktorlar ki yatak istirahatı değil, hareketlerine dikkat etmesi koşuluyla ofis faaliyetlerinde dahi bulunabileceğine ilişkin rapor varken, her tür hareketi yapma serbestisinin tanınması ve bu süre zarfında da evde 2 kez düşerek hayati risk atlatması bir koruma müdürü olarak sizce doğru bulunan hareket tarzları mıdır?”

Tanık Recai Birgün: “Daha önce söyle…”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Doktorların raporuna ve uyarısına rağmen.”

Tanık Recai Birgün: “Daha önce de söylediğim gibi, bize söylenen evde buydu, asla kalkmayacak, bir buçuk metre mesafeye dahi izin yok ve bu sebeple de zaten Sayın Ecevit sadece doktorlara karşı mahcup olmayayım diye doktorlar hastaneden çıktığı anda yatağa girip uzanıyordu. Eğer dediğiniz gibi bir tebligat bize yapılmış olsaydı, biz ona göre hareket ederdik, bize yapılan tebligat, evdeki tebligat ve hastaneden çıkarken ki tebligat efendim bakın buna riayet edecekseniz hastaneden eve gidin, sabahları da gelip kontrol edeceğiz. Sayın Ecevit’te bu sözü vererek eve geldiği için bu sözünde durduğunu göstermek adına olsa gerek, sabahları doktorlar gelmeden yatağa giriyordu, onlar çıktığı zaman yataktan çıkıyordu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın.”

Tanık Recai Birgün: “Ben evde konuşulanları söylüyorum, Sayın Rahşan Ecevit’in buradaki konuşmalarından da yedi sekiz ay çünkü bize yatak istirahatı verildi. Yani raporda ne yazdığı, nasıl yazıldığı bize yapılanı, bize söyleneni söylüyorum ben, ama bize söylenenin haricinde raporda başka bir şey yazıyorsa onu da bilemeyeceğim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Recai Birgün, 28.05.2002 tarihli tutanak bu bahsettiğim rapor ekinde bunun Mahkemeye gönderildi, Mahkeme dosyasından alarak size bunu sunuyorum. Bunu da Profesör Doktor Mehmet Haberal rektör sıfatıyla imzası var. Profesör Doktor Turgut Zileli Nörolog, Profesör Doktor Haldun Müderrisoğlu, Profesör Doktor Ahmet Hatipoğlu, Profesör Doktor Rengin Erdal, Profesör Doktor Nur Altınörs, Doçent Doktor Cengiz Tuncay, Doçent Doktor Füsun Eyüboğlu ve Hatice Akkoç 28.05.2002 sağlık durumunu belirtir ekte örneği bulunan 2. heyet raporu tanzim edilip Sayın Başbakana arz edilmek üzere Başbakanlık Koruma Müdürü Recai Birgün’e elden teslim edilmiştir. Siz bunu okumadan, doğrudan mı Başbakana teslim ettiniz? Ya da bu raporda böyle diyorsunuz, ama burada farklı şeyleri söylüyorsunuz diye hiç Rahşan Hanım’a veya kendisine veya Başbakana o yakın oğlu gibisiniz, hiç buradaki çelişkiyi sormadınız mı?”

Tanık Recai Birgün: “Ben tabi raporda ne yazdığını şimdi hatırlamıyorum, öyle bir rapor verildiğini biliyorum, hatta altında benimde imzam var, böyle bir şey aldığıma dair. Ben onu aldığım gibi götürdüm, Sayın Rahşan Ecevit’e verdim, o raporda şu anda evdedir, bildiğim kadarıyla, o bana verilen imza karşılığı verilen dosyalar.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hangi evdedir?”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Rahşan Ecevit’in evinde.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “O teslim edilen raporlar arasından okuyorum zaten, bu raporda size teslim edildiği ve yatak istirahatının değil, 15 dakikalık ayakta en fazla 15 dakika sürme, ofis işleri yapılabilir 2 saati geçmemesi tavsiye edilir şeklinde rapor.”

Tanık Recai Birgün: “Bu verilen raporlar aşağı yukarı bayağı çok bir dosya vardı, yani.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “3 tane hepsi bu dosyada, hepsinde de benzer şeyler var.”

Tanık Recai Birgün: “Hayır efendim filmler vardı içinde.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Birgün.”

Mahkeme Başkanı: “Avukat Hanım bir dakika.”

Tanık Recai Birgün: “Çekilen röntgenler, filmler, MR’lar, bütün hepsinin olduğu bir dosyaydı, iki poşet ben bu evrakı aldım, eve götürdüm. İçinde ne var, ne yok hiç bakmadık.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Pek…”

Tanık Recai Birgün: “Baksaydık bel… ama iş işten de geçmiş olurdu, sonradan fark ettik zaten.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evrak değil, raporu teslim aldınız siz, bu da raporun içeriğinde söylenen şeyler.”

Tanık Recai Birgün: “Okumadım efendim o zaman hatırlamıyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet okumadınız, peki tıbbi deontoloji kurallarına göre bir doktorun tedavisi ve kontrolü altındaki bir hastayı Başbakan dahi olsa o doktorun bilgisi dışında gizlice bir başka doktora muayene ettirmek, tedavi ettirmek suç değil midir? Bunu kendi başınıza mı yaptınız?”

Mahkeme Başkanı: “Avukat Hanım bu düşünce sorusu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Efendim peki o zaman suç değil midiri kaldırayım.”

Mahkeme Başkanı: “Kanaati açıklamaya, düşünce açıklamaya zorlayamayız.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki efendim suç değil midiri kaldırarak soruyorum, tıbbi deontoloji kurallarına aykırılık teşkil etmez mi, bunu nasıl koruma müdür olarak neye istinaden yaptınız?”

Tanık Recai Birgün: “Bunu Sayın Rahşan Ecevit ve Sayın Bülent Ecevit’le yaptığımız görüşme sonucu karar verdik, hastanın kendisi buna onay verdiği için yaptık. Ben fikrimi söyledim, Sayın Ecevit onayladıktan ve Sayın Rahşan Ecevit bunu onayladıktan sonra Mücahit Pehlivan’ı eve getirdik.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki Sayın Ecevit’e bu sırada neyi söyleyerek Mücahit Pehlivan’ı getirdiniz, yani siz aslında iyisiniz, ama 8 ay evde dinlenmeniz tavsiye ediliyor. Bu sizi siyasi açıdan hani zor duruma düşürür gibi şeyler mi söylediniz, ne söylediniz?”

Tanık Recai Birgün: “Aslında bunları söylemeye gerek yoktu, o da çok sıkılmıştı evde sürekli yatmaktan ve doktorların evde kal diye telkin etmesinden. Her sabah bir grup doktorun gelmesinden, daha sonra daha önce arz ettiğim gibi 3 tane bize göre çok kritik olayın yaşanmasından, üç toplantıya katılacağız, sonra katılmayacağız olayından, bunlar bizi biraz düşündürmüştü yaşanan süreçte. Başka bu tür olayları birleştirince rahatsız eden şeyler olduğunu hissettik bizi ve bunu Sayın Ecevit’le konuştuk, paylaştık Rahşan Ecevit’le birlikte. Daha sonra oradan ortak bir karar çıktı, Sayın Ecevit’te peki o zaman bir gelsin, bir de sizin arkadaşınız baksın bakalım ne var dedi ve öyle geldi. Yani Sayın Ecevit’in onayını alarak getirdik efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yani doktorlar Sayın Ecevit’e de uzun süreli dinlenmeniz gerekli mi diyorlardı?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim hastaneden çıkarken 7, 8 ay demişlerdi, eve geldik 3 ay olmuştu.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ecevit’e mi dediler bunu?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ecevit’e mi dediler? Dinlenmesi konusunu 8 ay, 3 ay Ecevit’e mi dediler?”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Rahşan Ecevit’le bana söylediler 7, 8 ay diye.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Eve geldik 3 ay oldu, biz halen yatıyorduk ve halen de yatacak gibi görünüyorduk. Bunun üzerine bu adımı atmak zorunda kaldım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki siz 3 ay diyorsunuz ama Başkent’le ilişkisini kesmesi 27’sinde çıkıp daha sonra da 01 Temmuz’da tamamen ilişkisi kesiliyor. Bu zamanlama uymuyor birincisi o, ikincisi Sayın Ecevit birazdan tekrar görüntülerini de size izleteceğiz, kendi ağzından doktorların kendisini uzun süreli bir dinlenme tavsiye etmediğini, tam tersine gayet iyi gidiyorsunuz dediğini söyledi. Yani doktorlar 7, 8 ay dinlenin dediler, siz hastadan bu bilgiyi koruma müdürü olmasına rağmen eşiyle birlikte Sayın Başbakandan ve diğer resmi otoritelerden sakladınız mı, bunu mu söylemek istiyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Ben tekrar ediyorum, Sayın Ecevit’le ortak alınmış bir karar sonucu doktor değişikliğine gittik. Eğer Sayın Ecevit’te bizim gibi düşünmeseydi, yani bir şeyler oluyor kanısına varmasaydı, Sayın Mücahit Pehlivan’ı doktor olarak kabul etmezdi. Öbür doktor, daha önceki doktorlarla olan ilişkiyi kesmezdi. İyileştikten sonra da bu ilişki kesikliği devam etmiştir, hiçbir şekilde Başkent Hastanesiyle olumlu veya olumsuz bir görüşme olmamıştır. Sayın Ecevit’in doktordan memnunum ibaresi sanıyorum nezaketinden olsa gerek, çünkü memnun olsaydı gerçekten doktor değişikliğine gitmezdi. En azından bu olaylar bittikten sonra Başkent Hastanesini ziyaret ederdi, teşekkür ederdi kendisine yapılan hizmetlerden dolayı ama dediğim gibi hiçbir diyalog olmamıştır, olumlu ya da olumsuz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki ben gene soruma cevap alamadım, Sayın Ecevit doktorların kendisine uzun süreli tedavi önermesi konusundan bilgi sahibi edilmiş miydi, edilmemiş miydi? Yani böyle bir bilgiyi hastadan sakladınız mı, koruma müdürü olmasına rağmen?”

Tanık Recai Birgün: “Yani yanımda Sayın Rahşan Ecevit olduğu için ben söylemedim ama Hanımefendi bu konuyu evde ayrıca açtı mı açmadı mı bilgim yok.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Ecevit’in hastane ile ilişkisini tamamen kestiğini, teşekkür dahi etmediğini söylediniz, oysa gerek Rahşan Ecevit, gerek Sayın Bülent Ecevit önce Başkent Üniversitesi rektörlüğüne bir yazıyla başvurarak Sayın Profesör Doktor Mehmet Haberal gösterdiğiniz yakın ilgi ve geçmiş olsun dilekleriniz için teşekkür eder esenlikler dileriz diyerek Başbakanlıktan yazılı olarak bir teşekkür göndermişlerdir. Bununla da kalmamışlardır, sizin tarafınızdan bilhassa çeşitli spekülatif iddiaların ortaya çıkması üzerine Bülent Ecevit 2 ayrı tarihte resmi kamuoyu açıklaması yapmıştır. Bu açıklamalarda hastanede ve doktorlara tekrar teşekkür etmiş, bu hastaneye gitmemesinin buradan alınan tedavi ve hizmetlerle hiçbir ilgisinin olmadığını, sadece gazetecilerle ilgili rahatsızlığı nedeniyle Başkent Üniversitesini tercih etmediğini söylemiştir, bu birincisi. İkincisi, siz bu hastaneye hani bir küskünlüğü var diyorsunuz, bu beyanınız, bu konuda ilk önce bu cevabı alayım, buna ne diyeceksiniz. Bu kamuoyu açıklamalarından haberdar değil misiniz, teşekkürlerden haberdar değil misiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Teşekkürden tabi ki haberdarım, yazıyı imzalatıp tekrar götürüp teslim eden benim, çünkü gönderen benim. O zaman bende şunu söylemek durumundayım, ben Sayın Ecevit’le bu konuda madem bu kadar ters düştüm, yani kendisi bu konuda farklı düşüncede ben tam onun düşündüğünün aksine açıklamalar yapıyorum, basın açıklaması yapıyorum, Mahkemeye veriliyorum, avukatımı onlar ayarlıyorlar, savunulmam için Mahkemede, çünkü ben küçük bir maaşla geçinen bir 4 yıldızlı emniyet 4. sınıf emniyet müdürüydüm. Bir avukat tutacak ekonomik durumum olmadığı için avukatımı bile onlar tuttular, biz madem bu kadar ayrı düşünüyorduk, o zaman Sayın Ecevit niye benim avukat tutmamda yardımcı oldu. Neden yıllardır halen yanında beni sakladı, beni 2 dakikada kapının önüne koyardı, derdi ki Recai Bey bu konuda çok yanlış düşünüyorsun, yanlış fikirlere kapılmışsın, hatta yalan söylüyorsun. Toplumu, kamuoyunu yanıltıyorsun der ve beni kapının önüne koyardı. Ama Sayın Ecevit, ben 2002’de yaptım bu açıklamaları, 2006 yılına kadar vefat edene kadar yanında kaldım, burada söylemekten ar duyarım ama Sayın Ecevit’ten olan yakınlığımı son bir sene hariç o da bu Ergenekon davalarındaki tutumumdan dolayıdır, Sayın Rahşan Ecevit’le aramızın bozulması, çok yakın bir ilişkimiz oldu. Gerçekten ben sizin izah etmeye çalıştığınız gibi, Sayın Bülent Ecevit’le aramda herhangi bir konuda fikir ayrılığı olsaydı, beni bir gün tutar mıydı yanında? Yıllarca ben yanlarında kaldım, hatta Sayın Rahşan Ecevit hem beni, hem de Mücahit Pehlivan’ı milletvekili yaptı. Madem farklı düşünüyorduk, niye böyle bir şey oldu, onun için bunlardan da hareketle asla Sayın Bülent Ecevit’le bu konuda fikir ayrılığı olduğumu düşünmüyorum. Ancak hareket tarzımız farklıdır, bunu kabul ediyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Siz kendinize göre inandığınız birtakım şeyleri söylemiş olabilirsiniz ki, bu iddialar da şu anda gene bir tutarsızlık var. Değerli meslektaşım şimdi hatırlattı, çünkü Ankara’daki aleyhinizde açılan tazminat ve ceza davalarındaki avukatlığı yürütüyor. Bu davalarda siz açıkça benim Mehmet Haberal’a ve doktorlara yönelik hiçbir ithamım yoktur, onları suçlamıyorum, bu beyanları ben söylemedim, gazeteciler böyle yazmış dediğiniz için bir ceza davasında beraat ettiniz. Ama bu konuda değerlendirmede bulunan yayın sahibi mahkum oldu ve kesinleşti. Sizinle ilgili beraat kararıysa temyiz aşamasında, tazminat davasında yine aynı savunmayı yaptınız. Benim Ecevit’in tedavi süreci ile ilgili hiçbir iddiam yok, Haberal’ı veya diğer doktorları suçlamam söz konusu değildir, gazeteciler böyle yazmış dediniz. Tazminat davasındaki cevap dilekçenizde, buna dayalı olmaktadır, bu konudaki beyanlarınız tekrarlıyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Bu konudaki beyanlarımı şu şekilde tekrarlıyorum, ben burada da yine söyledim. Doktorların asla yanlış tedavi yaptıklarını söylemedim, hiçbir zaman ve hiçbir yerde, tedavide zamana yayıldığını söyledim. Yani belki 3 ayda olacak bir tedaviyi 7, 8 aya yaymak gibi bir girişimleri olduğunu söyledim. Bunun da tamamen doktor hasta ilişkisinden kaynaklanmış olabileceğini, hatta doktorların Başbakanı bir Başbakan olarak değil de, bir hasta olarak değerlendirdikleri için böyle davranmış olabileceklerini burada, bu sabah öğleden önceki oturumda yanılmıyorsam söylemiştim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Milli Güvenlik Kurulunun ilk toplantısı, üniversiteden taburcu olduktan sonra hangi tarihte yapıldı?”

Tanık Recai Birgün: “Tarih olarak hatırlayamıyorum, 11 sene geçtiği için.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “30 Mayıs 2002, internete baktığımızda bunu görüyoruz. 30 Mayıs 2002’de de siz diyorsunuz ki doktorlar bir gün önce gidebilirsin diyorlardı, ama o sabah gelip gidemezsin diyorlardı. Yine Adli Tıp raporunda da bu husus tekrar belirtiliyor, 30 Mayıs 2002’de Sayın Bülent Ecevit evde yüzüstü düşüp yaralanmış, siz yakın koruması olarak bunu biliyorsunuz. Milli Güvenlik Kurulu’na katılmaması da bu düşmesi sebebiyle bundan kaynaklanan sebepten kaynaklanabilir. Niçin bu gerçekleri Mahkeme huzurunda söylemiyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Ben gerçekleri söylüyorum, dediğim gibi 3 tane böyle olayla karşılaştık, akşam toplantıya katılabileceğimiz söylendi. Sabah yapılan kontrolde bacakların birisinde his kaybı olduğu, muhtemelen sinire baskı olduğu söylendi ve biz de doktorla birlikte olarak Beyefendi’yi ikna ettik ve toplantıya katılmadı, MGK’ya, Bakanlar Kurulu’na ve Kıbrıs Zirvesine.” 

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Toplam 3 kez de evde düşmüş, buradaki gene raporlara göre, o yüzden paralellik arz ediyor bir tanesi GATA’nın raporu. İkincisi, siz her ne kadar dediniz ki ben koruma müdürü olarak bunu sadece basına açıkladım, öncelikle idari makamlardan izin alarak mı bu röportajı yaptınız, o dönemde resmi bir görev yürütüyordunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Bu röportajları yaptığımda milletvekili adayıydım, o yüzden kamu görevlisi değildim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki, görevli olduğunuz dönemde bu tedavi sürecinde yaşadığınız aksaklıkları veya şüpheleri ceride defteri bildiğim kadarıyla değil mi? Koruma olarak not aldığınız defter, bu deftere not aldınız mı? Bunları resmi makamlara ilettiniz mi?”

Tanık Recai Birgün: “Böyle bir not alma huyum hiçbir zaman olmadı, prensip olarak da doğru bulmuyorum not almayı, en resmi makam Başbakandı, Başbakanla bu konuları zaten görüşüyorduk. Ayrıca bir resmi makama bilgi vermedim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki Türk Ceza Kanunun 279. maddesine göre, kamu görevlisinin suçu bildirme yükümlülüğü var, bir göreviyle bağlantılı olarak bir suçu öğrenip de yetkili makamlara bildirmekte ihmal eden veya gecikme gösteren kamu görevlisi cezai müeyyideyi öngörür. Siz adil makam diye Başbakanı mı kabul ediyorsunuz? Buradaki adli makamla bildirmekle yükümlüyken, siz bir suç olduğu şüphesi varit olmasına rağmen bildirmeyerek, bu suçu işlediğinizi mi kabul ediyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Ben sorumlu olduğum kişi olarak Başbakanı görüyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki, o tarihte diyorsunuz ki böyle bir yaklaşımı doğru bulmadım, ama bir taraftan da basın açıklama yaptınız. Bu çelişkiyi nasıl izah ediyorsunuz? Resmi bir görevi icra eden bir kişi normalde kamu görevlisi olarak adli makamlara suç duyurusunda bulunur, siz bunu yapmak yerine basına açıklama yapıyorsunuz. Kamu görevlisi sıfatıyla bağdaşmayan bir davranış, yapılması gerekeni yapmıyorsunuz, yapılmaması gerekeni yapıyorsunuz. Bunu nasıl açıklayacaksınız?”

Tanık Recai Birgün: “Açıklamaları yaptığım dönemde kamu görevlisi olmadığımı, milletvekili adaylığı için istifa ettiğimi az önce söylemiştim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki, bu açıklamanın yapılmasının acaba milletvekilliği adaylığınız konusunda siyasi ortamda bir avantaj elde etmek için yapılmış olabilir mi bu zamanlama açısından?”

Tanık Recai Birgün: “Kesinlikle hayır.”

Mahkeme Başkanı: “Avukat Hanım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Burada tanığı yargılamıyoruz, bu iddialarla ilgili bilgisi, olgusu, görgüsü varsa onları tespite çalışıyoruz. Lütfen o ayarı ince, iyi yapalım, burada tanığı yargılamıyoruz. Bu meyanda sorularımızı soralım buyurun.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım, o hassasiyeti gösteriyorum ama tanığın beyanlarına ne dereceye kadar itibar edilip edilmeyeceğini tespit etmek sizin yükümlülüğünüz, bende size yardımcı olmaya çalışıyorum sadece.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim tanığı yargılı...”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hangi saik ile bu beyanları verdi?”

Mahkeme Başkanı: “Biraz önce art niyetli olduğunu söylediniz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet.”

Mahkeme Başkanı: “Lütfen buradan tanığı yargılamıyoruz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki siz ifadenizde, bugünkü ifadenizde diyorsunuz ki, Mücahit Pehlivan korseye bile gerek yok dediniz. Benim ricam üzerine korse verildi dediniz, oysa Savcılık ifadenizde ise evet iyisiniz, ama kendinize iyi bakmanız lazım, hareketlerinize dikkat edin, ince de bir korse takın dediniz. Hangisi doğru korse takılmasını önerdi mi Mücahit Pehlivan?”

Tanık Recai Birgün: “Dediğim gibi, korse takılmasına bile gerek yok dendi, ama biz tedbiren korse takılmasına karar verdik ve dışarıdan belli olmayan çok ince bir korse kullandık.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Biz diyerek kimi kastediyorsunuz orada başka doktorlar mı vardı, siz koruma müdürü olarak Mücahit Bey’le birlikte mi karar verdiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Ben, Mücahit Bey, Rahşan Hanım ve Bülent Ecevit birlikte karar verdik.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yani burada tartışılan konu korsenin ince veya kalın olması mıydı? Başkent’te biraz daha kalın bir korse takılması gerekli deniyor. Mücahit Pehlivan iyileştiniz, ama ince bir korse takın deniyor. Bu mu size göre siyasi komplo?”

Tanık Recai Birgün: “Bence tedbir efendim bizim açımızdan.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki tedbir kalın korseyle daha iyi sağlanır ve bu süre zarfında da Başbakanın 3 kez evde düştüğünü dikkate alırsanız, kalın korseden ince korseye geçiş yaptırmak evet estetik açıdan güzel olabilir ama Başbakanın sağlığını riske atan bir durumdur.”

Tanık Recai Birgün: “Tabi bunu biz kendimiz karar vermedik, arz ettiğim gibi doktor olduğuna inandığımız Mücahit Pehlivan’ın tavsiyesiyle ve onayıyla yaptık.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ortopedi uzmanı ama nörolog uzmanı değil, o da tabi ki bu rahatsızlığı tespit edemez. Ecevit nezaketinden dolayı doktorları suçlamadı, sustu dediniz, değil mi sabahki beyanınızda? Ben bunları tekrarlıyorum, kusura bakmayın zabıt olmadığı için notlarımda bir hata olmasın diye size tekrarlatıyorum, doğru mu bu beyanınız?”

Tanık Recai Birgün: “Suçlamadı dediysem düzeltmekte fayda var bu sözümü o zaman, doktorlarla ilgili hiçbir beyanda bulunmadı olumsuz beyanda.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Olumlu beyanda bulundu ama?”

Tanık Recai Birgün: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Teşekkür etti, her türlü dikkat ve ihtimamı gösterdiği için hem teşekkür hem kamuoyu açıklaması yaptı. Peki, Mehmet Haberal’a yönelik bir husumeti oldu mu?”

Tanık Recai Birgün: “Asla hiç duymadım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki eğer bu hastanenin rektörü sıfatıyla kendisine bu hastanede bir komplo kurulduğunu düşünüyorsa, Mehmet Haberal’ın kurucusu olduğu Başkent Üniversitesine ait Kanal B televizyonunu bu tarihten sonra dört buçuk yıl daha yaşamıştır. Tam 5 kez kendi konutunda niye kabul etmiştir, niye röportaj yapmıştır ve her röportajının sonunda dosyayı ibraz ettik. Sayın Haberal’a hürmetlerimi iletin şeklinde röportajı da böyle noktalamıştır. Bu da mı nezaketten dolayıdır, suskun kalmayı bir derece anlayabilirim, ama bir insanın Başbakanlık konutuna davet edip röportaj vermesi, bu iddialara itibar etmediğinin kanıtıdır ve her ortamda da Sayın Haberal’a hürmetlerini sunmuştur ve bu zaten bu iddiaların Başbakan tarafından inandırıcı bulunmadığını ortaya koymaktadır, ne düşünüyorsunuz?”

Tanık Recai Birgün: “O bütün röportajların talepleri önce bana geldi, ben Sayın Ecevit’lere ilettim, evde bu konu konuşuldu. Rahşan Ecevit’in muhalefetine rağmen Beyefendi ne kadar itibar edersiniz, bu sözüme bilemiyorum ama nezaket icabı, hayır Rahşan biz zaten sesimizi duyuramıyoruz, sesimizi duyuracak hangi kanal varsa ki o dönemde Sayın Ecevit Vakit gazetesini bile isim vermek zorunda kaldım, özür dilerim beyanatlar vermiştir. Çünkü Sayın Ecevit’i hiçbir şekilde hiçbir medya o dönemde yer vermiyordu, Kıbrıs konusunda çok hassas şeyler oluyordu. Ve Sayın Ecevit hangi kanalı bulsa, hangi gazeteci kendisine bir taleple gelse bunu kabul ediyordu. O dönemde de Kanal B televizyonundan doğru söylüyorsunuz,, 3, 4 kere geldi talep.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “5 kere.”

Tanık Recai Birgün: “Ve biz oraya gitmedik, biz kanala gitmedik, kanalı bizim evimize davet ettik. Aynen söylediğiniz konuşma da geçmiştir, Sayın Bülent Ecevit, şu anda ismini hatırlayamadığım program yapımcısına, Sayın Haberal’a da saygılarımı ileti demiştir. Ama yine altını çizerek söylüyorum, Sayın Ecevit’leri tanıyan birisi bunun çok doğal bir davranış olduğunu anlaması gerekir.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki mesela Sayın Ecevit çok kibardı, ama o dönemde siyasi açıdan tartışmalar içerisinde olduğu Sayın Baykal veya Hüsamettin Özkan’a hürmetlerini iletmiyordu, bunu nasıl açıklayacaksınız?”

Tanık Recai Birgün: “Sayın Baykal konusunda aynı şeyi söyleyemem ama Sayın Hüsamettin Özkan konusunda daha önce de söyledim, bütün parti içi baskılara rağmen Sayın Hüsamettin Özkan’ı son ana kadar korumuştur. Ama son yapılan bir basın açıklamasında, artık Sayın Hüsamettin Özkan’da kendini geri çekmiştir. Yoksa Sayın Hüsamettin Özkan’ın aleyhinde de Sayın Ecevit’in hiçbir zaman hiçbir yerde bir beyanatı olmamıştır.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Aleyhinde demiyorum, hürmet sunacak kadar bir davranış tarzı içine girmiş midir, husumet beslediği kişilere karşı?”

Tanık Recai Birgün: “Doğrusu Sayın Hüsamettin Özkan tarafından herhangi.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ece… Baykal için mesela efendim, Baykal’la ilgili olarak söyleyin. Hani çok nazik biri husumet beslediğine bile hürmet gösterebilir mi diyorsunuz.”

Tanık Recai Birgün: “Evet gerçekten ilettiğini ben biliyorum Sayın Baykal’a da.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Biraz önce tam tersini söylediniz, onu hariç tutuyorum demiştiniz.”

Tanık Recai Birgün: “Hayır söyledim ama ayrı.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Yani çok özür dilerim efendim, Başkanım şimdi burada sorulan sorularda evdeki çok özel konulara girmeden buna cevap vermem mümkün olmuyor. Bu özel konuşmaları da burada açmak doğrusu çok saygıdeğer bulmuyorum. Onun için bazı soruları da geçiştiriyorum, çünkü yani Kanal B’nin kabul edilişi sırasında evde neler konuşulduğunu ben orada biliyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet.”

Tanık Recai Birgün: “Şimdi onları burada açıklamamın çok da ahlaki olmadığını düşünüyorum, ama sonuç olarak dedikleriniz doğrudur, Kanal B televizyonu gelmiştir. Evde mülakat yapılmıştır, netice itibariyle ve Sayın Haberal’a da program yapımcısı vasıtasıyla giderken efendim Sayın Haberal’a da saygılarımızı iletin lafını her seferinde kullanmıştır.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki.”

Mahkeme Başkanı: “Kısa bir ara verelim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki efendim.”

Saatin 18:22 olduğu görüldü.

Duruşmaya 10 dakika ara verildi.
Duruşmaya kaldığı yerden devam olundu.

Tanık Recai Birgün eski kimliği ve yemini tahtında huzura alındı.

Soru sorma işlemine devam olundu.

Mahkeme Başkanı: “Avukat Hanım buyurun.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet, Sayın Birgün Sayın Ecevit’in hastaneye gitmemesinin sebebinin bu hastane ile ilgili duyduğu rahatsızlık olduğunu söylediniz doğru mu? Yani bunu açıkça size söyledi mi?”

Tanık Recai Birgün: “Ben öyle bir şey söylemedim efendim, hastaneden duyduğu rahatsızlık demedim, asla öyle bir kelime de kullanmadım. Sadece yaşadığımız süreci evde değerlendirdik, bir başka doktorun bakmasının faydalı olacağına karar verdik. Yeni gelen Doktor Sayın Ecevit’in dışarı çıkmasına müsaade ettiği için herhalde kendisine daha uygun geldi bu gelen teklif, bunun üzerine hastane ile olan ilişkilerimizi zamana yaydık, her gün olağan kontrolleri bir vesileyle, bir bahaneyle erteledik. Daha sonra da hastaneyle olan bütün irtibatımızı kestik dedim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki Sayın Ecevit seyrettiğinizi söylediniz, kamera arkası görüntülerinde, hastaneye gitmememin tek sebebi kapıda bekleyen gazetecilerin yanlış görüntümü almalarını engellemekti, yoksa hastaneyle hiçbir sorunum yoktu diyor. Bu konuda bir, yani hastaneye gitmemesinin sebeplerinden birine bu gazetecilerin yanlış bir görüntüsünü almasını engellemek konusunda sizle de paylaşmış mıydı bu görüşünü?”

Tanık Recai Birgün: “Benle paylaşmadı, doğrusu biz hastanedeyken de kapımızda 24 saat muhabir arkadaşlar hem görsel, hem yazılı muhabir arkadaşlar vardı. Evdeyken de aynı durum muhafaza ediliyordu, 24 saat sokağın başında çadırlar kurulmuştu, gazeteciler yine 24 saat oradaydılar. Yani bu nedenle Sayın Ecevit’in hastaneye gitmemesini, ben doğrusu bu sebebe bağlayamıyorum, çünkü gazeteci arkadaşlar hem hastanedeyken de 24 saat bizimle beraber sıkıntı çekiyorlardı, gece gündüz, evde de aynı durum vardı. Onun için ben bunu çok geçerli bir gerekçe olarak görmedim açıkçası.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bülent Bey’in yalan söylediğini mi düşünüyorsunuz bu kamera arkası görüntülerinde?”

Mahkeme Başkanı: “Avukat Hanım düşünce sormayalım lütfen.”

Tanık Recai Birgün: “Ben fikrimi söyledim.”

Mahkeme Başkanı: “Yorum, düşünce, kanaat sormayalım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Şu anda ama efendim yani hani öyle olmadığını düşünüyorum dedi, ben yalan mı söylediğini düşünüyorsunuz dedim.”

Tanık Recai Birgün: “Efendim Sayın Ecevit, özür dilerim Sayın Başkanım, Sayın Ecevit dediğim gibi hastaneyle ilgili konuyu hep gündemden düşürmeye çalıştı, bu konuyu hiç açmadı, onun için bu konuda gelen sorulara hep nezaketen karşı tarafı ikna edebilecek, soruyu geçiştirebilecek cevaplar veriyordu. Belki bu cevap onlardan biri olarak görülebilir.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki, Emrehan Halıcı’nın da bu iş görmez raporu konusundaki konuları gündeme getirdiğini söylediniz, doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Ben onu söylemedim, sadece Sayın Savcı Bey bir gazete kupürü okudu yanlış hatırlamıyorsam ve evde böyle bir konu gündeme geldi. Bu konu eğer hastaneye gidersek, iş göremez raporu verilecek olsa toplantı yapıldı, bunun sonunda bir açıklama metni hazırlandı, bu metni Sayın Emrehan Halıcı’nın okuduğunu söyledim, basın açıklaması yoluyla.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Emrehan Halıcı bu konuda görgüye müstenit bir bilgisi olduğu konusunda sizle bir şey paylaştı mı? Ya da Ecevit size bu konuda bir şey söyledi mi? Emrehan Halıcı’nın duyumdan mı ibaretti düşünceleri?”

Tanık Recai Birgün: “Özür dilerim, soruyu anlayamadım efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Tekrarlar mısınız Avukat Hanım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Emrehan Halıcı’nın hastaneye gittiği takdirde iş görmez raporu alacağına dair düşüncesi bir duyumdan mı ibaretti yoksa görgüye müstenit birtakım bilgileri var mıydı, elinde somut bir kanıtı var mıydı?”

Tanık Recai Birgün: “Onu söylemiştim efendim, Sayın Mecit Şekercioğlu’na gelen bir duyum değerlendirme sonucu bu kanaate varmışlardı.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet yani o da duyuma dayalı olarak somut bir delil yoktu. Emrehan Halıcı’da zaten Mahkeme huzurunda verdiği ifadesinde tamamen bunun bir duyumdan ibaret olduğunu, Haberal’a veya Başkent Üniversitesine hiçbir ithamda bulunmadığını söyledi. Beraat etti, daha sonra da kamuoyuna yaptığı açıklamada son dönemde bunların spekülasyonların artması üzerine, Ecevit ailesi Bülent Ecevit ölene kadar Haberal ile görüşmeye devam etti, aralarında hiçbir sorun yoktu dedi. Bunu yakın zamanda da tekrarladı bu açıklamasını, yani ölene kadar Haberal ailesi Haberal’ın, Ecevit ailesiyle devam ettiğine ilişkisini siz de teyit ediyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Asla teyit etmiyorum, daha önce söylediğim gibi o tedavi sürecinde yaşadıklarımızdan sonra bir daha hiçbir şekilde Sayın Ecevit’le ve Sayın Rahşan Ecevit’le Başkent Hastanesi ve Sayın Haberal’la direkt bir görüşme, bir irtibat olmamıştır. Sizin de söylediğiniz gibi, Kanal B televizyonunun evde çekim yapması sonucu Sayın Haberal’a saygılarımı iletin mesajlarını ben biliyorum. Bir de bir teşekkür yazısı hazırlanmıştı, onu imzaladı, onu ilettiğimi biliyorum. Başka bir irtibattan benim bilgim yok.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ancak 2000, 2002 yılı arasında da hani doktora gidip, Hacettepe’ye gittiğinden de haberiniz yok, belki sizin bilginiz dışında Haberal’la sosyal ilişkilerine devam ettirmiş olabilir, bu ihtimal dahilinde midir? Sayın Bülent Ecevit için söylüyorum.”

Tanık Recai Birgün: “Özellikle bu konuda ihtimal dahilinde değildir.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki siz Başkent Üniversitesinden Haberal’ın sağlık durumuyla ilgili galiba bir Başhekim yardımcısı hanımdan bahsettiniz. Çeşitli gazetelere el altından bilgiler vererek yayın yaptırdığını ve Ecevit’in sağlık durumuyla ilgili olumsuz intiba yarattığını söylediniz, doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Yaptırmaya çalıştığını söyledim, bunu başaramadı zaten çünkü Hürriyet Gazetesi Sayın Emin Çölaşan’ın yazısına kadar, böyle gayri ahlaki bir sağlığıyla ilgili hiçbir haber çıkmadı gazetelerde.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki, bu hanımın ismini biliyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Hayır bilmiyorum.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki bu hanımın gazetecilere bilgi verdiğini gazeteci arkadaşlarımız söyledi dediniz. Bu hangi gazetecilere bu beyanı vermiş, o gazeteci arkadaşlarınızı söyleyebilir misiniz?”

Tanık Recai Birgün: “Sakıncası yoksa isimlerini vermek istemiyorum, çünkü şu anda konumları iyi bir konumda.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Gerekirse tanık olarak dinletilmesini talep edeceğiz Sayın Başkanım.”

Mahkeme Başkanı: “Evet, söylemenizde fayda olabilir.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sayın Başkan yazılı olarak da Mahkemeye sunabilir, eğer söylemek istemiyorsa.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Efendim ama delillerin doğrudan doğruluğu ilkesine göre şu anda hazır tanık cevap verebilecek durumdayım diyor, izninizi bekliyor.”

Tanık Recai Birgün: “Eğer sakıncası yoksa Sayın Başkanım.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bu devlet sırrı değil ki, gazeteci.”

Tanık Recai Birgün: “Evet gazeteci bunlar, kendilerinden bunun onayını aldıktan sonra bunu yapmak isterim çünkü.”

Mahkeme Başkanı: “Bir dakika efendim, buyurun.”

Tanık Recai Birgün: “Yani kendilerinin onayını almak isterim böyle bir şey için, çünkü iyi bir konumdalar. Belki konumlarını kaybetmek istemeyebilirler böyle bir durumda, kendileri açısından sıkıntı doğabilir.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım bir şey sorabilir miyim?”

Tanık Recai Birgün: “Takdir sizin efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Bir dakika efendim, yani isimlerini vermek istemiyor musunuz?”

Tanık Recai Birgün: “Evet istemiyorum efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım, bugün birçok kişiyle ilgili beyanları oldu, hepsinden teker teker izin alarak mı bu kişilerin isimlerine yer verdi ifadesinde, bunun ceza yargılamasıyla bağdaşır bir yönü yok. Bir danışayım, sonra söyleyeyim değil, yemin etti, bildiğini, görgüsünü, bilgisini vermek üzere, suç işler aksi halde bildiğini söylemezse, çekinme hak yok çünkü bu konuda tanığın.”

Mahkeme Başkanı: “Evet, şu anda da verebilirsiniz, daha sonra da verebilirsiniz. O bayan doktorun ismini ve o medyadakilerin isimlerini.”

Tanık Recai Birgün: “Doktorun ismini ben veremem efendim, hastane kayıtlarında var ama medyadaki arkadaşların isimlerini yazılı olarak ben size bildireyim efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Tamam.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım vermediği takdirde şu anda tanık huzurdayken bunun yasal bir dayanağı yok, CMK’da tanığın böyle bir soruya çekinme hakkı yok, yazılı olarak beyanda bulunma hakkı da yok. Usulün dışına çıkıyoruz, o nedenle lütfen tanık bildiğini yemin etti, bildiğini söylemek zorunda. İsimlerini lütfen versin.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yasaya aykırı, ihlal eder tanıklık suçunu işler o zaman.”

Mahkeme Başkanı: “Şimdi burada tanığı zorlayamayız, ama vermek istiyorsa buyursun versin, tanığı zorlayamayız.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Yemin etti efendim.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim ne beyanda bulunmak istiyorsa onu zapta geçiyoruz, tanığı zorlayamayız.”

Salonda söz almadan konuşanlar oldu anlaşılamadı.

Mahkeme Başkanı: “Bir dakika efendim müdahale etmeyin, vermek istiyorsanız buyurun isimlerini alalım.”

Tanık Recai Birgün: “Arz ettim, kendilerine danışmadan böyle bir şey vermek istemiyorum açıkçası, eğer hukuken de bir sakıncası yoksa çünkü dediğim gibi bu 11 sene önce paylaştığımız bilgiydi, onların bana verdiği bilgiydi. Şimdi konumları da iyi bir yerde, belki sıkıntıya düşerler diye bunu kabul de etmeyebilirler, ama onların fikrini alıp onların onayını aldıktan sonra ben iletmek isterim, hukuken de mümkünse.”

Mahkeme Başkanı: “Peki, Avukat Hanım biri ki, soru daha alalım, ara verelim, buyurun.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım Başkent Üniversitesinde sağlık durumuyla ilgili çeşitli el altından haberler verildiğini iddia etti tanık, ancak hangi gazeteci olduğunu söylemedi bu bilgiyi aktaranın. Oysa biz o tarihteki gazete kupürlerini Sayın Mahkemenize takdim ettik. 05.05.2002 tarihinde Ecevit’in doktoru Profesör Doktor Turgut Zileli Dünya Gazetesine açıklama yapıyor. Başbakan Ecevit’in basit bir bağırsak enfeksiyonudur, bugün öğleden sonra taburcu olacak, hiçbir rahatsızlığı söz konusu değil. Gene dönemin Sağlık Bakanı Osman Durmuş’un Ecevit yoğun bakımda şeklinde bir açıklamada bulunması üzerine Başhekim Profesör Doktor Engin Yardal Ecevit yoğun bakımda değil, yoğun şekilde tetkikleri sürüyor, çünkü yoğun bakımlık bir durumu yok ki, niye yoğun bakıma alınsın. Yanlış anlama olmuş, Başbakan Ecevit’e sadece bağırsak iltihabı teşhisi konuldu demiştir. Yine Başkent Üniversitesi tarafından bu 11 günlük yattığı süre zarfında yapılan bir basın açıklaması 19 Mayıs’ta, Ecevit’in sağlık durumu dünden daha da iyi, Ecevit kendisini ziyarete gelen DSP’lileri odasının penceresinden selamladı. Başkent Üniversitesi adına yapılan açıklama, yine ertesi günü yine Başkent Üniversitesi açıklama yapıyor. Ecevit’in sağlık durumu gitgide iyileşiyor. Ve bunu takip eden 22 Mayıs’ta hastanede oturarak çalışıyor, hafta başı taburcu olacak şeklinde de beyanları var. Bunu biz dilekçemizin ekinde, Sayın Mahkemenize takdim ettik. O yüzden bu çerçevede de söylenen beyanlarla hastaneden el altından çeşitli hastalığı ile ilgili manipülatif bilgiler verildiği iddiası taban tabana zıt, tam tersine kamuoyuna olumlu intiba yaratmış. Siz Sayın Bülent Ecevit’in ve Rahşan Ecevit’in çok yakını olarak tanınıyorsunuz ki, ilişkinizde de özellikle onu vurguladınız. Bir koruma gibi değil, adeta manevi oğlu olarak tanınıyorsunuz hala bildiğim kadarıyla değil mi?”

Tanık Recai Birgün: “O kamuoyunun takdiri ben hiçbir zaman kendimi bir evlat olarak görmedim, ama onlara karşı mümkün olduğu kadar görevimi yerine getirmeye çalışan birisi olarak gördüm.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki sizin bu yakınlığınız sebebiyle Ecevit’in size evini bağışladığı doğru mu?”

Tanık Recai Birgün: “Doğrudur.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bu evi yakın zamanda kiraya vermeye karar verdiniz mi, bu konuda bir girişiminiz oldu mu?”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun Savcı Bey.”

Cumhuriyet Savcısı Mehmet Ali Pekgüzel: “Sayın Başkanım itiraz ediyoruz, bu tür şahsi sorulara.”

Mahkeme Başkanı: “İtiraz kabul edildi efendim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım.”

Mahkeme Başkanı: “Tanı… tanığı yargılamıyoruz, tanığın şahsi ilgilerini de araştırma durumunda değiliz. İddialarla ilgili, sanıklarla ilgili bir husus varsa onları sorabilirsiniz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sayın Başkanım, pardon şunu belirtmek istiyorum.”

Mahkeme Başkanı: “Buyurun beyanınızı alalım, ara vereceğim.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hayır tanık şunu söylüyor, Başbakan bana Ecevit’te, Rahşan Ecevit’te o kadar güvenirdi ki bu nedenle bakın benim avukatlık ücretimi bile karşıladılar. Bu beyanı kesmiyorsunuz, bunun konuyla ilgisi yok diyorsunuz. Ancak Ecevit’in bağışladığı evi kiraya veriyor musunuz, Rahşan Ecevit’le dargın mısın, bu soruların yanıtlarını şahsi deyip sormuyorsunuz, bu da savunma hakkımızın kısıtlanması niteliğinde.”

Mahkeme Başkanı: “Evet, evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Sorabilir miyim bunu?”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Rahşan Ecevit’le dargın mısınız?”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Evet Sayın Rahşan Ecevit’le milletvekili olduktan sonra son bir buçuk sene yani 2009, 2010’dan itibaren bir dargınlık sürecine girdik, gerekçesi de tamamen siyasi fikir ayrılığıdır.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Bu siyasi fikir ayrılığı noktasında neden kaynaklandı?”

Mahkeme Başkanı: “Efendim siyasi diyor.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Hayır, yani şimdi belli bir noktaya kadar aynı paralelde sizi milletvekili yaptıklarını söylediniz. Sizin daha sonraki ne tür davranışlarınız karşısında bu fikir ayrılığı dargınlığa sebebiyet verdi?”

Tanık Recai Birgün: “Birincisi, bu anayasa ile ilgili referandum konusunda ben evet oyu verilmesi gerektiğini savunuyordum, Sayın Rahşan Ecevit hayır diyordu. Asıl sorun burada başladı, daha sonra Ergenekon’da ifade vermiş olmam, Ergenekon Savcımıza ifade vermiş olmam onu rahatsız etti. Yavaş yavaş bu şekilde koptuk, son 1 senedir de görüşmüyoruz.”

Mahkeme Başkanı: “Evet.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Peki.”

Mahkeme Başkanı: “Efendim ara veriyoruz.”

Sanık Mehmet Haberal müdafii Av. Dilek Helvacı: “Ara mı veriyoruz, peki efendim.”

Saatin 18:48 olduğu görüldü.

Oturuma bugüne mahsus olmak üzere son verildi.

GEREĞİ DÜŞÜNÜLDÜ:

Mahkememizin dosyasıyla birleşen CMK. 250. Maddesiyle Yetkili İstanbul 12. Ağır Ceza Mahkemesinin 2011/53 esas, 2012/63 karar sayılı dosyanın tutuklu sanıklarının yarınki oturumda hazır edilmeleri konusunda ilgili mercilere yazı yazılmasına,

Bu dosya ile yeni birleşen dosya sanıklarının karşılıklı olarak iddianamelerine tebliğine, klasörlerin ise dijital olarak tebliğine,

Oturuma 22 Mayıs 2012 günü Saat 08:45’te kaldığı yerden devam edilmek üzere ara verilmesine oybirliğiyle karar verildi. 21.05.2012

BAŞKAN 28298                     ÜYE 40244                    ÜYE 41981
                    KATİP 139152
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